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1 INLEIDING 

 

1.1 DOEL EN OPZET NOTA 

Beantwoording zienswijzen 
Het ontwerpbestemmingsplan ‘Verbindingsweg Tolberg’ heeft met ingang van 18 december 
2023 gedurende zes weken ter inzage gelegen.  
Tijdens deze periode hebben 11 verschillende betrokkenen een reactie ingediend tegen het 
ontwerpbestemmingsplan. In deze nota zijn de reacties samengevat en voorzien van een 
antwoord.  
 
Hoorzitting 
De hoorzitting van de Hoorcommissie Ruimtelijke Ordening heeft op 3 juli 2024 
plaatsgevonden. Drie reclamanten hebben van deze mogelijkheid gebruik gemaakt. Tijdens 
deze zitting zijn reclamanten in de gelegenheid gesteld een mondelinge toelichting op de 
ingebrachte zienswijzen te geven. 
Tevens zijn door leden van de gemeenteraad en de hoorcommissie vragen gesteld aan de 
reclamanten. Hetgeen tijdens de zitting is besproken is meegewogen bij de behandeling van 
de zienswijzen. Het verslag van deze hoorzitting is als bijlage 3 bij deze nota gevoegd. 
 

1.2 LIJST VAN INDIENERS REACTIES 

In onderstaande tabel staan de indieners van een zienswijze. 
 

nr. Indiener Datum ontvangst 
1 Stichting Achmea Rechtsbijstand 24 januari 2024 
2 Stichting Achmea Rechtsbijstand 24 januari 2024 
3  13 januari 2024 
4  24 januari 2024 
5 Asselberg en Klinkhamer Advocaten 16 januari 2024 
6  21 januari 2024 
7 Stichting Achmea Rechtsbijstand 24 januari 2024 
8 Stichting Natuurlijk Betrokken Tolberg 26 januari 2024 
9  26 januari 2024 
10  27 januari 2024 
11 Provincie Noord- Brabant 22 januari 2024 

 
 
In deze nota zijn de NAW-gegevens (naam, adres, woonplaats) van de indieners 
van de zienswijze vervangen door een nummer. Dit weglaten van de NAW-gegevens van de 
indieners van de inspraakreactie, de ‘anonimiseringsverplichting’, vloeit voort uit de 
Algemene verordening persoonsgegevens (Avg). Daarin is bepaald dat NAW-gegevens van 
natuurlijke personen niet elektronisch beschikbaar mogen komen. Op rechtspersonen is dit 
niet van toepassing. De NAW-gegevens van de indieners zijn bekend bij de gemeente 
Roosendaal. 
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2 SAMENVATTING EN BEANTWOORDING ZIENSWIJZEN 

 

2.1 INLEIDING 

In de navolgende paragraaf zijn de ingekomen reacties samengevat. Ondanks dat de 
zienswijzen zijn samengevat en daarom niet expliciet worden genoemd, zijn de volledige 
zienswijzen betrokken bij de beoordeling. Elke reactie wordt in zijn geheel beoordeeld en 
beantwoord. Ook is aangegeven wat de gevolgen zijn voor het bestemmingsplan. 
 
Overwegingen 
In het ‘Inspraak- en vooroverlegrapport’ zijn overwegingen opgenomen naar aanleiding van 
de ingekomen inspraak- en overlegreacties. Deze overwegingen maken deel uit van de 
onderhavige zienswijzenbehandeling en dienen als herhaald en ingelast te worden 
beschouwd. 
 

2.2 BEANTWOORDING INGEKOMEN REACTIES 

2.2.1 Indiener 1 (Stichting Achmea Rechtsbijstand) 

Samenvatting 
1.1 Reclamant vindt het betreurenswaardig dat niet zorgvuldig is omgegaan met de 

inspraakreactie en dat er geen inhoudelijke reactie is ontvangen op de 
inspraakreactie. 

1.2 Hoewel toezeggingen aan de omwonenden en aan de raad zijn gedaan over het 
uitvoeren van de Quick Scan en ondanks de aanbevelingen van de Commissie 
Ombudsman en de brieven van reclamant, heeft reclamant tot zijn spijt moeten 
vaststellen dat het college nog niet de daad bij het woord heeft gevoegd. Tot heden is 
nog geen volledige Quick Scan verricht of is anderszins inzichtelijk gemaakt dat de 
aangedragen oplossingen voor een goede ontsluiting van de wijk Tolberg minder 
passend zijn dan het voorliggende plan. Reclamant heeft op de door hem overlegde 
onderzoeksvragen (bijlage II zienswijze) ook nimmer een inhoudelijke reactie 
ontvangen. 

1.3 Reclamant mag gelet op de bestaande afspraken ervan uitgaan dat recht wordt 
gedaan aan de afspraken en dat in de quickscan ook de besproken varianten zonder 
verbindingsweg worden onderzocht. Dit heeft reclamant ook meerdere keren aan uw 
gemeente voorgelegd. Reclamant wijst er voorts op dat hij meerdere alternatieven 
heeft aangeleverd op 21 december 2022 (zie bijlage IV) en dat hierop nog geen 
inhoudelijke reactie is ontvangen. 
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1.4 Ingevolge artikel 3.1.1a van het Besluit ruimtelijke ordening kan bij de vaststelling van 
een bestemmingsplan in ieder geval gebruik worden gemaakt van gegevens en 
onderzoeken die niet ouder zijn dan twee jaar. De verkeersgegevens zijn thans meer 
dan vijf jaar oud. Het onderzoek is meer dan drie jaar oud. In de toelichting wordt niet 
gemotiveerd waarom nu nog aan deze verouderde gegevens kan worden 
vastgehouden. Onduidelijk is hoe deze tellingen zich verhouden met de plannen voor 
het nieuwe ziekenhuis en in het verlengde daarvan de invloed van de 
verkeersgeneratie van deze plannen op de nieuwe verbindingsweg. Hierbij wordt ook 
verwezen naar het conceptverslag van de Stab (12 januari 2024). Van verouderde en 
bovendien onjuiste gegevens is in voorliggende situatie pertinent sprake, gelet op 
onder andere het aangedragen deskundigenadvies uit 2022. In de reactie op punt 
5.10 en evenmin in paragraaf 3.2.3 van de Nota wordt hierop gemotiveerd ingegaan. 
Reclamant verzoekt u om die reden om alsnog te reageren op zijn inbreng ten 
aanzien van dit onderwerp en de verkeersgeneratie van het ziekenhuis zorgvuldig 
door te berekenen in voorliggend plan. 

1.5 Reclamant is van mening dat het plan in strijd met artikel 3.46 van de lOV omdat geen 
recent onderzoek is uitgevoerd waaruit de noodzaak voor een ingrijpend project als 
voorliggend voortvloeit. In de Nota inspraak en vooroverleg wordt nog verwezen naar 
het Gemeentelijk Verkeer en Vervoersplan 2015-2025. Ook dit document, dat 
overigens geen onderdeel uitmaakt van voorliggende toelichting, bevat geen 
zorgvuldige onderbouwing van de daadwerkelijke problematiek. 

1.6 Reclamant wijst erop dat in het door de raad vastgestelde bestemmingsplan 
“Bulkenaar"’ uit 2022 juist tot het oordeel is gekomen dat ook met de komst van het 
ziekenhuis er sprake is van een voldoende afwikkeling van het verkeer. Een 
deugdelijke motivering voor de komst van voorliggend plan en de behoefde daaraan 
ontbreekt om die reden ten onrechte. 

1.7 Volgens Reclamant is er over een lengte van 1.600 tot 1.900 meter wel sprake van 
een autoweg zoals aangewezen in categorie 1.2 van onderdeel C van de bijlage bij 
het Besluit m.e.r. en moet daarom nog steeds een milieueffectrapport worden 
opgesteld. Dit is vooralsnog ten onrechte niet gedaan. 

1.8 Op 30 november 2022 heeft een overleg plaatsgevonden met de gemeente, de GGD 
en vertegenwoordigers van bewonersgroepen. Reclamant was bij dit gesprek 
aanwezig. Tijdens het gesprek is afgesproken dat de gezondheidsrisico’s van het 
voorliggende plan alsmede voor de aangedragen varianten en alternatieven zouden 
worden onderzocht en gerapporteerd. Naar aanleiding van die rapporten zouden 
vervolggesprekken plaatsvinden, waarbij een vertegenwoordiger van de GGD 
aanwezig zou zijn. De toegezegde onderzoeken hebben tot op heden niet 
plaatsgevonden. Een vervolggesprek heeft nooit plaatsgevonden. Onder punt 3.16 
van de Nota inspraak en vooroverleg is eenzelfde reactie ingediend. In reactie daarop 
is aangegeven dat het gesprek betrekking had op het bestemmingsplan De 
Bulkenaar. Reclamant bestrijdt dit ten zeerste. Onderwerp van het gesprek op 30 
november 2022 waren de veiligheids- en gezondheidsrisico’s voor bewoners op basis 
van een integrale benadering van de gebiedsvisie de Bulkenaar. Onderdeel van de 
gebiedsvisie de Bulkenaar betreft de verbindingsweg waar voorliggend plan op ziet. 
Dat dit gesprek enkel over de komst van het ziekenhuis ging klopt dus niet. Reclamant 
verzoekt u gezien het vorenstaande om alsnog de gemaakte afspraken na te komen 
en inzichtelijk te maken wat de gezondheidsrisico’s van de aanleg van de 
verbindingsweg zijn voor omwonenden, waaronder Reclamant.  
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1.9 Reclamant wijst in het kader van gezondheid ook op de risico's van laag frequent 
geluid, trillingen en micro-plastics. Volledigheidshalve wordt hierbij opgemerkt dat 
deze gezondheidsrisico's ook in het kader van een milieueffectrapportage in beeld 
moeten worden gebracht. 

1.10 Reclamant heeft meermaals ingesproken bij uw gemeenteraad over de mogelijke 
negatieve (financiële) gevolgen van voorliggend plan, onder andere op 8 november 
2023. Reclamant merkt hierover op dat uw raad geenszins is geïnformeerd over de 
mogelijke financiële risico’s van het project. Reclamant verzoekt uw raad om die reden 
om zich zorgvuldig te laten voorlichten over alle financiële risico's alsmede de lagere 
kosten van diverse alternatieven, voordat u tot besluitvorming overgaat. 

1.11 Reclamant vraagt andere mogelijke locaties te zoeken, waar geen of minder 
planschade is en dit plan niet vast te stellen. 

1.12 Reclamant heeft de afgelopen jaren meerdere keren getracht om, onder andere 
middels de betrokken bewonersgroepen, in goed overleg met uw college te treden. 
Daartoe zijn meerdere brieven naar uw college en aan uw gemeenteraad verstuurd, 
waarop vooral; nog helaas de antwoorden schuldig zijn gebleven. Ook na de door 
diverse partijen ingediende motie van Treurnis, waarin tot eenzelfde conclusie werd 
gekomen, is het in de richting van Reclamant en de bewonersgroepen stil gebleven. 
Reclamant wil uw gemeente om die reden nogmaals verzoeken om op de gestelde 
vragen antwoord te geven, alsnog de toegezegde onderzoeken te laten verrichten en 
openheid van zaken te geven omtrent de absolute noodzaak tot aanleg van de 
zuidelijke verbindingsweg.  

1.13 Reclamant verzoekt de raad om tijdig te communiceren over de inspraakmogelijkheid 
in uw raad voor voorliggend plan. Hij maakt van deze mogelijkheid graag gebruik. 

1.14 Als bijlage 1 is de reactie voorontwerp bestemmingsplan d.d. 27 juli 2023 bij de 
zienswijze gevoegd. Deze reactie komt grotendeels overeen met de ingediende 
zienswijze. De onderdelen die niet in de zienswijze zijn overgenomen zijn hieronder 
kort benoemd: 
o Het plan geeft volgens reclamant onvoldoende inzicht in de verantwoording van de 

gemaakte keuzes en de uitkomsten van de verrichte onderzoeken. Een 
deugdelijke motivering voor de komst van voorliggend plan en de behoefte 
daaraan ontbreekt om die reden ten onrechte. 

o Reclamant wijst er verder op dat het onduidelijk is in hoeverre eventuele 
bereikbaarheidsproblemen het gevolg kunnen zijn van de problemen die spelen bij 
de spoorwegovergangen aan de noord- en zuidzijde van de Willem Dreesweg. Het 
is onbekend in hoeverre het wegnemen van deze problemen de eventuele 
bereikbaarheidsproblemen al voldoende kan wegnemen. Een onderzoek hiernaar 
ontbreekt. 

o Reclamant stelt dat in het plangebied kerkuilen voorkomen. Dit blijkt niet uit de 
uitgevoerde onderzoeken van het voorontwerp bestemmingsplan. 

 
 
Reactie 
1.1 Abusievelijk is de inspraakreactie van reclamant niet afzonderlijk meegenomen bij de 

inspraaknota. De inspraakreactie is nagenoeg hetzelfde als de andere 
inspraakreacties, die wel zijn beantwoord in de Nota inspraak en vooroverleg. De 
belangen van reclamant zijn hierdoor wel mee afgewogen in de besluitvorming. 
Bovendien is de inspraakreactie bijna hetzelfde als de nu ingediende zienswijze, die in 
deze nota wordt beantwoord. Hierdoor wordt reclamant niet in zijn belangen 
geschaad.  
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1.2 Naar aanleiding van het rapport “het Moet en kan beter” is onderzoek opgestart naar 

de meervoudige ontsluiting (quick-scan). Deze is recentelijk afgerond. Op basis van 
ook dit onderzoek kan worden geconcludeerd dat de Verbindingsweg zoals 
opgenomen in dit bestemmingsplan de beste variant is. Ondanks dat niet op alle 
gestelde vragen een schriftelijk antwoord is gegeven zijn wij van mening dat reclamant 
voldoende geïnformeerd en betrokken is geweest bij het proces onder andere door 
veelvuldige overleggen. 

1.3 Zie antwoord 1.2.  
1.4 Tussen 2009 en 2020 zijn opeenvolgende onderzoeken uitgevoerd naar het 

verbeteren van de bereikbaarheid van Tolberg.  
In 2020 is een tracéstudie uitgevoerd waarbij verschillende tracés tussen Tolberg en 
Plantagebaan zijn onderzocht. In het rapport 'Tracéstudie Tolberg' van 9 maart 2020 
laat Goudappel zien wat de consequenties zijn van verschillende varianten.  
 
Eind 2020 is een aanvullend onderzoek gedaan naar het 'Voorkeursalternatief'. Dit is 
een aangepaste variant op basis van 2b (in het rapport staat 2a maar dit moet 2b zijn 
omdat hier een tunnel in is meegenomen), hierin is ook de locatie van het ziekenhuis 
meegenomen. Op basis van het voorkeursalternatief zijn de milieuonderzoeken 
uitgevoerd. Deze onderzoeken zijn uitgevoerd op basis van het verkeersmodel 
(gegevens) uit 2019. Ten tijde van het opstellen van het ontwerpbestemmingsplan 
waren de gegevens niet ouder dan vijf jaar. Naar aanleiding van de zienswijze is 
nogmaals gekeken naar de verkeersgegevens. Het Roosendaal verkeersmodel is pas 
begin 2024 afgerond. Het Roosendaal verkeersmodel is pas begin 2024 afgerond. Op 
basis van het nieuwe model kan worden geconcludeerd dat de nieuwe verkeerscijfers, 
waarin ook het nieuwe ziekenhuis is opgenomen, lager zijn dan het oude 
verkeersmodel. Dit komt omdat  nu ook rekening is gehouden met een aantal trends 
zoals thuiswerken en digitalisering ten opzichte van het vorige verkeersmodel. De 
onderzoeken zijn niet aangepast op deze nieuwe, lagere cijfers. De onderzoeken zijn 
daarmee uitgegaan van een worstcase scenario. Op basis van die onderzoeken kan 
geconcludeerd worden dat voldaan wordt aan de normen.” Ten aanzien van  het 
advies van De Baan wordt het volgende opgemerkt. De Baan concludeert dat de 
gemeente met lagere verkeersgegevens voor het ziekenhuis had kunnen rekenen. 
Daarbij wordt aangegeven dat de kencijfers gaan om een gemiddeld ziekenhuis in 
Nederland en dat nadere uitwerking van mobiliteitsvoorzieningen (OV-verbinding, 
parkeerregulering) van invloed is op het autogebruik. Dit soort maatregelen worden 
niet geborgd in een bestemmingsplan waardoor we op basis van ervaringscijfers én 
kencijfers een inschatting moeten doen wat een aannemelijk verkeersgeneratie is voor 
wat planologisch maximaal realiseerbaar is.   
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1.5 Vanaf 2008 tot heden is veelvuldig, middels diverse rapporten, de nut en noodzaak 
van de verbindingsweg aangetoond. In de Nota inspraak en vooroverleg, die ook is 
bijgevoegd bij het ontwerpbestemmingsplan, wordt in paragraaf 3.2.1 uitvoerig 
ingegaan op deze nut en noodzaak. Uit de reactie van de Provincie Noord-Brabant 
blijkt dat zij waardering hebben voor het bestemmingsplan, het uitgebreide 
landschappelijk inpassingsplan en de wijze waarop het plan ambtelijk is afgestemd. 
Het plan heeft slechts geleid tot enkele opmerkingen, zie beantwoording onder 11. De 
Provincie heeft geen opmerkingen gemaakt dat niet voldaan zou zijn aan artikel 3.46 
van de Iov. Daarmee is en blijft de gemeente van mening dat voldaan wordt aan 
artikel 3.46 van de Iov. Volledigheidshalve is de toelichting aangescherpt. Ten aanzien 
van de reactie over het verkeers- en vervoersplan wordt opgemerkt dat in paragraaf 
2.3.3 is ingegaan op het verkeers- en vervoersplan 2015-2025. Het is niet 
noodzakelijk om een beleidsstuk op te nemen als bijlage bij een bestemmingsplan. 
Beleidsstukken zijn online terug te vinden.  

1.6 De raad heeft inderdaad beslist dat er voor het ziekenhuis een goede afwikkeling van 
het verkeer kan worden bewerkstelligd, maar dit staat los van de afwikkeling van de 
ontsluiting en bereikbaarheid van de wijk Tolberg.  

1.7 De gemeente en reclamant verschillen van standpunt ten aanzien van of wel of niet 
een milieueffectrapportage moet worden opgesteld. De zienswijze geeft geen 
aanleiding om het standpunt van de gemeente dat is gegeven in de nota van inspraak 
te herzien. 

1.8 Naar aanleiding van de zienswijze is advies gevraagd aan de GGD. Zie bijlage voor 
de reactie van de GGD. 

1.9 Er is uitgebreid onderzoek gedaan naar microplastics in Nederland en de potentiële 
maatregelen om de hoeveelheid microplastics terug te dringen. Hieruit blijkt dat 
reductie van circa 70% microplastics in 2050 haalbaar is door de maximale inzet van 
17 mitigatiestrategieën. De 17 strategieën zijn onderverdeeld in 9 categorieën. Eén 
van deze strategieën is het vaststellen van beleid en regelgeving. Het rijk heeft 
hiervoor nog geen beleid en regelgeving gemaakt, waar vervolgens het gemeentelijk 
beleid op kan worden toegespitst. Microplastics worden als fijn stof beschouwd. In het 
onderzoek luchtkwaliteit is ook getoetst aan de grenswaarden voor fijnstof, zowel 
PM10 (fijn stof tot maximaal 10 micrometer doorsnede) als PM2,5 (fijn stof tot 
maximaal 2,5 micrometer doorsnede).  Uit het onderzoek blijkt dat de gestelde 
grenswaarden voor deze stoffen ruim worden onderschreden, waardoor dit geen 
belemmering oplevert voor de voorgenomen ontwikkelingen. Voor laag frequent geluid 
wordt verwezen naar antwoord 3.18.  

1.10 Er is (extra) krediet aangevraagd bij de gemeenteraad ten behoeve van het tracé. Dit 
is akkoord bevonden door de raad. Bij de behandeling van het krediet en het 
definitieve tracé is de raad meegenomen in de financiële consequenties van de weg. 
De gemeenteraad is geïnformeerd en zal ook voorafgaand aan de vaststelling over de 
financiële consequenties worden geïnformeerd. Dit maakt onderdeel uit van het 
vaststellingsproces. 
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1.11 Verwezen wordt naar de beantwoording van de zienswijze onder 1.2. Het tracé van de 
verbindingsweg is op 28 mei 2020 vastgesteld door de raad. Een andere variant staat 
niet meer ter discussie. Het standpunt van reclamant is bekend en ook meegewogen 
in het proces om te komen tot onderhavig plan. Belangrijk is dat alle belangen worden 
meegenomen en dat planschade slechts een enkel aspect is in de afweging. 
Planschade is als onderdeel van de financiële uitvoerbaarheid betrokken bij de keuze 
van de locatie. 

1.12 Reclamant heeft het college en de raad schriftelijk geïnformeerd en gebruik gemaakt 
van diverse inspraakmogelijkheden. Dit is in de besluitvorming van college en raad 
meegenomen. Het college is van mening dat met het vaststellen van de Gebiedsvisie 
de Bulkenaar, het vaststellen van het verkeerskundige ontwerp, het participatieproces 
en alle uitgevoerde onderzoeken de juiste voorbereiding voor de besluitvorming heeft 
plaatsgevonden. Nadat het onderzoek naar de meervoudige ontsluiting is afgerond, 
zullen het college en de gemeenteraad opnieuw een besluit moeten nemen. Dit heeft 
geen consequenties voor de planologische procedure van de verbindingsweg.  
Ondanks dat niet op alle gestelde vragen een schriftelijk antwoord is gegeven is het 
college van mening dat reclamant voldoende geïnformeerd en betrokken is geweest 
bij het proces van de totstandkoming van het tracé en het bestemmingsplan. 

1.13 Reclamant is geïnformeerd over de hoorzitting en heeft hier gebruik van gemaakt. 
Deze heeft 3 juli 2024 plaatsgevonden. De hoorzitting dient als inspraakmogelijkheid 
bij de raad. Daarom is er geen inspraakmogelijkheid tijdens de commissie- dan wel 
raadsvergadering. 

1.14 Ten aanzien van de punten die niet als zienswijze zijn ingediend, maar wel als 
inspraakreactie reageren wij als volgt: 
• Voor de beantwoording van dit onderdeel verwijzen wij u naar de algemene 

reactie in “Thema Nut en Noodzaak” van de Nota inspraak en vooroverleg. 
Daarnaast wordt verwezen naar antwoord 1.5 en 1.12; 

• In het onderzoek van 2009 ‘beter bereikbaar Tolberg’ zijn meerdere 
oplossingsrichtingen onderzocht waaronder ondertunnelingen van de 
spoorwegovergangen. Op basis van dit onderzoek is gebleken dat dit niet 
voldoende was om het probleem op te lossen.  

• Voor de beantwoording van de vraag ten aanzien van kerkuilen verwijzen wij u 
naar de reactie 8.8. van de Nota inspraak en vooroverleg; De aangepaste 
rapportages van de Quickscan en het nadere onderzoek zijn reeds bij het 
ontwerpbestemmingsplan gevoegd. Hieruit blijkt dat binnen het plangebied geen 
jaarrond beschermde nesten of territoria van de kerkuil aan zijn getroffen. De 
aanwezigheid daarvan in het plangebied is dan ook redelijkerwijs uitgesloten. 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen: 
• Er is advies opgevraagd bij de GGD, deze is als bijlage bij deze nota opgenomen.  
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt 

2.2.2 Indiener 2 (Stichting Achmea Rechtsbijstand) 

Samenvatting 
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2.1 Reclamant heeft met de gemeente een intentieovereenkomst gesloten. Een belangrijk 
onderdeel van de intentieverklaring is artikel 3a. Daarin staat dat de gemeente zich 
voorneemt om ten aanzien van de infrastructuur; “te streven naar een optimale 
invulling van het ‘niet zien, niet horen’ concept voor de ontsluitingsweg en terzake 
concrete voorstellen te doen". Hieraan wordt niet voldaan. Reclamant vraagt om 
alsnog maatregelen in het plan op te nemen om te voldoen aan de gemaakte 
afspraken. 

2.2 In de planregels of in het landschappelijke inrichtingsplan is niet bepaald welke hoogte 
de singelplanting minimaal moet bereiken na een bepaalde periode - bijvoorbeeld de 3 
jaar genoemd in artikel 4.3.1 onder b van de planregels - zodat voor Reclamant geen 
enkele zekerheid bestaat dat na enige tijd daadwerkelijk het zicht op de 
ontsluitingsweg zorgvuldig en overeenkomstig de intentieverklaring wordt 
weggenomen. 

2.3 Ter plaatse van de Rissebeek is een ecologische verbindingszone gelegen. Het plan 
bevat geen maatregelen die borgen dat het zicht vanaf de ontsluitingsweg op deze 
locatie richting de woning van Reclamant (en andersom) zodanig wordt weggenomen 
dat er geen zicht is op de ontsluitingsweg. 

2.4 In de bestemming Natuur is geen oprichtings- en instandhoudingsverplichting 
opgenomen, zoals dat wel is gedaan bij artikel 4.3.1 lid a. 

2.5 De inrichting van de ontsluitingsweg moet aansluiten op het beoogde landschapspark 
van De Bulkenaar (zorglandschap). 

 
 
Reactie 
2.1 De intentieovereenkomst is uitsluitend bedoeld ten behoeve van de ontwikkeling van 

het ziekenhuis Bravis. Met de genoemde ontsluitingsweg in de intentieovereenkomst 
wordt niet de Verbindingsweg Tolberg bedoeld maar de weg, die langs A58 loopt, die 
het ziekenhuis ontsluit.. 

2.2 Een goede landschappelijke inpassing is niet gelijk aan het volledig aan het zicht 
onttrekken van de volledige verbindingsweg. Een goede landschappelijke inpassing 
zorgt ervoor dat dit nieuwe element, dat het landschap zal doorsnijden, zo min 
mogelijk effect heeft op het landschap. En waar nodig in compensatie voorziet.  
Basis van de visie Bravis en de visie Verbindingsweg is dat de Verbindingsweg niet 
wordt begeleid (met planten) omdat dit de weg meer in de kijker zet. De twee zones 
(groen-blauwe zone) die zijn aangegeven in het landschappelijk inpassingsplan zijn 
ten behoeve van de kwaliteitsverbetering van het landschap. Hierbij is niet de hoogte 
van belang maar de soorten. 

2.3 Het grootste gedeelte van de landschappelijke inpassing zorgt voor afscherming 
richting de woning van reclamant. Slechts op een tweetal plekken is een kleine 
doorkijk gemaakt. Gezien de afstand van de weg (500 meter) tot aan de woning van 
reclamant wordt niet verwacht dat hier enig zicht op de woning is en andersom. 

2.4 Naar aanleiding van de zienswijze is een extra lid (5.3.1) toegevoegd waarin de 
oprichtings- en instandhoudingsverplichting is opgenomen 

2.5 Ruimtelijk is sprake van twee verschillende ontwikkelingen, die ieder een eigen 
landschappelijk inpassing behoeven. Daar waar mogelijk zijn de inpassingen uiteraard 
op elkaar aangesloten.   De algemene visie op de Verbindingsweg Tolberg is dat deze 
in het landschap geborgen zit. Net zoals ook is opgenomen in het plan van de 
Bulkenaar. De verbindingsweg wordt niet begeleid in het landschap maar vloeit als het 
ware door het landschap. 
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Waarbij wel rekening gehouden is dat de impact van de verbindingsweg minimaal is 
op de nabijgelegen woonwijk, beek, toekomstige landschapspark en bestaande 
landschapselementen. Het ontwerp is tot stand gekomen in samenspraak met onder 
andere met het team van projectgroep de Bulkenaar (Karres&Brands en 
landschapsdeskundige van gemeente). 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen: 
• In de regels is een extra lid toegevoegd (5.3.1) waarin de oprichtings- en 

instandhoudingsverplichting is opgenomen voor de bestemming Natuur.  

2.2.3 Indiener 3  

Samenvatting 
3.1 In de inspraakreactie heeft reclamant niet gerefereerd naar het bestemmingsplan de 

Bulkenaar, maar naar de NRD en de Gebiedsvisie de Bulkenaar. De gemeente zegt 
de tekst als volgt aan te passen: ‘In afwachting van het budget werd in 2017-2018 
duidelijk dat de locatie ten westen van Tolberg in beeld was als mogelijke locatie om 
het nieuwe Bravis ziekenhuis te realiseren’. Dit is in tegenspraak met de ‘Toelichting 
zoektocht naar geschikte locatie voor het ziekenhuis’. Daarin wordt vermeld, dat het 
college al in 2011 is gaan onderzoeken of er geschikte locaties zijn voor het realiseren 
voor een dan nog lokaal ziekenhuis, St. Franciscus. Bravis heeft pas in 2018 de 
gemeenten Bergen op Zoom en Roosendaal gevraagd of er een locatie beschikbaar is 
voor een nieuw regio-ziekenhuis. 

3.2 Zowel in de NRD, als de Gebiedsvisie de Bulkenaar als in het 
voorontwerpbestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg, realiseert de gemeente zich 
niet, dat een realisatie van beide bestemmingsplannen in de regio, maar ook in de 
binnenstad van de gemeente, incl. Wouw, Wouwse Plantage enz. knelpunten gaan 
ontstaan. Ook voor die gebieden geldt de NOVI doelstelling: prioriteit in deze zijn 
gezonde steden en regio’s. Dus het kan niet zo zijn dat de onderzoeken naar 
luchtkwaliteit, geluidsoverlast en milieugezondheidsrisico’s zich beperken tot het 
plangebied van bestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg. Laat staan dat ook zeker 
de leefbaarheid van de direct omwonenden in de regio meegewogen dient te worden. 

3.3 Bij een ontwikkeling buiten bestaand stedelijk gebied is een nadrukkelijke motivering 
nodig, dat wil zeggen in aanvulling op de algemene vereisten van artikel 3.1.6, eerste 
lid, van het Bro, waarom niet in het bestaand stedelijk gebied in de behoefte aan de 
nieuwe stedelijke ontwikkeling wordt voorzien. Daarbij kunnen de beschikbaarheid en 
geschiktheid van de ontwikkelingsmogelijkheden een rol spelen.’ Deze wijziging houdt 
dus wel degelijk in, dat er rekening gehouden dient te worden met een, weliswaar 
gewijzigde, ladder van duurzaamheid. Voor de motivering verwijst reclamant naar het 
besluit van 21 april 2017 tot wijziging van het Besluit ruimtelijke ordening in verband 
met de aanpassing van de ladder voor duurzame verstedelijking. 

3.4 In de nieuwe tekst van het ontwerpbestemmingsplan wordt nog steeds niet ingegaan 
op de eisen zoals vernoemd in artikel 3.46 Lid 2.c. En daarmee voldoet het 
bestemmingsplan niet aan de belangrijkste doelstelling van de Iov: “‘Werken aan 
veiligheid, gezondheid en omgevingskwaliteit”. 
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3.5 Niet alleen het verkeer vanuit Roosendaal Oost, en de achterliggende regio, maar ook 
vanuit de zuidelijke regio zal gebruik gaan maken van deze weg richting regio-
ziekenhuis, maar ook het dagelijks sluipverkeer om de drukte rondom Churchillpoort 
en knooppunt de Stok te vermijden. Al met al zal dat de sluiproutes als de 
Rietgoorsestraat niet geheel ontlasten, want de storende factoren richting ziekenhuis 
zullen de verkeerslichten bij het Roosendaalswegje, de kruising bij de Huijbergseweg 
en de rotonde in de nieuwe verbindingsweg A58-ziekenhuis zijn. Dit geldt uiteraard 
ook voor al het verkeer vanuit de zuidwestelijke regio.  

3.6 Ten aanzien van bedrijven- en milieuzonering bevestigd de gemeente, dat de 
genoemde brochure niet relevant is. Het lijkt reclamant dan ook zinvol om raadsleden 
en burgers daarmee niet ‘lastig’ te vallen.  

3.7 Als beantwoording op de reactie dat sprake is van veel lichtverstoring geeft de 
gemeente aan dat geen sprake is van een toename van sluipverkeer. Volgens 
reclamant geldt dat voor de omgeving van het plangebied. Voor het buitengebied is 
wel degelijk sprake van meer (sluip)verkeer, want nu is er helemaal geen verkeer op 
de nog te ontwikkelen weg in het buitengebied. In de tekst die is aangehaald onder 
punt 1.5 van de zienswijze geeft de gemeente zelf aan dat het verkeer op dat traject 
aanzienlijk zal zijn, namelijk verkeer naar en van het regioziekenhuis en het 
‘gereguleerde’ sluipverkeer richting A58 of richting Roosendaal. 

3.8 Hoewel er nog geen wetgeving is ten aanzien van de maximale hoeveelheid 
microplastics, ontslaat dat ook lokale overheden niet om zich te houden aan EU 
wetten als het voorzorgsbeginsel. Diverse rapporten, o.a. van de Universiteit 
Amsterdam, hebben aangegeven dat microplastics zijn aangetroffen in het menselijk 
lichaam, grondwater en drinkwater. De laatste tijd zijn/worden er bij Etten Leur/A58 
metingen verricht, om de invloed van autoverkeer op de microplastics beter in kaart te 
brengen. Om dan ook nog een waterwingebied, op een belangrijke toegangsweg naar 
de verbindingsweg, extra te gaan belasten met dit plan, is dan geen 
toekomstbestendig idee, en verdient zeker een nadere, uitgebreide studie. Reclamant 
vraagt zich af of we vooraf rekening moeten houden met het gevaar (EU 
Voorzorgbeginsel) of wachten we als samenleving gewoon een tweede PFAS affaire 
af? 

3.9 Reclamant wil graag kennisnemen van ‘het wegennet voor gevaarlijke stoffen’ van de 
gemeente Roosendaal. 

3.10 Het aantal mvt’s/etm wijkt in de berekening in het akoestisch onderzoek nog steeds af 
van het aantal zoals vernoemd in de Tracéstudie Tolberg. In het akoestisch onderzoek 
wegverkeer is wel het totale plangebied weergegeven, maar was in het voorontwerp 
de rotonde bij de Bergrand niet geëvalueerd. Ook was/is, net als nu, in het 
ontwerpbestemmingsplan de invloed van de ondertunneling (klankkast) niet 
opgenomen. 
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3.11 De beantwoording van de gemeente ten aanzien van de quick-scan Flora en Fauna is 
nogal suggestief. Er heeft geen extra nader veldonderzoek plaatsgevonden sinds het 
laatste rapport van 23 mei 2023, enkel de tekst is aangepast. De conclusie, dat er 
binnen een afstand van 75 meter van het plangebied geen nestplaatsen van 
steenuilen voorkomen is niet correct. De afstand waarbinnen de steenuil foerageert is 
een gebied met een straal van minstens 500 meter vanaf het nest. Binnen een afstand 
van 60 tot 70 meter van het plangebied bevinden zich gebouwen en schuren, waar 
steenuilen in rustige nissen of hoekjes broeden. Het leefgebied voor voedsel e.d. 
wordt dan ook zeer ernstig door de voorgenomen ontwikkeling bedreigd. In de 
toelichting van het ontwerpbestemmingsplan staat dus niet onterecht op pagina 39: 
‘Enige uitzondering daarop zijn de steenuil en kerkuil. Als deze vaste rust- en 
verblijfplaatsen hebben in of nabij de boerderijen nabij het plangebied kan het 
plangebied onderdeel uitmaken van hun functioneel leefgebied. Dat is het leefgebied 
dat noodzakelijk is voor het goed functioneren van de nestplaatsen. Steenuilen 
moeten al hun voedsel kunnen verzamelen in een straal van 500 m rondom hun 
nestplaats. De nieuwe ontsluitingsweg kan leiden tot ruimtebeslag op het 
foerageergebied en versnippering daarvan. Daarnaast kan het risico op aanrijdingen 
sterk toenemen ten gevolge van de toename in verkeersdrukte.’ 

3.12 In de beantwoording van de inspraakreactie betreffende de noordelijke variant Willem 
Dreesweg wordt niets vermeld in de Nota Inspraak en Vooroverleg. Zowel niet in de 
samenvatting 3.13 als in de ambtelijke beantwoording van mijn inspraak. Dit terwijl 
deze variant een goed en goedkoop alternatief is voor de zuidelijke ontsluiting, daar 
de noordelijke ontsluiting geen hinder geeft aan steenuilen en er gelijktijdig voor zorgt, 
dat het ziekenhuis niet aan een doodlopende weg ligt. 

3.13 Bij het vaststellen van de gebiedsvisie zijn alleen de documenten Gebiedsvisie de 
Bulkenaar en de Tracéstudie Tolberg besproken. De analyse van de varianten van 
bewoners zijn bij de vaststelling niet ter discussie gekomen. Zoals reclamant al eerder 
aangaf, zijn er interessante varianten ten onrechte en op verkeerde gronden in de 
prullenbak verdwenen. Ook het feit, dat het bestemmingsplan de Bulkenaar 
vastgesteld is zonder de impact van de zuidelijke ontsluiting erbij te betrekken, waar 
zowel door bewoners als de commissie m.e.r. op is aangedrongen, maakt het des te 
pijnlijker, dat de gevolgen van deze verbindingsweg voor flora en fauna niet integraal 
is onderzocht. Op grond van de Wet Natuurbescherming, artikel 3.3 lid 4a, ‘Een 
ontheffing of een vrijstelling wordt uitsluitend verleend, indien is voldaan aan o.a. de 
volgende voorwaarde: er bestaat geen andere bevredigende oplossing’, 
bovenstaande alinea en het feit dat er nog een QuickScan (meervoudige ontsluiting) 
loopt, waarbij ook varianten zonder de zuidelijke verbindingsweg Tolberg onderzocht 
worden, dient dit onderzoek afgewacht te worden om er zeker van te zijn dat er geen 
andere bevredigende oplossing mogelijk is. Of de noordelijke ontsluiting Willem 
Dreesweg langs de spoorlijn Roosendaal - Bergen op Zoom moet nader uitgewerkt 
worden. 

3.14 De gemeente heeft niet geantwoord op de inspraakreactie (Wacht nog op een nadere 
uitwerking van de civieltechnische tekeningen. Echter wordt al in het onderzoek naar 
flora en fauna gesteld, dat de stikstof van de te realiseren Verbindingsweg Tolberg 
zeer nadelige effecten gaat geven omtrent stikstof). Dit verdient toch zeker in 
combinatie met hoofdstuk 1.12 voldoende adequate aandacht. 
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3.15 In het advies van de commissie MER staat iets over de daadwerkelijke 
gebiedsontwikkeling: ‘Volgens de notitie R&D, pagina 23, is de ontsluiting van de wijk 
Tolberg op de A58 geen onderdeel van dit project, maar zal mogelijk tegelijk met de 
gebiedsontwikkeling van Bulkenaar ontwikkeld worden.’ En daar gaat het advies van 
de commissie over; zeker nu achteraf blijkt, dat de gebiedsontwikkeling van de 
Verbindingsweg Tolberg wel degelijk gelijktijdig met dat van de Bulkenaar loopt. 
Reclamant is van mening dat de beantwoording van de inspraakreactie niet klopt. 

3.16 Reclamant heeft een tijdslijn opgenomen ten aanzien van milieugezondheidsrisico’s. 
Op 30 november 2022 heeft het gesprek plaatsgevonden met de GGD. Tijdens dit 
overleg werd afgesproken dat de milieugezondheidsrisico’s wel geanalyseerd en 
opgenomen zouden worden in het bestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg. Nu stelt 
de gemeente wel ferm, dat volledigheidshalve de GGD meermaals (mondelinge) input 
heeft gegeven, maar het is onduidelijk waarover. Betreffende deze input is niets terug 
te vinden in de Notitie Inspraak en Vooroverleg, en kan er dus niet nagegaan worden 
of dit inderdaad milieugezondheidsrisico’s betrof. 

3.17 Ook in het geval van de inspraakreactie ten aanzien van het Besluit kwaliteit 
leefomgeving (Bkl) heeft de gemeente de tekst van de inspraakreactie weer niet goed 
gelezen. In het Besluit kwaliteit leefomgeving wordt duidelijk aangegeven dat achteraf 
zaken niet goed ontwikkeld en gerealiseerd worden, deze alsnog gecorrigeerd dienen 
te worden om aan de eisen van het besluit te voldoen.  

3.18 Op het milieuaspect Laag Frequent Geluid antwoordt de gemeente: ‘Laag Frequent 
Geluid hoeft niet te worden getoetst bij de aanleg van wegen. Dit geluid komt alleen 
voor bij industrielawaai en/of bijvoorbeeld warmtepompen.’ Voor Laag Frequent 
Geluid (LFG) geldt inderdaad nog geen wettelijke eis; echter de opmerking dat LFG 
alleen voorkomt bij industrielawaai en/of warmtepompen is niet correct. Naast 
industrielawaai of lawaai van warmtepompen genereert elke vorm van vervoer LFG. 
Ter plaatse van onze slaapkamer wordt een LFG-niveau van 80dB overschreden. Dus 
vanuit het EU Voorzorgbeginsel is een nadere toetsing zeer wenselijk, zo niet 
noodzakelijk. 

3.19 Reclamant heeft bij eerdere vragen in brieven over de Gebiedsvisie de Bulkenaar 
naar de gemeente al aangegeven, dat er nu al sprake is van hevige trillingen door het 
spoor, met als gevolg scheuren in muren. Dat komt mede door het feit dat onze 
woningen met heipalen van zo’n 7 meter op een harde aardlaag staan. De tunnelbak 
zal hoogstwaarschijnlijk op dezelfde aardlaag komen te staan. Hierdoor zullen de 
trillingen alleen maar heviger worden; dit mede gezien het feit, dat het 
goederenvervoer per spoor alleen maar meer wordt en de wagons zwaarder beladen 
gaan worden. Dit wordt nog onderstreept in het rapport “Startnotitie 
capaciteitsuitbreiding spoorverbinding Roosendaal-Antwerpen” uit augustus 1998. 
Hierin staat een prognose voor 2020 met onder de kop Milieuhinder, zie pagina 13: 
‘Door de groei van het goederenvervoer zullen knelpunten ontstaan ten aanzien van 
het woon- en leefmilieu wanneer al dit vervoer over de bestaande lijn Roosendaal-
Antwerpen wordt afgewikkeld. Voor het geconstateerde capaciteitsknelpunt en de 
verwachte toename van milieuhinder langs de bestaande infrastructuur tussen 
Rotterdam en Antwerpen moet een adequate oplossing worden gevonden.’ Dus het 
verzoek is, dat de gemeente er bij Prorail op aandringt, of zelfs eist, dat ter plaatse 
van de ondertunneling er alles aan gedaan wordt om trillingen te voorkomen. 
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3.20 Vanaf het begin, in een krantenartikel, maar ook tijdens de participatiebijeenkomsten 
over de NRD en het voorontwerpbestemmingsplan, heeft de gemeente Roosendaal 
de burgers voorgehouden dat geluidswerende middelen als stiller asfalt, verhoging 
van geluidswallen tot de oorspronkelijke hoogte (deze wallen zijn in de afgelopen 40 
jaar zo’n 2 à 3 meter geslonken) ingezet zouden worden om de geluidsoverlast zoveel 
mogelijk te beperken. Nu wordt plotseling, zonder enige onderbouwing besloten niets 
te doen en gewoon een besluit hogere waarde in te stellen. Daar bij de meeste huizen 
aan de Amberberg de ouderslaapkamer aan de zijde van de Willem Dreesweg ligt, zal 
de geluidsoverlast veel toenemen. Burgemeester en Wethouders dienen bij een 
Besluit hogere waarde voor de geluidwering van de gevels maatregelen te treffen om 
te bevorderen dat de geluidbelasting binnen de woning de maximaal toelaatbare 
waarde niet te boven zal gaan. Deze grenswaarde bedraagt voor woningen 33 dB. 
 

Reactie 
3.1 De aangehaalde tekst uit de toelichting door reclamant is niet in tegenspraak. In het 

rapport ‘toelichting zoektocht naar geschikte locaties voor het ziekenhuis’ gaat het ten 
eerste om een locatie voor een lokaal ziekenhuis en ten tweede is in dit onderzoek de 
locatie voor het regionaal ziekenhuis nog niet in beeld. Dit is pas in 2017- 2018 
bekend. Voor de planologische mogelijkheid is het niet relevant of een ziekenhuis 
lokaal of regionale betekenis heeft. Bovendien is er in de financiering en ontwikkeling 
van de zorg veel veranderd waardoor er geen levensvatbaarheid meer is voor 
ziekenhuizen met een lokaal bereik. 

3.2 De genoemde onderzoeken zijn in het kader van de ontwikkeling opgesteld. De 
onderzoeken zijn juist gericht op de effecten die de verbindingsweg heeft op de 
omgeving en beperkt zich dan ook niet tot het plangebied. Bij het uitvoeren van de 
onderzoeken is rekening gehouden met de wettelijke normen en afstanden die voor 
deze onderzoeken gelden. Buiten deze wettelijk bepaalde afstanden heeft een 
ontwikkeling geen significant effect meer. Dit wordt ook bevestigd door jurisprudentie.  

3.3 Een laddertoets vindt plaats in twee stappen. Als eerste dient bij een ontwikkeling 
getoetst te worden of sprake is van een stedelijke ontwikkeling en dat is met de 
verbindingsweg niet aan de orde. Dat betekent dat niet toegekomen wordt aan de 
tweede vraag: waarom de ontwikkeling niet in bestaand stedelijk gebied wordt 
gerealiseerd.  

3.4 Benadrukt wordt dat het bestemmingsplan geen betrekking heeft op de 
verbindingsweg naar het regionale ziekenhuis Bravis, maar om de verbindingsweg 
tussen de wijk Tolberg en de snelweg. Ten aanzien van artikel 3.46 lid 2c Iov is in de 
toelichting van het bestemmingsplan onder andere in paragraaf 2.2.2 aangegeven dat 
aan het betreffende artikel wordt voldaan en op welke manier. Naast de kwaliteitswinst 
voor verkeer blijkt ook uit het landschappelijk inpassingsplan (bijlage bij 
bestemmingsplan) de kwaliteitswinst voor natuur en landschap. Uit de reactie van de 
Provincie Noord-Brabant blijkt dat zij waardering hebben voor het bestemmingsplan, 
het uitgebreide landschappelijk inpassingsplan en de wijze waarop het plan ambtelijk 
is afgestemd. Het plan heeft slechts geleid tot een enkele opmerkingen, zie 
beantwoording onder 11. De Provincie heeft geen opmerkingen gemaakt dat niet 
voldaan zou zijn aan artikel 3.46 van de Iov. Daarmee is en blijft de gemeente van 
mening dat voldaan wordt aan artikel 3.46 van de Iov. 
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3.5 In het verkeersonderzoek ‘Tracéstudie Tolberg’, 9 maart 2020 is rekening gehouden 
met de storende factoren. In de rapportage van het verkeersonderzoek is 
geconcludeerd dat een verlaging van de verkeersbelasting van de Rietgoorsestraat 
plaatsvindt.  

3.6 Om te voorkomen dat vragen worden gesteld waarom dit onderdeel niet is 
meegewogen in de toelichting, heeft de gemeente dit onderdeel volledigheidshalve 
wel meegenomen. 

3.7 De gemeente kan nergens terugvinden dat zij heeft aangegeven dat het verkeer op 
het traject ‘aanzienlijk’ zal zijn. Hier is dan ook geen enkele sprake van. We gaan 
ervan uit dat het benoemde punt 1.5 van de zienswijze betrekking heeft op punt 3.7 
van de Nota van inspraak en vooroverleg.  

3.8 Zie antwoord 1.9. 
3.9 Nadere informatie over vervoer van gevaarlijke stoffen in Roosendaal en heel 

Nederland is te vinden via www.risicokaart.nl. Hier staan, naast alle bronnen voor 
veiligheidsrisico’s, alle routes voor gevaarlijke stoffen aangegeven zoals ook die 
binnen de gemeente Roosendaal 

3.10 Het aantal mvt'ts/etm wijkt inderdaad af van het aantal zoals genoemd in de 
tracéstudie Tolberg uit 2020. In de tracéstudie zijn de verkeersgegevens berekend op  
2030. Voor het akoestisch onderzoek is wettelijk bepaald dat hiervoor tien jaar vooruit 
gekeken moet worden. Daarom is daar 2035 als uitgangspunt gehanteerd. 2035 is 
een extrapolatie van het verkeersgegevens van 2030 en daarmee wordt het verschil 
verklaard.  
Uit het akoestisch onderzoek blijkt dat de rotonde bij de Bergrand wel degelijk in het 
akoestisch onderzoek is meegenomen evenals de ondertunneling. Echter omdat nog 
niet bekend is hoe Prorail de ondertunneling uit gaat voeren kunnen eventuele 
klankkasteffecten nog niet worden berekend. Dit vindt plaats bij de 
vergunningaanvraag. Bij de vergunningaanvraag moet aangetoond worden dat 
voldaan is of wordt aan de wettelijke normen. Om dit te borgen is een voorwaardelijke 
verplichting opgenomen . 

3.11 Na de quickscan is een nader onderzoek uitgevoerd naar de steenuil, dat bestaat uit 
meerdere veldbezoeken conform het geldende protocol. Tijdens deze veldbezoeken 
zijn geen nestplaatsen aangetroffen, waarmee er juridisch gezien vanuit gegaan kan 
worden dat deze niet aanwezig zijn. Dat er ooit een steenuil gezien is betekent niet 
dat er een territorium van een broedpaar aanwezig is.  

3.12 Zie antwoord 1.10 en 1.11. 
3.13 De selectie van de te onderzoeken varianten is gebaseerd op een onderzoek uit 2009 

Beter Bereikbaar Tolberg. Hierin zijn een drietal principes onderzocht. De conclusie is 
dat zuidelijke ontsluiting het meest effectief is. Het tracé van de verbindingsweg is op 
28 mei 2020 vastgesteld door de raad. Een andere variant staat niet meer ter 
discussie. Ten aanzien van de quick-scan wordt verwezen naar het antwoord 1.2. 

3.14 In het flora en fauna onderzoek wordt nergens gesteld dat stikstof als gevolg van de te 
realiseren verbindingsweg zeer nadelige effecten gaat geven. In het onderzoek is 
aangegeven dat stikstofdepositie niet is uit te sluiten en dat daarvoor een onderzoek 
naar stikstof noodzakelijk is. Het stikstofonderzoek is inmiddels volledig afgerond en 
als bijlage bij het bestemmingsplan gevoegd. Uit het onderzoek blijkt dat er, als gevolg 
van de ontwikkeling, geen toename ten aanzien van stikstof te verwachten is op de 
aangewezen natuurgebieden. 

http://www.risicokaart.nl/
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3.15 Het bestemmingsplan voor de verbindingsweg Tolberg wordt naar verwachting in 
september 2024 vastgesteld. Dat betekent dat er 2,5 jaar verschil is ten aanzien van 
de vaststelling van het bestemmingsplan ‘De Bulkenaar’, dat is vastgesteld op 10 
februari 2022. Er is daarom geen sprake van een gelijktijdig besluit waarmee er geen 
enkele aanleiding is om een cumulatie van de effecten van beide ontwikkelingen in 
beeld te brengen. Aanvullend wordt opgemerkt dat bij de gehanteerde 
verkeersgegevens in de verschillende onderzoeken wel degelijk rekening is gehouden 
met het verkeer van en naar het regioziekenhuis. 

3.16 Zie antwoord 1.8;   
3.17 De inspraakreactie en de zienswijze hebben betrekking op de procedure van een 

bestemmingsplan, waarvan het ontwerpbestemmingsplan op 18 december 2023 ter 
inzage is gelegd. Voor een bestemmingsplan dat voor 1 januari 2024 in procedure is 
gebracht geldt het Bkl niet. Er is voor de gemeente geen enkele aanleiding om voor 
het bestemmingsplan uit te gaan van het Bkl. 

3.18 Het ontbreekt aan adequate wet- en regelgeving voor laagfrequent geluid. Door de 
rijksoverheid is geen onderzoek naar de oorzaken en gevolgen van laagfrequent 
geluid gedaan. Dit komt onder andere doordat de gevoeligheid voor laag frequent 
geluid tussen mensen heel verschillend is. Daardoor zijn er geen normen en blijft de 
problematiek onduidelijk. Daarnaast wordt laagfrequent geluid veroorzaakt door 
diverse geluidsbronnen en kunnen zaken niet bij elkaar opgeteld worden.  
Voor de volledigheid zijn voor enkele punten uit het akoestische rapport de 
rekenresultaten gereproduceerd, waarbij het totaalniveau Lden vergeleken is met de 
bijdrage van de laagfrequente componenten in de octaven 63 Hz en 125 Hz; zie 
bijlage 2. Hieruit blijkt dat het verschil in verreweg de meeste gevallen meer is dan 10 
dB waardoor de laagfrequente bijdrage (compleet) te verwaarlozen is. De maximale 
geluidbelasting bedraagt 49 dB in de 125 Hz octaafband. Het overgrote merendeel 
van de woningen is voorzien van dubbel glas en dit is ook nagenoeg altijd de zwakste 
schakel in de geluidwering. De geluidwering van dubbel glas 4-12-6 LG bedraagt 22 
dB in de 125 octaafband. Het verschil, lees binnenniveau, zal dan 49 – 22 dB = 27 dB 
bedragen; dit is als fluisterstil te kenmerken en wijkt niet af van de bestaande situatie.  
Waar de genoemde 80 dB vandaan komt is niet bekend, maar mogelijk kan dit komen 
vanuit de cv-ketel of andere mechanische apparaten in de woning zelf, bij de buren of 
elders in de wijk.  

3.19 In de gesprekken wordt er op aangedrongen dat Prorail er alles aan doet om meer 
trillingen te voorkomen.  Zie ook antwoord 3.10. 

3.20 Bij de nadere uitwerking van het tracé dat parallel plaatsvindt van het 
bestemmingsplan was in eerste instantie gebleken dat stil asfalt niet kon worden 
toegepast. Inmiddels is voor met name de rechte stukken van het tracé, gelegen bij 
woningen, besloten om toch stil asfalt toe te passen. In de nieuwe akoestische 
berekeningen is rekening gehouden met de huidige hoogte van de geluidwallen en 
ook met stiller asfalt. Verder is een doelmatigheidstoets opgesteld, die als bijlage bij 
het bestemmingsplan is gevoegd. Met dit onderzoek is bepaald of het treffen van 
maatregelen, bijvoorbeeld het ophogen van de geluidwal leidt tot een reductie van het 
geluidniveau en in hoeverre dat opweegt tegen onder andere de kosten.  
Als gevolg van het stillere asfalt is een hogere waarde niet meer noodzakelijk. Daarom 
is geen nader onderzoek naar de binnenwaarde van deze woningen meer nodig.  
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Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen.  
• Het akoestisch onderzoek is aangepast, in die zin dat nu wel is gerekend met stil asfalt. 

Het aangepaste onderzoek wordt toegevoegd als bijlage en de toelichting wordt op dit 
onderdeel aangepast. 

• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 
aangescherpt. 

• Er is advies opgevraagd bij de GGD, deze is als bijlage bij deze nota opgenomen.  
• In de regels is een voorwaardelijke verplichting opgenomen om te borgen dat een 

onderzoek naar trillingen wordt uitgevoerd op moment dat de vergunning voor de tunnel 
wordt aangevraagd. 

2.2.4 Indiener 4  

Samenvatting 
4.1 Het plan is nog niet zover uitgewerkt dat het verantwoord is om het nu al in procedure 

te brengen. Volgens reclamant is de drijfveer van de gemeente het vermijden van de 
impact van de per 1 januari 2024 van kracht geworden Omgevingswet. 

4.2 Het feit dat het ingediende bestemmingsplan ook niet past binnen de Interim 
omgevingsverordening Noord-Brabant geeft ook al aan dat het plan onvolledig en 
onzorgvuldig is en dat het overhaast is ingediend. 

4.3 Financieel is het plan totaal niet overtuigend onderbouwd. De in eerste instantie 
begrootte 19 miljoen euro is nu al 35 miljoen euro geworden. Hierbij dient ook vermeld 
te worden dat voor de oorspronkelijke 19 miljoen euro geen aantoonbare 
kostenspecificatie is te vinden. 

4.4 Nut en Noodzaak voor dit project zijn naar mening van reclamant nog altijd niet 
duidelijk aangetoond. Het feit dat er al 15 jaar onderzoek gedaan is toont aan dat 
noodzaak en urgentie totaal niet aanwezig is. 

4.5 Het resultaat van de Quick scan is ook niet afgewacht door de gemeente. Wel is het 
proces rond deze beloofde Quick scan jaren getraineerd. Uitkomst van deze scan 
komt dus als mosterd na de maaltijd. Door deze handelswijze van de gemeente kan 
men toch niet meer spreken van een behoorlijk Participatie proces. 

 
 

Reactie  
4.1 Het tracé van verbindingsweg is op 28 mei 2020 door raad vastgesteld. Vervolgens is 

dit nader uitgewerkt in een ontwerptracé. Dit verkeerskundig ontwerptracé is op 11 
april 2023 door het college vastgesteld. Daarmee is het plan zodanig uitgewerkt dat 
deze als onderlegger is gebruikt voor het bestemmingsplan. Het voorontwerp 
bestemmingsplan is in juni 2023 in procedure gebracht. De ontvangen inspraak- en 
vooroverlegreacties zijn beantwoord en hebben incidenteel tot aanpassing van het 
bestemmingsplan geleid. Er zijn geen reacties ontvangen die aanleiding gaven om de 
procedure niet voort te zetten en dat staat dus los van de inwerkingtreding van de 
Omgevingswet.  

4.2 Zie antwoord 1.5, 3.4 en de beantwoording onder indiener 11. 
4.3 De eerste begroting was in hoofdlijnen opgebouwd. In oktober 2023 is de 

verbindingsweg opnieuw begroot. Deze begroting is uitgevoerd door een extern 
bureau, die deskundig zijn op dit gebied. De ondertunneling is in deze begroting 
geraamd, aangezien hier nog geen realisatiekosten voor in beeld zijn. Het (extra) 
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krediet dat is begroot, is aangevraagd bij de gemeenteraad. Dit is akkoord bevonden 
door de raad.  

4.4 Er is geen sprake van een onderzoeksperiode van 15 jaar. Feit is dat 15 jaar geleden 
de knelpunten van de wijk Tolberg naar voren zijn gekomen. Sindsdien hebben 
inderdaad diverse onderzoeken plaatsgevonden. De lange termijn is een gevolg van 
het wachten op voldoende financiële middelen vanuit de gemeente om tot realisatie 
over te gaan. De noodzaak voor een extra ontsluiting van Tolberg is geen onderdeel 
van discussie geweest. 

4.5 Zie antwoord 1.2. 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen.  
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt 

 

2.2.5 Indiener 5 (Asselberg Klinkhamer Advocaten) 

Samenvatting 
5.1 In de verkeersstudie is onderzoek gedaan naar 3 mogelijke oplossingen. Dit zijn 

vooral ingrijpende oplossingen. In het kader van het evenredigheidsbeginsel had ook 
onderzoek gedaan moeten worden naar minder ingrijpende opties. 

5.2 De mogelijke oplossingsmaatregelen zijn niet beoordeeld op onder andere effecten 
als hinder, mate van ruimtebeslag/onteigening, milieugevolgen, externe veiligheid, 
natuur, stikstof, enzovoorts. Dit maakt de afweging van de keuze voor de 
verbindingsweg onzorgvuldig, zodat ook de noodzaak van de verbindingsweg 
twijfelachtig is. 

5.3 Reclamanten vragen zich af of de aanleg van de verbindingsweg wel nodig is voor 
verbetering van de ontsluiting van de wijk Tolberg. Zeker nu aangesloten wordt bij de 
herontwikkeling van "De Bulkenaar" vragen reclamanten zich af of er geen bredere of 
andere argumenten achter het plan voor de verbindingsweg liggen. 

5.4 De verbindingsweg zorgt ook voor de ontsluiting van het nieuwe ziekenhuis aan de 
Bulkenaar. Het bestemmingsplan "De Bulkenaar", dat het gebruik en de bouw van het 
ziekenhuis mogelijk maakt, is nog niet onherroepelijk, zodat niet vaststaat dat het 
ziekenhuis ter plaatse zal worden gerealiseerd. Reclamanten vinden daarom dat 
gewacht moet worden met de bestemmingsplanprocedure voor de verbindingsweg. 

5.5 Op verschillende plaatsen, waaronder aan de Thorbeckelaan en de Willem Dreesweg, 
is de weg aanzienlijk breder dan het ruimtebeslag dat voor 2x1 rijstroken nodig is. De 
verbindingsweg voldoet hiermee niet aan de in paragraaf 5.5 genoemde 
uitgangspunten. Niet is onderbouwd dat behoefte en noodzaak aan deze grotere 
breedte bestaat. 
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5.6 De verbindingsweg is op de smalste locaties circa 14 meter breed. Uit het "Handboek 
wegontwerp" van het CROW volgt dat voor gebiedsontsluitingswegen type 2 een 
totale verhardingsbreedte van 7,5 meter geldt. De weg is twee keer zo breed als deze 
verhardingsbreedte. Hiermee is het ruimtebeslag groter dan noodzakelijk. Zeker nu de 
weg veel hinder voor omwonenden zal veroorzaken en verschillende omwonenden 
ook (deels) worden onteigend is het onzorgvuldig om een groter ruimtebeslag in te 
nemen dan strikt noodzakelijk. 

5.7 In paragraaf 5.4 van de toelichting is aangegeven waarom voor de voorkeursvariant is 
gekozen. Het is niet zuiver de vermindering van het verkeer in het centrum van 
Roosendaal door herlocatie van het ziekenhuis mee te wegen bij de keuze voor de 
tracévarianten. Dit is geen gevolg van de verbindingsweg, maar van de verplaatsing 
van het ziekenhuis. 

5.8 Elke tracévariant zorgt voor een meer directe verbinding tussen de wijk Tolberg en de 
A58 / Wouw. Dit is daarom geen keuzeargument. Daarnaast zijn Reclamanten van 
mening dat het creëren van een meer directe verbinding alleen, geen voldoende 
zwaarwegend argument is voor aanleg van de verbindingsweg. 

5.9 Uit de tracéstudie blijkt dat alleen voor de tracévarianten la, Ib, 2b, 3a, 3b en 4b de 
verkeerafwikkeling van de kruispunten is doorgerekend. Een deugdelijke beoordeling 
van de verkeersafwikkeling op de kruispunten voor de voorkeursvariant ontbreekt. Bij 
het ontwerpbestemmingsplan is ook geen verkeersonderzoek gevoegd. Dat is voor 
een dergelijke grote ontwikkeling onbegrijpelijk. 

5.10 De tracéstudie is dan ook niet representatief omdat deze dateert van 9 maart 2020. 
Toen was de coronapandemie in volle gang.  

5.11 Er wordt niet voldaan aan de vereisten van de Iov van de artikelen 3.5 tot en met 3.9 
en 3.46.  

5.12 In de planregels is onvoldoende gewaarborgd dat de landschappelijk inpassing 
permanent in stand wordt gehouden. Daarnaast ontbreekt een waarborg dat, als de 
landschappelijke inpassing 3 jaar na het gereedkomen van de verbindingsweg niet is 
aangelegd, de weg niet gebruik mag worden gehouden.  

5.13 Er ontbreekt een voorwaardelijke verplichting die aanleg en instandhouding van de 
ecologische verbindingszone waarborgt. Ook is niet gewaarborgd dat de weg niet in 
gebruik mag worden genomen en worden gehouden als niet aan de verplichtingen 
wordt voldaan. 

5.14 In de planregels ontbreekt een waarborg dat de geluidswerende voorzieningen 
moeten worden opgericht en in stand gehouden. Ook ontbreekt een bepaling die 
waarborgt dat, als niet aan die verplichtingen wordt voldaan, de weg niet in gebruik 
mag worden genomen en gehouden. 

5.15 Noch in de plantoelichting, noch in het 'Akoestisch onderzoek wegverkeerslawaai 
Bestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg te Roosendaal' van 1 december 2023 van 
Stantec (akoestisch onderzoek), is ingegaan op de vraag in hoeverre aan de 
subcriteria uit het ontheffingenbeleid wordt voldaan. 

5.16 In het kader van het ontwerpbestemmingsplan is het akoestisch onderzoek opgesteld. 
Echter, in het akoestisch onderzoek, in tegenstelling tot de plantoelichting, wordt 
tracévariant 2b als voorkeursvariant benoemd. 
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5.17 In paragraaf 6.6 van het akoestisch onderzoek wordt gesteld dat elke woning in de 
directe omgeving van de weg in ieder geval over één gevelzijde met de 
milieuclassificatie 'goed' zou beschikken. Daardoor zou deze gevel als geluidsluwe 
gevel aan zijn te merken. Echter, de geluidbelasting op de andere gevels zijn niet 
onderzocht, zodat geen conclusie kan worden getrokken over de milieuclassificatie 
van de andere gevels. Ook kan niet worden geconcludeerd dat elke woning zou 
beschikken over in ieder geval één gevelzijde met de milieuclassificatie 'goed'. 

5.18 De stelling, dat de gevel als geluidsluwe gevel zou zijn aan te merken is onjuist. Onder 
een geluidluwe gevel wordt begrepen een gevel waarvan de gecumuleerde 
geluidbelasting kleiner of gelijk is aan de voorkeursgrenswaarde uit de Wet 
geluidhinder (Wgh) die geldt voor de bronsoort waarvoor de hogere waarde benodigd 
is. In dit geval gaat het om wegverkeerslawaai, waarvoor een voorkeursgrenswaarde 
van 48 dB(A) geldt. 

5.19 Uit de rekenresultaten in het akoestisch onderzoek blijkt dat voor Reclamanten alleen 
al ten gevolge van de verbindingsweg sprake is van een geluidbelasting van 52,1 tot 
53,7 dB(A) op de westgevel. De cumulatieve geluidbelasting op de westgevel 
bedraagt 59 dB(A) en is dus zeer hoog. Het is dan ook twijfelachtig of op de andere 
gevels wel voldaan kan worden aan de voorkeursgrenswaarde van 48 dB(A). Hier 
komt bij dat uit het akoestisch onderzoek niet blijkt welke wegen mee zijn genomen bij 
de beoordeling van de cumulatieve geluidbelasting. 

5.20 In het akoestisch onderzoek is niet onderzocht in hoeverre voldaan kan worden aan 
de binnenwaarde uit de Wgh. 

5.21 Er ontbreekt een beoordeling of ten aanzien van de buitenruimtes of sprake is van een 
aanvaardbaar woon- en leefklimaat.  

5.22 In het akoestisch onderzoek is hiernaast ook geen aandacht besteed aan de 
cumulatieve geluidbelasting ten gevolge van andere geluidbronnen, tezamen met het 
wegverkeersgeluid. 

5.23 In het akoestisch onderzoek is aangegeven dat het jaar 2020 als uitgangspunt c.q. 
representatief jaar is genomen. In 2020 hebben verschillende coronalockdowns 
plaatsgevonden. Het jaar 2020 kan daarom niet gelden als representatief jaar.  

5.24 Er is ten onrechte geen onderzoek verricht naar mogelijke trillingen ten gevolge van 
het bestemmingsplan. 

5.25 Er wordt niet aangegeven en gewaarborgd dat de groene en rode ledverlichting ook 
zal worden ingezet bij de nieuwe verbindingsweg. Daarnaast is geen aandacht 
besteed aan de mogelijke andersoortige lichthinder. 

5.26 Bij de verrichte onderzoeken is niet uitgegaan van de maximaal planologische 
mogelijkheden, hetgeen wel moet.  

5.27 Er dient een milieueffectrapportage te worden opgesteld omdat er volgens reclamant 
sprake is van de aanleg van een autoweg als bedoeld in onder Cl.2 

5.28 Het onderhavige ontwerpbestemmingsplan hangt samen met het op 4 april 2022 door 
de raad vastgestelde bestemmingsplan 'De Bulkenaar', waarin een deel van de 
verbindingsweg is opgenomen. Deze samenhang is zodanig dat sprake is van  één 
activiteit. 
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Reactie  
5.1 In 2009 is een studie verricht naar het verbeteren van de bereikbaarheid van Tolberg. 

In deze studie zijn verschillende oplossingsprincipes onderzocht. Daarbij zit ook 
oplossingen met een lage ruimtelijke impact zoals het ondertunnelen van bestaande 
spoorwegovergangen.  Een verbinding richting de Wouwbaan en een parallelweg van 
A58 bleek de meest optimale oplossing te zijn. Dit is terug te lezen in het rapport Beter 
bereikbaar Tolberg uit 2009. 

5.2 Zie antwoord 1.11. Volledigheidshalve wordt opgemerkt dat niet bij elke ontwikkeling 
het noodzakelijk is om milieueffecten al mee te laten wegen in de variantenstudie. Dit 
heeft onder andere te maken of een ontwikkeling wel of niet m.e.r. plichtig is. 

5.3 De ontwikkeling van de verbindingsweg sluit niet aan op de herontwikkeling van de 
Bulkenaar (Bravis ziekenhuis). Het zijn twee aparte ontwikkelingen met ieder hun 
eigen argumenten. Er zijn geen overige/bredere argumenten die achter het plan van 
de verbindingsweg liggen. Voor de nut en noodzaak wordt verwezen naar de 
beantwoording onder 1.5 

5.4 De verbindingsweg zorgt niet voor de ontsluiting van het ziekenhuis. Zoals hiervoor 
reeds opgemerkt zijn het twee aparte ontwikkelingen. Het is dan ook niet noodzakelijk 
om te wachten met dit bestemmingsplan totdat het bestemmingsplan ‘De Bulkenaar’ 
onherroepelijk is. 

5.5 Binnen de bestemming ‘Verkeer’ is meer mogelijk dan alleen de daadwerkelijke 
wegverharding. Op deze gronden is naast de daadwerkelijke weg alles toegestaan dat 
onderdeel uitmaakt van de weg, zoals middengeleiders, bermen, rotondes, 
oversteekplaatsen enz. Het vastgestelde wegontwerp laat zien waar welke 
verhardingsbreedte daadwerkelijk wordt toegepast. Daarnaast is naar aanleiding van 
de zienswijze de wegas opgenomen en een aanduiding voor langzaamverkeer om de 
liggen van de weg te borgen. Tevens is een afwijking opgenomen om de as van de 
weg te verschuiven mits is aangetoond dat er geen sprake is van een overschrijding 
van de hoogst toelaatbare geluidbelasting. 

5.6 Het is onjuist dat de bestemming ‘Verkeer 14’ meter betreft op de smalste delen. Op 
verschillende punten is de bestemming Verkeer veel smaller. De breedte van de 
bestemming varieert vanwege bijvoorbeeld verkeersveiligheidsmaatregelen bij 
oversteekplaatsen en voor het realiseren van voorzieningen voor bushaltes. Buiten de 
kom geldt een hogere maximumsnelheid waar meer ruimte nodig is voor een 
verkeersveilig wegontwerp. Hier is het Handboek wegontwerp 
gebiedsontsluitingswegen van het CROW als uitgangspunt gehanteerd. Verder wordt 
verwezen naar de beantwoording onder 5.5. 

5.7 Het bereikbaar maken van de ziekhuislocatie is niet een van de afwegingen voor de 
verbindingsweg. In 2009 is echter al onderzocht hoe de wijk Tolberg beter kan worden 
ontsloten. De conclusie uit het rapport Beter Bereikbaar Tolberg is dat een zuidelijke 
ontsluiting parallel aan de A58 effectief is om de verkeerdruk bij de overwegen en in 
het centrum te verminderen. 

5.8 Het doel van de verbindingsweg is het ontsluiten van Tolberg richting de A58. 
Directheid van de verbinding draagt bij aan het gebruik van de verbindingsweg vanuit 
Tolberg. Voor de nut en noodzaak van de verbindingsweg wordt verwezen naar 
antwoord 1.5, 1.12 en 1.14. 
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5.9 De voorkeursvariant is een optimalisatie van de 2b (Verbindingsweg tussen Afslag 
Wouw en Willem Dreesweg mét spoortunnel). Deze variant is opnieuw doorgerekend, 
inclusief kruispunten, in het rapport Verkeersonderzoek ‘Tracestudie Tolberg’ 
Voorkeursalternatief van 10 november 2022. Het rapport is als bijlage opgenomen bij 
de toelichting. 

5.10 9 Maart 2020 is de opleverdatum van het rapport. Het onderzoek is daarvoor reeds 
uitgevoerd. De eerste lockdown was vanaf 15 maart 2020 van kracht. Het onderzoek 
is daarom wel representatief. 

5.11 Zie antwoord 1.5, 3.4 en de beantwoording onder indiener 11. 
5.12 Zie reactie 11. 
5.13 De (dubbel)bestemming ‘Waarde-Ecologie’ is overgenomen uit het vigerende 

bestemmingsplan ‘Buitengebied Roosendaal-Nispen. Naar aanleiding van de 
zienswijze is in de bestemming ‘Natuur’ en ‘Verkeer’ een voorwaardelijke verplichting 
opgenomen.  

5.14 Voor de ontwikkeling van de verbindingsweg is er in het ontwerp bestemmingsplan 
voor gekozen om geen geluidwerende voorzieningen toe te passen. Een nadere 
verplichting hiertoe is daarom ook niet opgenomen in de regels. De regels zijn zoveel 
mogelijk overgenomen vanuit het vigerende bestemmingsplan. Om de geluidbelasting 
op een groot aantal woningen nabij de verbindingsweg te reduceren en het aantal vast 
te stellen hogere waarden aanzienlijk te verminderen is ervoor gekozen om alsnog stil 
asfalt toe te passen. Door het toepassen van het stil asfalt zijn geen hogere waarden 
meer noodzakelijk. Om de toepassing van dit stille asfalt te waarborgen is in de regels 
een voorwaardelijke verplichting opgenomen.  

5.15 De reactie van reclamant is juist. Naar aanleiding van de reactie is een 
doelmatigheidstoets uitgevoerd. Op basis van dat onderzoek is gebleken dat het 
kostentechnisch doelmatig is om op delen van de verbindingsweg stiller asfalt aan te 
brengen. De toepassing van stil asfalt is meegenomen in het nieuwe akoestische 
onderzoek. Ten behoeve van de toepassing, het beheer en de instandhouding van dit 
stille asfalt is een voorwaardelijke verplichting in de planregels opgenomen. 

5.16 De naamgeving van de varianten wordt door elkaar gebruikt. Variant 2 is een tracé 
parallel aan de A58, langs Tolberg en sluit aan op het kruispunt Thorbeckelaan-
Rietgoorsestraat. Het verschil tussen a en b is dat er geen (a) of wel (b) een 
spoortunnel op de Willem Dreesweg wordt gerealiseerd. Het voorkeursalternatief is 
een optimalisatie van 2b maar wordt abusievelijk 2a genoemd in het rapport. De 
optimalisatie bestaat uit een iets andere ligging met aanvullende sluipverkeer werende 
maatregelen. De onderzoeken zijn uitgevoerd op basis van de maatregelen die in het 
model zitten. Er is dus geen sprake van een onderzoek op basis van een verkeerd 
model.  

5.17 In het akoestisch onderzoek dat bij het ontwerpbestemmingsplan is bijgevoegd was 
basis van een expert judgement, aangegeven dat de woningen beschikken over een 
geluidluwe gevel. In het nieuwe akoestisch onderzoek, waarbij is uitgegaan van stil 
asfalt, dat is uitgevoerd blijkt dat geen hogere grenswaarden meer nodig zijn.   
Bij het vaststellen van hogere waarden is het (vaak) nodig om aan te tonen dat die 
woningen toch beschikken over een geluidluwe zijde.  
Omdat het vaststellen van hogere waarden nu niet nodig zijn, is het verplicht 
beschikken over een geluidluwe zijde vanuit akoestisch oogpunt niet meer aan de 
orde. 
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5.18 De stelling over geluidluwe gevel in paragraaf 6.6 van het akoestisch onderzoek is niet 
conform het gemeentelijk beleid. Dit wordt in het rapport aangepast. Waar de 
classificatie als 'goed' is aan te merken, betreft het een cumulatieve geluidbelasting 
van maximaal 50 dB (zonder aftrek art. 110g Wgh). Bij het toetsen of een gevel als 
geluidluw wordt aangemerkt, zoals benoemd in het gemeentelijk beleid, wordt de 
aftrek uit artikel 110g Wgh wel toegepast. Voor wegen met een rijsnelheid van 50 
km/uur bedraagt de aftrek 5 dB, voor wegen met een snelheid van 80 km/uur is een 
variabele aftrek van toepassing tussen 2 en 4 dB. Na aftrek van de waarde uit artikel 
110g Wgh wordt voldaan aan de voorkeursgrenswaarde van 48 dB(A).  

5.19 Zoals ook bij punt 5.17 is aangegeven wordt het akoestisch onderzoek aangevuld met 
extra toetspunten om de aanwezigheid van een geluidluwe gevel te kunnen 
beoordelen. In het akoestisch onderzoek zijn in bijlage 2 alle wegen benoemd die zijn 
betrokken in het onderzoek. Daarin zijn de wegen benoemd die vanuit de Wgh 
benodigd zijn te onderzoeken en ook de wegen, die vanuit een goede ruimtelijke 
ordening zijn meegenomen in het onderzoek.  

5.20 Zie reactie 3.20. 
5.21 Naar aanleiding van de zienswijze is voor een aantal woningen in het akoestisch 

onderzoek extra punten opgenomen voor de buitenruimte. De conclusie uit dit 
onderzoek is dat sprake is van aanvaardbaar geluidniveau van de buitenruimte. 

5.22 Eerder is besloten om andere geluidbronnen, zoals railverkeerslawaai, niet in het 
onderzoek mee te nemen. De gemeente heeft, naar aanleiding van de zienswijze, 
voor de vaststelling van het bestemmingsplan besloten om dit toch alsnog te doen. 
Het akoestisch onderzoek is op dit onderdeel aangepast. 

5.23 Zie antwoord 5.10 
5.24 Voor trillingen van voertuigen geldt dat voertuigen die rijden ter hoogte van de 

rotondes langzaam rijden en vaak moeten stoppen vanwege voorrang voor het 
verkeer op de rotonde. De voertuigen anticiperen hier namelijk op; er kunnen en 
mogen geen grote snelheidsverschillen optreden nabij de rotonde. Op de rotonde zal 
een snelheid van 20 tot 30 kilometer per uur maximaal haalbaar zijn waardoor de 
aanstootkrachten laag zijn en daarmee ook de trillingen richting de woningen. Voor de 
twee verkeersplateaus, die conform de CROW publicatie 344 “Richtlijn drempels, 
plateaus en uitritten” ontworpen worden, zijn de opgewekte trillingen minimaal. Het 
betreffen immers plateaus en geen drempels. Verder dient de op- en afrit sinusvormig 
te zijn. De kortste afstand van de plateaus tot de woningen binnen het project 
bedraagt 20 meter en rekening houdend met het bovenstaande worden er geen (of 
zeer weinig) voelbare trillingen verwacht en zal geen schade aan woningen 
veroorzaakt worden. 
Aan het spoor zelf wordt niets gewijzigd. Voor de realisatie van de tunnel wordt een 
voorwaardelijke verplichting ten aanzien van trillingen opgenomen omdat de 
technische uitwerking van de ondertunneling nog niet bekend is. 

5.25 Ten aanzien van lichthinder voor de inspreker geldt dat er geen nieuwe lichthinder 
ontstaat als gevolg van de realisatie van de verbindingsweg. Voor bestaande 
woningen blijft (indien aanwezig) lichthinder bestaan. Indien eventuele bestaande 
hagen die momenteel zorgen voor afscherming van de lichthinder dienen te worden 
verwijderd, dan zal hiervoor een alternatief worden aangeboden. Ten aanzien van de 
te realiseren verlichting op de verbindingsweg wordt opgemerkt dat hiervoor nog een 
lichtplan moet worden opgesteld. Dit volgt bij de uitwerking van de verbindingsweg, 
hierbij wordt rekening gehouden met de omgeving en omliggende woningen. 
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5.26 De gemeente is van mening dat bij de verrichte onderzoeken is uitgegaan van de 
maximale planologische mogelijkheden. Niet duidelijk is waarom reclamant van 
mening is waarom daaraan niet voldaan zou zijn.  

5.27 De gemeente en reclamant verschillen van standpunt ten aanzien van of wel of niet 
een milieueffectrapportage moet worden opgesteld. De zienswijze geeft geen 
aanleiding om het standpunt van de gemeente te herzien. 

5.28 Beide wegen zijn planologisch vastgelegd in bestemmingsplannen.  
 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen: 
• Op de verbeelding is een aanduiding langzaam-verkeer opgenomen, tevens is deze 

opgenomen in de regels. 
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt 
• In de bestemming ‘Natuur’ en ‘Verkeer’ is een voorwaardelijke verplichting opgenomen. 
• Er is een regel toegevoegd om het stil asfalt te borgen. 
• In de regels is een voorwaardelijke verplichting opgenomen voor de spoortunnel. 
• Het akoestisch onderzoek is aangepast: 

o Extra toetspunten zijn opgenomen 
o Stelling over geluidsluwe gevel is aangepast op basis van het gemeentelijke beleid 
o Er zijn andere geluidsbronnen meegenomen (cumulatie) 
o Er is een doelmatigheidstoets uitgevoerd 
o Er is in het akoestisch onderzoek gerekend met de toepassing van stil asfalt 

2.2.6 Indiener 6  

Samenvatting 
6.1 De beoogde vormgeving van de weg in het plan voldoet niet aan het veilig kunnen 

bedienen van de drie functies (verblijven, ontsluiten en stromen), waardoor het 
bestemmingsplan niet voldoet aan de eisen die gesteld kunnen worden aan een 
zorgvuldig uit te voeren bestemmingsplan. 

6.2 In de inspraaknotitie is aangegeven dat reclamant uit oogpunt van de functie 
“verblijven” met de verwachte verkeersintensiteit niet meer op een normale manier 
gebruik kan maken van de uitritvergunning. Reclamant heeft becijferd dat er straks 
iedere 3 seconde een auto gaat passeren. In de nota “inspraak en vooroverleg” is bij 
punt 6.4 aangeven dat er inderdaad sprake is van een toename van de 
verkeersintensiteit, waardoor er met name tijdens de drukste uren (10% van etmaal) 
sprake is van een toename van de wachttijd. In het antwoord wordt verwezen naar de 
methode Harders en geconcludeerd dat de theoretische wachttijd beperkt blijft tot 15-
20 seconden. Een toelichting op de methode Harders en een berekening van de 
wachttijd ontbreekt in het antwoord. De praktijk laat echter zien dat we nu al, ook 
buiten de drukste uren, regelmatig meer dan 20 seconden moeten wachten voordat 
we onze uitrit kunnen verlaten. Dat komt ook omdat de boogstralen zodanig zijn 
vormgegeven dat we gebruik moeten maken van twee weghelften om de uitrit te 
kunnen verlaten. Het bij 6.4, uit de nota inspraak, gegeven antwoord is dan ook, 
zonder toelichtende berekeningen/ tellingen/waarnemingen ter plekke niet serieus te 
nemen 
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6.3 “De conclusie waarom met een vormvrije m.e.r. kan worden volstaan is pertinent 
onjuist. Toename van een verkeersintensiteit, zonder additionele milieumaatregelen 
leidt altijd tot belangrijke nadelige gevolgen voor milieu en nog meer voor het woon- 
en leefmilieu van de bewoners aan de weg. Volgens de normen van de GGD moet 
een weg met de beoogde verkeersintensiteit minimaal 50 meter van woonhuizen 
liggen. De afstand tot de woning van reclamant is destijds vastgelegd op 15 meter en 
voldoet daarmee niet aan de huidige normen.  

6.4 In de raadsvergadering van 21 december 2023 heeft de gemeenteraad unaniem een 
motie aangenomen waarin is geconcludeerd dat de huidige invulling van het wegdeel 
Willem Dreesweg-Rietgoorsestraat (de flessenhals) niet voldoet aan de functie van 
verblijf. Bewoners moeten op een veilige manier gebruik kunnen maken van de weg. 
De gemeenteraad heeft in de motie vastgelegd dat ze het niet eens is met de huidige 
invulling van de flessenhals in het bestemmingsplan. Het plan voldoet niet aan de 
eisen die gesteld mogen worden aan een bestemmingsplan. De raad heeft daarmee 
expliciet aangegeven dat het voorgenomen bestemmingsplan in deze vorm niet 
voldoet en niet verder in procedure moet worden genomen. 

 
 

Reactie  
6.1 In het bestemmingsplan wordt enkel geregeld dat de weg planologisch kan worden 

aangelegd. In de toelichting wordt de ontwikkeling gemotiveerd. Hiermee wordt 
voldaan aan de zorgvuldige (belangen)afweging. Ten aanzien van het ontwerp wordt 
opgemerkt dat de verbindingsweg en daarmee ook het stuk van de weg bij reclamant 
is ontworpen volgens de richtlijnen duurzaam veilig. In het rapport Tracéstudie Tolberg 
(9-3-2020) wordt gesteld dat de oversteekbaarheid en bushaltes in de huidige situatie 
niet zouden voldoen bij een toename van de verkeersintensiteit. In het ontwerp zijn 
maatregelen genomen voor het verbeteren van de oversteekbaarheid (rotondes) en 
zijn er haltekommen toegevoegd waarmee de weg verkeersveilig is. 

6.2 Zoals eerder is aangegeven, is er voor uitwegen geen toetsingscriterium. De 
berekening met de methode van Slop en Harders, waarmee wachttijden bij 
kruispunten wordt berekend en bepaald of deze acceptabel zijn, laat zien dat voor 
voorrangskruispunten geen maatregelen nodig zijn. We zien niet in waarom voor 
uitwegen een strenger criterium moet worden gehanteerd. 

6.3 De stelling dat een toename van de verkeersintensiteit altijd tot belangrijke nadelige 
gevolgen voor het milieu zou leiden is onjuist. Bovendien leidt de aanleg van de 
verbindingsweg als zodanig niet tot een toename van de verkeersintensiteiten. Het 
gaat om het zorgen voor een betere doorstroming van het bestaande verkeer in het 
buitengebied. De ontwikkeling is getoetst aan de wettelijk geldende normen. Hieruit 
blijkt dat de weg voldoet. Volledigheidshalve wordt opgemerkt dat de normen van de 
GGD geen wettelijke normen zijn.  

6.4 In de motie heeft de Raad het college verzocht om:  
1. Met de bewoners aan de Thorbeckelaan (tussen de Willem Dreesweg en de 
Rietgoorsestraat) in gesprek te gaan en de uitwerking van de verbindingsweg Tolberg 
met hen te bespreken,  
2. Samen met hen te verkennen hoe het verkeerskundig ontwerp van dit weggedeelte 
kan worden geoptimaliseerd,  
3. Het gezamenlijk gedragen resultaat hiervan zoveel mogelijk mee te nemen richting 
de vaststelling van het bestemmingsplan ‘Verbindingsweg Tolberg’.  
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Inmiddels heeft het college deze opdracht uitgevoerd en is een aangepast ontwerp 
aan de bewoners voorgelegd en opgenomen in het bestemmingsplan. Hiervoor was 
het nodig om de bestemming verkeer op enkele punten iets te verbreden. Daarnaast 
is de toelichting hierop aangepast.  
 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen. 
• De verbeelding is aangepast op basis van het ontwerp van de ‘flessenhals’. 
• Er is advies opgevraagd bij de GGD, deze is als bijlage bij deze nota opgenomen. 

 

2.2.7 Indiener 7 (Stichting Achmea Rechtsbijstand) 

Samenvatting 
7.1 Hoewel toezeggingen aan de omwonenden en aan de raad zijn gedaan over het 

uitvoeren van de Quick Scan en ondanks de aanbevelingen van de Commissie 
Ombudsman en de brieven van Reclamant, heeft Reclamant tot zijn spijt moeten 
vaststellen dat het college nog niet de daad bij het woord heeft gevoegd. Tot heden is 
nog geen volledige Quick-Scan verricht of is anderszins inzichtelijk gemaakt dat de 
aangedragen oplossingen voor een goede ontsluiting van de wijk Tolberg minder 
passend zijn dan het voorliggende plan. Het is altijd de bedoeling geweest dat de 
onderzoeken ook gericht zouden zijn op varianten zonder de verbindingsweg. 

7.2 Tot op heden ontbreekt nog een gedegen onderzoek naar (al meerdere keren) 
aangedragen alternatieven (zoals variant 13). Reclamant verzoekt uw raad om die 
reden dringend om alsnog de onderzoeken te verrichten alvorens tot besluitvorming 
over te gaan. Het besluit is thans nog niet met de vereiste zorgvuldigheid voorbereid. 

7.3 Reclamant verzoekt, gelet op de uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van 
de Raad van State van 17 juni 2015, ECLI;NL:RVS;2015;1889 om alsnog nader 
onderzoek te doen naar de gevolgen van AI/AO-ritten van en naar het ziekenhuis ten 
aanzien van het woon- en leefklimaat van Reclamant, aangezien de verbindingsweg 
als een van de aanrijroutes van het ziekenhuis gebruikt zal worden. 

7.4 Bij stagnatie en filevorming op de A58 vanuit het zuiden en nabij de Stok wordt 
veelvuldig gebruik gemaakt van de route Antwerpseweg, Willem Dreesweg, 
Thorbeckelaan, Rietgoorsestraat, Plantagebaan (of andersom) om het vastgelopen 
verkeer te ontlopen. Door de aanleg van de verbindingsweg zal naar en vanaf de 
afslag Wouw al dit sluipverkeer over de verbindingsweg gaan. Reclamant verzoekt 
met het oog op een zorgvuldige besluitvorming, alsnog onderzoek naar sluipverkeer te 
verrichten. 

7.5 Ingevolge artikel 3.1.1a van het Besluit ruimtelijke ordening kan bij de vaststelling van 
een bestemmingsplan in ieder geval gebruik worden gemaakt van gegevens en 
onderzoeken die niet ouder zijn dan twee jaar. De verkeersgegevens zijn thans meer 
dan vijf jaar oud. Het onderzoek is meer dan drie jaar oud. In de toelichting wordt niet 
gemotiveerd waarom nu nog aan deze verouderde gegevens kan worden 
vastgehouden. Onduidelijk is hoe deze tellingen zich verhouden met de plannen voor 
het nieuwe ziekenhuis en in het verlengde daarvan de invloed van de 
verkeersgeneratie van deze plannen op de nieuwe verbindingsweg. Hierbij wordt ook 
verwezen naar het conceptverslag van de Stab (12 januari 2024). 



28 

 

7.6 Reclamant vraagt zich af hoe bewoners van het traject tussen de Thorbeckelaan, 
vanaf de afslag Rietgoorsestraat, en de Willem Dreesweg veilig de Thorbeckelaan op 
kunnen rijden omdat dit niet inzichtelijk is gemaakt, aangezien het verkeersonderzoek 
ontbreekt en niet bij de toelichting is gevoegd. In de Nota inspraak en vooroverleg 
wordt nog verwezen naar het Gemeentelijk Verkeer en Vervoersplan 2015-2025. Ook 
dit document, dat overigens geen onderdeel uitmaakt van voorliggende toelichting, 
bevat geen zorgvuldige onderbouwing van de daadwerkelijke problematiek. 

7.7 Reclamant is van mening dat het plan in strijd is met artikel 3.46 van de lOV omdat 
geen recent onderzoek is uitgevoerd waaruit de noodzaak voor een ingrijpend project 
als voorliggend voortvloeit. 

7.8 Reclamant wijst erop dat in het door de raad vastgestelde bestemmingsplan 
“Bulkenaar"’ uit 2022 juist tot het oordeel is gekomen dat ook met de komst van het 
ziekenhuis er sprake is van een voldoende afwikkeling van het verkeer. Een 
deugdelijke motivering voor de komst van voorliggend plan en de behoefde daaraan 
ontbreekt om die reden ten onrechte. 

7.9 Volgens Reclamant is er over een lengte van 1.600 tot 1.900 meter wel sprake van 
een autoweg zoals aangewezen in categorie 1.2 van onderdeel C van de bijlage bij 
het Besluit m.e.r. en moet daarom nog steeds een milieueffectrapport worden 
opgesteld. Dit is vooralsnog ten onrechte niet gedaan. 

7.10 Reclamant vraagt andere mogelijke locaties te zoeken, waar geen of minder 
planschade is en dit plan niet vast te stellen. 

 
Reactie  
7.1 Zie reactie 1.2 
7.2 Zie reactie 1.2  
7.3 De Regionale Ambulance Voorziening, die de ambulancedienst uitvoert, heeft geen 

uitrukpost bij het ziekenhuis. De meeste ambulance ritten komen vanaf elders in de 
regio. De uitspraak, waar door reclamant naar wordt verwezen, heeft betrekking op 
een brandweerkazerne met ambulancedienst op korte afstand van een woning. Daar 
is hier geen sprake van. Verder geldt volgens artikel 2.22 van het Activiteitenbesluit 
milieubeheer het volgende:  

1. Bij het bepalen van het maximaal geluidsniveau LAmax, bedoeld in de 
artikelen 2.17, 2.17a, 2.19, 2.19a dan wel 2.20, blijft buiten beschouwing het 
geluid als gevolg van het uitrukken van motorvoertuigen ten behoeve van 
ongevallenbestrijding, spoedeisende medische hulpverlening, brandbestrijding 
en gladheidbestrijding en het vrijmaken van de weg na een ongeval. 

2. Het bevoegd gezag kan maatwerkvoorschriften stellen met betrekking tot het 
treffen van technische en organisatorische maatregelen ten aanzien van het 
uitrukken van motorvoertuigen ten behoeve van ongevallenbestrijding, 
spoedeisende medische hulpverlening, brandbestrijding en gladheidbestrijding 
en het vrijmaken van de weg na een ongeval, indien dat bijzonder is 
aangewezen in het belang van het milieu. 

De hulpdiensten hebben een algemeen maatschappelijk belang. Kenmerkend voor 
deze diensten is dat zij regelmatig moeten uitrukken en daarbij (op en buiten het 
terrein van de inrichting) gebruik moeten maken van optische- en geluidssignalering. 
Het is niet de bedoeling het uitrukken van deze voertuigen onmogelijk te maken 
doordat voldaan moet worden aan geluidsnormen. Voorts is het niet zo dat direct in de 
omgeving van de aanrijroutes naar het ziekenhuis woningen op zeer korte afstand zijn 
gelegen.  

https://wetten.overheid.nl/BWBR0022762/2023-07-01#Hoofdstuk2_Afdeling2.8_Artikel2.17
https://wetten.overheid.nl/BWBR0022762/2023-07-01#Hoofdstuk2_Afdeling2.8_Artikel2.17a
https://wetten.overheid.nl/BWBR0022762/2023-07-01
https://wetten.overheid.nl/BWBR0022762/2023-07-01#Hoofdstuk2_Afdeling2.8_Artikel2.19a
https://wetten.overheid.nl/BWBR0022762/2023-07-01#Hoofdstuk2_Afdeling2.8_Artikel2.20
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7.4 In de tracéstudie uit 2020 is onderzocht welke oplossingen het meest effectief zijn 
voor het verlagen van de verkeersdruk in Tolberg en omgeving, dat heeft geleid tot 
voorliggend tracé. Daarnaast is bij het ontwerpen van een weg het gebruikelijk dat de 
situatie op het drukste moment van een gemiddelde dag als uitgangspunt wordt 
gehanteerd. Mogelijke toenames als gevolg van calamiteiten of anderszins in de 
omgeving worden hier niet in meegenomen. Zie ook antwoord 5.16  

7.5 Zie antwoord 1.4. Daarnaast wordt opgemerkt dat het concept advies van de STAB 
geen betrekking heeft op onderhavig bestemmingsplan. 

7.6 De ontsluitingsweg is ontworpen volgens de richtlijnen duurzaam veilig. Het is niet 
noodzakelijk om een beleidsstuk op te nemen als bijlage bij een bestemmingsplan. 
Beleidsstukken zijn online raadpleegbaar . 

7.7 Zie antwoord 1.6.  
7.8 Zie antwoord 1.7 
7.9 Zie antwoord 1.8 
7.10 Zie antwoord 1.12 
 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen. 
• Er is advies opgevraagd bij de GGD, deze is als bijlage bij deze nota opgenomen.  
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt. 

2.2.8 Indiener 8 (Stichting Natuurlijk Betrokken Tolberg) 

Samenvatting 
8.1 De problematiek met de spoorwegovergangen dient allereerst door Prorail te worden 

opgelost. Als de gemeente toch iets wil doen aan de wachttijd voor een gesloten 
spoorwegovergang, dan is ondertunneling van het spoor de aangewezen oplossing. 
De situatie was voor de gemeente blijkbaar niet urgent genoeg, want afgelopen jaren 
is nooit eerder budget beschikbaar gesteld. Er was blijkbaar geen 
verkeerscongestieprobleem dan wel een te verwachten congestieprobleem met 
betrekking tot de ontsluiting van Tolberg. 

8.2 De nut en noodzaak van de Verbindingsweg Tolberg is niet aangetoond middels 
berekeningen en is ook niet aanwezig. De huidige ontsluiting via de Antwerpsestraat 
naar de aansluiting op de A58 is prima om het verkeer van en naar Tolberg af te 
wikkelen, nu en in de toekomst. Vanuit de bereikbaarheid en ontsluiting van de wijk 
Tolberg geredeneerd, los van de spoorwegovergangen, is geen nieuwe, extra weg 
nodig naar de A58. In geen enkel document van de gemeente wordt de noodzaak 
hiervan aangetoond. 

8.3 Uit het verkeers- en vervoersplan blijkt dat de verbindingsweg niet nodig is voor de 
bereikbaarheid van het ziekenhuis. Reclamant vraagt zich af waarom dan wel nu met 
spoed een bestemmingsplan in procedure moet worden gebracht. 

8.4 Het ontwerpbestemmingsplan voldoet inhoudelijk niet aan de vier criteria die zijn 
genoemd in artikel 3.46 van de Interim Omgevingsverordening Brabant.  

8.5 De Stichting is van mening dat wel sprake is van een autoweg aangezien op de weg 
diverse rotondes zijn gesitueerd. Daarom is het plan wel MER-plichtig. 
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8.6 De stichting heeft een variant aangedragen die niet nader is onderzocht door 
gemeente maar is afgewezen op basis van maximumsnelheid in relatie tot de 
hoekigheid. De stichting heeft bewust een hoekige variant aangedragen, omdat enkel 
het plaatsen van het bord 50 niet voldoende is om aan te geven dat de bebouwde 
kom ingereden wordt. Uit het oogpunt van verkeersveiligheid is het zaak dat bij de 
voetgangers- en fietsersoversteek niet harder gereden kan worden dan 50 km per uur. 
Daarom moet ook niet gekozen worden voor een weg in één vloeiende lijn. 

8.7 Een snelheid van 80 km/u is niet wenselijk. Door de rotondes en de oversteekplaatsen 
moet het verkeer telkens afremmen en weer optrekken, dit leidt tot onnodige 
(geluid)hinder. 60 km/u leidt tot een veel rustiger verkeersgedrag. 

8.8 Er is voor gekozen om vanuit het westen bezien, de bebouwde kom bij de kruising 
met de oversteek Roosendaalswegje te laten beginnen. Echter is in de feitelijke 
situatie op dat punt niets dat dat motiveert. Volgens de stichting is 60 km/u veel 
logischer en dient de bebouwde kom pas te beginnen bij de rotonde 
Thorbeckelaan/Jagersberg. 

8.9 De verbindingsweg in combinatie met de ondertunneling van het spoor is een ideale 
sluiproute als er sprake is van opstoppingen, congestie op het knooppunt De Stok. 
Ten onrechte is de kans daarop en de omvang daarvan niet onderzocht. 

8.10 Het bestemmingsplan is in procedure gebracht met als onderliggend motief, in 
openbare raadsvergaderingen meermalen door raadsleden naar voren gebracht, dat 
de verbindingsweg er moet liggen als het ziekenhuis in gebruik wordt genomen. In het 
bestemmingsplan De Bulkenaar staat dat de verbindingsweg niet nodig is voor de 
bereikbaarheid van het nieuwe ziekenhuis. De stichting vraagt zich af waarom ze dan 
beiden wel gelijk in gebruik moeten worden genomen? 

8.11 Het bestemmingsplan is met spoed in procedure gebracht met als motief om de 
Omgevingswet voor te zijn. Nergens heeft de stichting kunnen lezen welke 
onderzoeken in het kader van de Omgevingswet dan een andere aanpak of opnieuw 
uitgevoerd dienen te worden. 

8.12 De stichting heeft samen met meerdere bewonersgroepen een rapport opgesteld: “Het 
moet en kan beter”. Het beloofde onafhankelijke onderzoek naar de inhoud van het 
rapport heeft nog geen resultaat opgeleverd. 

8.13 De stichting is van mening dat er niet is geparticipeerd, omdat het plan al in beton was 
gegoten.   

 
Reactie  
8.1 Voor de tunnel onder het spoor is de gemeente inderdaad afhankelijk van Prorail. Zij 

dragen een deel van de kosten. Inmiddels is hier overeenstemming over bereikt. De 
tunnel lost echter slechts een deel van het probleem op. Los van de tunnel blijft de 
realisatie van de verbindingsweg noodzakelijk.  

8.2 De gemeente gaat er vanuit dat reclamant Antwerpseweg bedoeld. Voor het antwoord 
op de nut en noodzaak wordt verwezen naar antwoord 1.6.  

8.3 Niet duidelijk is waarop reclamant doelt met spoed. De gemeente is al sinds 2008 
bezig met deze ontwikkeling. Het voorontwerpbestemmingsplan heeft vanaf 19 juni 
2023 ter inzage gelegen. De inspraakreactie zijn vervolgens beantwoord en op 18 
december is het ontwerpbestemmingsplan ter inzage gelegd. Zoals altijd door de 
gemeente aangegeven is er geen sprake van een directe relatie tussen de 
verbindingsweg en het ziekenhuis. Hiervan is nog steeds geen sprake. 

8.4 Zie antwoord 1.5, 3.4 en de beantwoording onder indiener 11. 
8.5 Zie reactie 1.7 
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8.6 Een van de uitgangspunten is dat het wegontwerp moet voldoen aan de principes van 
Duurzaam Veilig. De ‘hoekige’ variant zoals door reclamant is aangeleverd voldoet 
niet aan deze principes en is daarom niet verder onderzocht. Zie verder reactie 1.11 

8.7 De verbindingsweg wordt gerealiseerd om verkeer op de omliggende wegen te 
verminderen. Wegen zijn in het GVVP gecategoriseerd naar gebruik en functie. De 
meeste wegen in het gebied hebben een verblijfsfunctie en hebben primair het doel 
om erven te ontsluiten. Binnen de kom zijn dat de 30km/u wegen en buiten de kom 
zijn dat 60km/u wegen. Daarnaast zijn er wegen met een verkeersfunctie (de 50 en 80 
km/u wegen). Deze wegen hebben primair als doel om het verkeer af te wikkelen. 
Deze wegen hebben vaak ook hogere intensiteiten. De verbindingsweg heeft als doel 
om het verkeer van Tolberg af te wikkelen op het hoofdwegennet en is daarom een 
gebiedsontsluitingsweg van 50 km/u (binnen bebouwde kom) en 80 km/u (buiten 
bebouwde kom). Wanneer een maximale snelheid van 60 km/u (buiten bebouwde 
kom) wordt toegepast, is het verschil tussen binnen- en buiten bebouwde kom 
beperkt. Dat levert ook onduidelijkheid op bij de weggebruiker over de functionaliteit 
van de weg. Bovendien is de verbindingsweg daardoor minder effectief voor het 
afwikkelen van het verkeer, waardoor de verkeerdruk in de omgeving blijft. 

8.8 Het uitgangspunt is dat de verbindingsweg buiten bebouwde 80 km is en niet 60 km/u 
zoals aangehaald in de zienswijze. Vanuit verkeersveiligheid is het wenselijk om bij de 
fietsoversteekplaats al een lagere maximumsnelheid toe te passen en dus daar de 
bebouwde kom te laten starten. 

8.9 Zie reactie 7.4. 
8.10 De raad heeft de term “verbindingsweg” genoemd, echter bedoeld is de 

ontsluitingsweg van het ziekenhuis. Dat is de weg die langs de A58 loopt. Voor de 
verbindingsweg Tolberg geldt, zoals ook aangeven in bestemmingsplan “De 
Bulkenaar”, dat deze niet gelijk in gebruik hoeft te worden genomen met het 
ziekenhuis. 

8.11 Zie antwoord 4.1. 
8.12 Zie antwoord 1.2 
8.13 Er hebben meerdere participatie bijeenkomsten plaatsgevonden. Allereerst heeft 

overleg plaatsgevonden over de verschillende varianten van de verbindingsweg 
Tolberg. Bewoners hebben naar aanleiding van dit overleg zelf 13 varianten 
ingezonden, die door de gemeente ook zijn meegewogen. Nadat de keuze van het 
tracé is bepaald, was tijdens de volgende bewonersbijeenkomsten het inderdaad niet 
meer mogelijk om tracéwijzigingen voor te stellen. Dat wil echter niet zeggen dat niet 
is geparticipeerd. 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen. 
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt 

  



32 

 

 

2.2.9 Indiener 9  

Samenvatting 
9.1 In de toegezonden “Nota inspraak en vooroverleg” wordt ingegaan op het algemene 

thema “Participatie”. Op het punt participatie is naar de mening van de reclamant door 
de gemeente en projectgroep ernstig tekortgeschoten. Reclamant herhaalt daarom 
nogmaals zijn eerder ingediende reactie op dit onderdeel.  

9.2 Er wordt gesteld dat Reconstructiegebied 1 (aansluiting Verbindingsweg Tolberg – 
Huijbergseweg) een aanpassing betreft aan bestaande wegen. Hierdoor is de 
conclusie conform afbeelding 3.2 (pagina 12) dat er geen bestaande woningen 
aanwezig zijn. Dit staat haaks op de informatie in afbeelding 3.1 (pagina 11) waar 
duidelijk te zien is dat er woningen in de zone van 250m liggen van de nieuwe 
verbindingsweg. De conclusie op pagina 29: “Binnen reconstructiegebied 1 zijn geen 
bestaande woningen of geluidgevoelige terreinen aanwezig. Dit reconstructiegebied is 
daarom verder buiten beschouwing gelaten.” is niet correct en dient opnieuw getoetst 
te worden.  

9.3 De beantwoording in “Nota inspraak en vooroverleg” pagina 32, reactie 12.4, is niet 
voldoende en verwarrend. Hier wordt aangegeven dat er voor reconstructiegebied 1 
een geluidzone van 250m van toepassing is. Dit is dezelfde afstand als de geluidzone 
van de nieuwe verbindingsweg. En toch valt ons perceel wel binnen de 250m van de 
nieuwe verbindingsweg maar niet binnen dezelfde 250m van reconstructiegebied 1? 
De afstand van reconstructiegebied 1 tot aan ons perceel en woning is exact hetzelfde 
als de afstand tot aan de nieuwe verbindingsweg. De conclusie dat er geen bestaande 
woningen aanwezig zijn in reconstructiegebied 1 is onjuist en moet herzien worden.  

9.4 Meerder malen heeft reclamant aangegeven dat een snelheid van 80km/uur niet 
wenselijk is, dit punt is ondersteund door alle bewonersgroepen die zijn 
geconsulteerd. Alsnog blijft de gemeente vasthouden aan een snelheid van 80km/uur 
met als argument; “omdat dit mag bij het type weg” en “deze snelheid bevordert de 
doorstroom”. Deze argumentatie is op zijn zachtst gezegd onbevredigend en geeft 
aan dat de participatie bijeenkomsten geen toegevoegde waarde hebben. Reclamant 
heeft een argumenten opgenomen om de snelheid van de nieuwe verbindingsweg tot 
een maximum van 60km/uur te houden. Op basis van deze argumenten kan worden 
geconcludeerd dat er voldoende redenen zijn waarom de nieuwe verbindingsweg al bij 
het ontwerp en inrichting een maximum snelheid van 60km/uur moet krijgen. Graag 
ziet reclamant dat deze klemmende wens van de directe bewoners wordt opgenomen 
in het bestemmingsplan. 

9.5 Reclamant is zeer benieuwd hoe men tot de volgende conclusie is gekomen “De 
mogelijkheid om een rondje te wandelen, fietsen of om hard te lopen wordt door de 
komst van de verbindingsweg niet beperkt”. De Huijbergseweg zal namelijk 
onderbroken worden door de verbindingsweg, landbouwsluizen en mogelijke rotonde. 
Dit is feitelijk een beperking van de huidige verbinding en mogelijkheden om het 
huidige rondje “Bulkenaar” te doen. Mensen zullen ervoor kiezen om voor de rotonde 
weer terug richting Roosendaal te gaan. De verbindingsweg is net zo zeer een 
splitsing van de gebieden als dat de huidige A58 dit is die dwars door Roosendaal 
gaat. Reclamant is benieuwd hoe de verbinding tussen buurtschap Haiink en 
Roosendaal in stand kan blijven en hoe dit wordt ingepast in het bestemmingsplan. 
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9.6 Reclamant vraagt zich af wat de nut en noodzaak is van de verbindingsweg.  
9.7 De conclusie in paragraaf 4.11 is niet correct, aangezien op kruispunt 2 het verkeer 

wordt afgewikkeld middels verkeerslichten. Daarom is de ontwikkeling niet 
zondermeer vrijgesteld van een M.E.R. beoordeling. 

9.8 Reclamant ontvangt graag de onderliggende onderbouwing in welke mate de 
Huijbergseweg een belangrijke verbinding is. Er wordt nergens een onderzoek of 
cijfers vermeld waarop deze constatering is gebaseerd. Als reactie is in de “Nota 
inspraak en vooroverleg” op pagina 33 (reactie 12.9) het volgende geantwoord; ”De 
tekst in de toelichting wordt verduidelijkt.” Reclamant ziet echter geen verduidelijking 
terug in het bestemmingsplan en heeft ook nog steeds geen cijfers/aantallen mogen 
ontvangen. 

9.9 Daarnaast valt het hierbij wel op dat de wens van “meerdere agrariërs” zonder meer 
wordt overgenomen maar de wens van “meerdere bewoners” ten aanzien van de 
maximumsnelheid (zie punt 3 van dit document) zonder pardon wordt genegeerd. 

 
Reactie  
9.1 Zie reactie 8.13. 
9.2 Op basis van de Wet geluidhinder moet zowel het geluid als gevolg van de nieuwe 

weg als ten gevolge van de reconstructie van de bestaande weg berekend worden. 
Hierbij horen twee verschillende zones en de daarbij behorende afstanden. Daardoor 
zit er ook een verschil in de twee afbeeldingen. In de zonering van het 
wegverkeerslawaai (geluidszone nieuwe weg) liggen bestaande woningen, waaronder 
ook de woning van reclamant. Deze woningen zijn dan ook meegenomen in het 
akoestisch onderzoek. De woningen liggen echter buiten de toetsingsafstand van de 
reconstructiezone. De conclusie in het akoestisch onderzoek zoals bijgevoegd bij het 
ontwerpbestemmingsplan (pag. 29) is dan ook correct. 

9.3 Zie reactie 9.2. Volledigheidshalve wordt opgemerkt dat het reconstructiegebied 1 
uitsluitend daar ligt waar de Huijbergseweg wordt gewijzigd en niet wordt bepaald 
vanuit de verbindingsweg. Het reconstructiegebied 1 is daarmee als volgt bepaald: 
Aan weerzijden van de Huijbergseweg is 250 meter uitgezet ter plaatse van alleen dat 
deel van de weg (Huijbergseweg) dat daadwerkelijk wordt gewijzigd. Zie afbeelding.
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9.4 Zie reactie 8.7 en 8.8. 
9.5 De verbindingsweg wordt gerealiseerd om verkeer op de omliggende wegen te 

verminderen. De rotonde en de te realiseren oversteekplaatsen zorgen er juist voor 
dat de verbinding tussen buurtschap Haiink en Roosendaal in stand blijft. De 
bestaande wegen vanuit de kern Roosendaal richting buurtschap Haiink blijven in 
stand. De mogelijkheid om een rondje te wandelen, fietsen of om hard te lopen wordt 
door de komst van de verbindingsweg niet beperkt. 

9.6 Zie reactie 1.6 en 1.14 
9.7 Zie reactie 1.7 
9.8 De onderbouwing vloeit niet voort uit een onderzoek of cijfers. Dat de Huijbergseweg 

een belangrijke verbinding is vloeit voort uit de feitelijke situatie omdat hier meerdere 
agrarische bedrijven/percelen zijn gesitueerd. Abusievelijk is de toelichting op dit punt 
niet aangescherpt. Bij de vaststelling is dit alsnog gebeurd. 

9.9 Het uitgangspunt is dat (bedrijfs)percelen bereikbaar moet zijn en blijven. De wens 
van de snelheidsverlaging is door de gemeente wel degelijk beoordeeld en 
meegenomen in de belangenafweging (zie reactie 8.7). Dat bewoners daarin niet in 
het gelijk zijn gesteld staat daar los van. 

 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen. 
• Paragraaf ‘Verkeer en Infrastructuur’ onder kopje ‘Kruispunt 4: Passage Huijbergseweg’ 

van de toelichting is aangescherpt. 

2.2.10  Indiener 10  

Samenvatting 
10.1 Op basis van onder andere het ontbreken de nut en noodzaak en de onevenredige 

planschade die dit veroorzaakt aan de woonwijk van reclamant maakt reclamant 
bezwaar tegen het ontwerp bestemmingsplan. Voor onderbouwing hiervan verwijs 
reclamant naar de reeds op 25 januari 2024 door u ontvangen reactie van Stichting 
Natuurlijk Betrokken Tolberg. 

10.2 Reclamant maakt bezwaar tegen het niet uitvoeren van een m.e.r.. Voor de 
onderbouwing hiervan verwijst reclamant naar de reactie van Natuurlijk Betrokken 
Tolberg. 

 
Reactie  
10.1 Verwezen wordt naar de volledige reactie bij indiener 8. 
10.2 Zie reactie 1.7 
 
Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen 
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt. 
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2.2.11  Indiener 11 (Provincie Noord-Brabant) 

Samenvatting 
11.1 In verband met de aanpassing van een rotonde aan de oostzijde van het plangebied 

wordt een beperkt deel van het NNB aangetast. De Provincie verzoekt in de 
toelichting bij het plan meer in te gaan op de voorwaarden voor een kleinschalige 
herbegrenzing zoals uitgewerkt in artikel 3.21 IOV.  

11.2 Tevens verzoekt de Provincie een voorwaardelijke bepaling op te nemen in de 
planregels voor de borging van de natuurcompensatie. 

11.3 De Provincie verzoekt artikel 4.3.1. zodanig te formuleren dat sprake is van een 
voorwaardelijke verplichting. 

 
Reactie  
11.1 In paragraaf 2.2.2 van de toelichting is nader ingegaan op de voorwaarden van de 

kleinschalige herbegrenzing. 
11.2 Naar aanleiding van de zienswijze is een voorwaardelijke bepaling opgenomen in 

artikel 6 om de compensatie van natuurgronden te borgen.  
11.3 Artikel 4.3.1 is gewijzigd, zodat sprake is van een voorwaardelijke verplichting ten 

aanzien van gebruik.  
 

Wijzigingen naar aanleiding van de reactie 
De reactie geeft een aanleiding om het bestemmingsplan aan te passen 
• De toelichting van het bestemmingsplan is aangepast; de paragraaf over de IOV is 

aangescherpt. 
• Artikel 5.3.1 en 6.3.1 is toegevoegd in de regels on de natuurcompensatie te borgen. 
• Artikel 4.3.1. is als volgt geformuleerd: binnen 3 jaar na het in gebruik zijn van de 

verbindingsweg dient de landschappelijke inpassing, zoals opgenomen in Bijlage 1 bij 
deze regels, gerealiseerd te zijn. 
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BIJLAGE 1 ADVIES VAN GGD 
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ALGEMEEN GGD ADVIES 
Link: Adviespagina wonen - GGD Omgevingsadvies  
Inleiding 

Onderstaand zijn standaardteksten van GGD Omgevingsadvies. Wij hebben als gemeente 
Roosendaal hierop een beschouwing gedaan (grijs gemarkeerd) t.b.v. het project Verbindingsweg 
Tolberg.   

Deze standaardadviezen zijn gericht op woningbouw naast bestaande infrastructuur, Het project 
Verbindingsweg Tolberg  gaat over bouw van nieuwe infrastructuur naast bestaande woningen.  

Algemeen: 
Ruimtelijke inrichting dient de gezondheid te beschermen. De volgende kernwaarden zijn daarin 
belangrijk voor een gezonde woonomgeving: 

• Dat wonen en druk verkeer gescheiden zijn, 
• dat functies (wonen, werken en voorzieningen) goed gemengd zijn 
• en overlastgevende bedrijven op afstand staan. 

Hieronder is een overzicht gemaakt van de adviezen die over het algemeen voor het project 
Verbindingsweg Tolberg van toepassing zijn. 

In de adviezen wordt er gepraat over ‘gevoelige bestemmingen. Onder gevoelige bestemmingen wordt 
verstaan vanuit de GGD (anders dan in ‘besluit gevoelige bestemmingen’) niet alleen 
kinderdagverblijven, scholen en verzorgings- en verpleegtehuizen, maar ook (voormalige bedrijfs- en 
plattelands-) woningen.”  

Er zijn ca. 8 tot 10 woningen direct gelegen aan de Verbindingsweg Tolberg. Dit betreft een bestaande 
weg, waarom de nieuwe verbindingsweg is aangesloten.  

Luchtkwaliteit 
Blootstelling aan fijnstof (PM2,5-PM10), stikstofdioxide (NO2) en andere luchtverontreinigende stoffen 
kan leiden tot luchtwegklachten, acute klachten van ogen, neus en bovenste luchtwegen, verminderde 
longfunctie, hart- en vaatziekten en vervroegde sterfte. Voor kinderen, ongeboren baby’s, ouderen en 
mensen die al ziek zijn (denk aan astma en COPD), is het risico groter dan voor gezonde mensen. 
Verschillende bronnen van luchtverontreiniging (zoals wegverkeer, vliegverkeer en industrie) stoten 
ook ultrafijnstof uit. Er zijn steeds meer aanwijzingen dat langdurige blootstelling aan ultrafijnstof een 
negatieve invloed heeft op de gezondheid, met name op de luchtwegen, hart en bloedvaten en de 
ontwikkeling en groei van de foetus. Dit komt bovenop de effecten van andere componenten van 
luchtverontreiniging. Er zijn nog geen gezondheidskundige advieswaarden vastgesteld voor 
ultrafijnstof. 

Het is bekend dat de wettelijke grenswaarden voor o.a. fijnstof niet voldoende beschermen 
tegen de schadelijke gezondheidseffecten van luchtverontreiniging;  

  

https://www.ggdomgevingsadvies.nl/voorbeeld-pagina/omgevingsfactoren/wonen/#binnenmilieu
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1. Verkeer 
Bij drukke wegen is een mengsel van heel veel stoffen in verhoogde concentraties aanwezig. De 
gezondheidseffecten die kunnen optreden zijn niet aan één of enkele stoffen toe te schrijven. Elke 
verbetering van de luchtkwaliteit levert gezondheidswinst op. 

a) Advieswaarden 

• Afstand houden tot de weg is het belangrijkste advies. Situeer gevoelige bestemmingen op 
zoveel mogelijk afstand van drukke wegen, onafhankelijk van de achtergrondconcentratie ter 
plaatse. Hanteer hierbij de volgende minimale afstanden: 

o Snelweg: ten minste 150 meter (bij voorkeur ten minste 300 meter) 
o Drukke weg (>10.000 motorvoertuigen per etmaal) buiten de bebouwde kom: ten 

minste 50 meter 
o Drukke weg (>10.000 motorvoertuigen per etmaal) binnen de bebouwde kom: ten 

minste 25 meter (bij voorkeur ten minste 50 meter) 
• Streef daarnaast naar de door de WHO gehanteerde advieswaarden voor PM10 (15 µg/m3), 

PM2,5 (5 µg/m3), NO2 (10 µg/m3). Voor ultra fijnstof zijn nog geen gezondheidskundige 
advieswaarden vastgesteld. 

De verbindingsweg Tolberg heeft vanuit de ontsluitingsweg tot de Willemdreesweg geen grotere 
verkeersintensiteit dan >10.000 motorvoertuigen per etmaal. Door de aanleg wordt deze niet hoger, 
juist lager. Lokaal wijzigt de verkeersdruk niet op het netwerkniveau, dit is op basis van de nieuwe 
verkeerscijfers. 
 
Opmerking GGD: Gezien <10.000mve/etm geldt het afstandsadvies van de GGD inderdaad niet. Het 
advies om naar de WHO-advieswaarden te streven blijft echter wel staan. Hebben jullie in beeld hoe 
de emissies veranderen als gevolg van dit project? En welke maatregelen zijn dan denkbaar om een 
toename van emissies te beperken? Het verlagen van de maximum snelheid zou bijvoorbeeld zowel 
emissies van lucht als geluid kunnen verminderen.  
Er is geen toename van verkeer als gevolg van dit project en daarmee ook geen toename van 
emissies. Door de verbindingsweg gaat het verkeer zich anders verplaatsen en dus ook de emissies.  
De luchtkwaliteit in hee west-brabant is matig..  
 
Het is niet logisch om per project emissie verlagende maatregelen te treffen. Dit hoort meer thuis in 
een mobiliteitsvisie. 
Ten aanzien van het verlagen van de rijsnelheid wordt het volgende opgemerkt.  
Op de eerste plaats heeft het verlagen van de rijsnelheid het effect dat verkeer andere routes verkiest. 
Daarmee wordt de effectiviteit van de verbindingsweg lager en blijft het verkeer op andere plaatsen 
rijden waar we dat niet willen. Ten tweede als we de snelheid willen verlagen moet dat worden 
ondersteund door het wegontwerp. Wanneer dit niet gebeurt is er sprake van een papieren maatregel 
die in de praktijk geen verschil maakt. Daarnaast heb je het nadeel dat er geen sprake is van een 
stedelijke omgeving en lange rechtstanden waardoor een lagere rijsnelheid dan 50 km/u 
ongeloofwaardig wordt. 
 
Bovendien heeft het verlagen van de maximum snelheid geen gevolgen voor de luchtemissie. 

Maatregelen 

• ‘Afstand houden tot de weg’ is de beste maatregel, aangezien dit minder blootstelling aan het 
volledige mengsel tot gevolg heeft. 

• Zorg voor minimaal één zijde aan een gebouw die rustig is (luwe zijde) en waar sprake is van 
zo schoon mogelijke lucht. Uitzicht op groen vergroot het wooncomfort en de leefkwaliteit. 
Daarnaast kan een groene omgeving het gebied klimaatbestendiger maken (minder 
hittestress, beperken van wateroverlast). 

• Wanneer een mechanisch ventilatiesysteem aanwezig is, wordt geadviseerd de toevoer aan 
de luwe zijde te laten plaatsvinden. 

• Bied de mogelijkheid om ramen in elk geval aan de luwe zijde te openen, zodat bewoners 
(extra) kunnen ventileren. 
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• Stimuleer het gebruik van fietsen of wandelen. Door autogebruik te ontmoedigen, wordt niet 
alleen de blootstelling van omwonenden aan een slechte luchtkwaliteit beperkt maar ook de 
gezondheid gestimuleerd door extra beweging. Bijvoorbeeld: voorrang voor voetgangers en 
fietsers, autoluwe zones, brede en veilige fietspaden en trottoirs, fietssnelwegen. 

• Stimuleer elektrisch vervoer. 
• Invoeren van milieuzones voor vrachtverkeer, bestelverkeer, touringcars, taxi’s en scooters. 
• Invoeren van een lagere maximumsnelheid. (we voldoen aan de wettelijke eisen 80 buiten de 

bebouwde kom en 50 in de bebouwde kom) 

Algemeen: Wij zijn als gemeente bereid om samen met de GGD op te trekken naar het rijk, met als 
doel de WHO adviesnormen te vertalen naar een landelijke normering.  

2. Geur 
Geuren kunnen (ernstige) hinder en daarmee samenhangend klachten als stress, misselijkheid, 
hoofdpijn, prikkeling van slijmvliezen, irritatie van ogen en neus, en slaapproblemen veroorzaken. Dit 
kan het dagelijks leven behoorlijk verstoren, bijvoorbeeld doordat mensen ramen altijd gesloten willen 
houden of bijvoorbeeld niet graag thuis willen zijn. Het ruiken van een geur kan ook een 
waarschuwing zijn voor gevaarlijke situaties. Of en in welke mate mensen hinder en andere klachten 
ervaren hangt af van demografische, sociaaleconomische, persoonsgebonden en cognitieve factoren. 
Ook wanneer voldaan wordt aan de geurnormen, betekent dit niet automatisch dat niemand hinder 
ervaart. Dat toch hinder kan ontstaan ligt bijvoorbeeld aan het moment waarop de stank voorkomt (in 
de avond als mensen thuis zijn) of door weersomstandigheden (windstil). Bij geur van veehouderij 
bleek uit evaluaties dat ook de systematiek van de wetgeving en het V-stacks model bijdraagt aan 
meer hinder dan wenselijk. Daarnaast zijn niet-geur gerelateerde factoren zoals in de tekst hierboven 
van invloed op de manier waarop geur ervaren wordt. 

Nvt voor de verbindingsweg. 

3. Geluid & trillingen  
(Voor de verbindingsweg Tolberg voldoen we aan de wettelijke normen) 

Voor laagfrequent geluid zijn nog geen wettelijke kaders vastgesteld. 

Nabij de nieuwe verbindingsweg worden geen geluidsgevoelige objecten gerealiseerd, de 
geluidsbelasting  die daar aanwezig is blijft gelijk. Voor de bestaande situatie hebben we maatregelen 
getroffen zoals geluidreducerend asfalt, waardoor de geluidsbelasting tot een aanvaardbaar niveau is 
gebracht. 

Het horen van (te)veel geluid kan leiden tot hinder, stress, slaapverstoring, hoge bloeddruk en hart- en 
vaatziekten. Het RIVM heeft berekend dat geluid van wegverkeer in Nederland elk jaar bij ongeveer 
750 mensen hart- en vaatziekten veroorzaken. Ongeveer 65 mensen overlijden daar elk jaar aan. 
Geluidsbelasting kan het gevolg zijn van verschillende bronnen, zowel binnen als buiten, zoals weg-, 
trein- en vliegverkeer of industrie. 
Laagfrequent geluid is geluid dat over grote afstanden hoorbaar is. Het is moeilijk vast te stellen uit 
welke richting het komt. Voorbeelden van bronnen van laagfrequent geluid zijn: bastonen uit muziek, 
wasmachines, verwarmingspompen, zwaar vrachtverkeer en vliegtuigen. Laagfrequent geluid kan 
leiden tot lichamelijke klachten als hoofdpijn, druk op de borst, zwaar gevoel in het hoofd, 
slapeloosheid, vermoeidheid, hartkloppingen, irritatie en stress. Het bestaan van laagfrequent geluid 
kan als aandachtspunt meegenomen worden bij de bouw van een nieuwe gevoelige bestemming. 

Verschillende bronnen kunnen naast (laagfrequent) geluid ook trillingen veroorzaken. Denk daarbij 
aan weg- en spoorverkeer, industrie en bouwwerkzaamheden. Trillingen verplaatsen zich door de 
bodem en bouwmaterialen heen en de sterkte neemt af als de afstand tot de bron groter wordt. Het 
kan – net als geluid – leiden tot hinder, stress en verstoring van de slaap en/of dagelijkse activiteiten. 



 
 

Project: Verbindingsweg Tolberg juni ’24 4/7 
 

 

4. Verkeer en spoorweg 
Wegverkeer is één van de belangrijkste geluidsbronnen in de woonomgeving. (Goederen-)treinen 
kunnen de nodige overlast veroorzaken (geluid en trillingen), zeker ook wanneer het vervoer over het 
spoor in de nachtelijke uren doorgaat. In tegenstelling tot de wettelijke normen, houdt de GGD geen 
rekening met juridisch gecorrigeerde geluidniveaus (aftrek). Dit is zo omdat er onzekerheden zijn over 
de toekomstige effecten op de geluidsbelasting door verdere ontwikkelingen in de techniek en het 
treffen van geluidsreducerende maatregelen aan de motorvoertuigen. 

a) Advieswaarden 

• Maximaal (cumulatief) geluidsniveau van 50dB Lden op de gevel, ter bescherming van de 
gezondheid. 

• Maximaal (cumulatief) geluidsniveau van 40dB Lnight op de gevel gedurende de nacht om 
slaapverstoring zoveel mogelijk te voorkomen. 

• Maximaal geluidniveau binnen: 33dB Lden 
• Voor trillingen bestaat geen gezondheidskundige advieswaarde, omdat er nog onvoldoende 

wetenschappelijke inzichten zijn om een blootstelling-effect relatie af te leiden. Voor 
beoordeling van trillingshinder wordt verwezen naar: Beleid, wet- en regelgeving – 
Kenniscentrum InfoMil. 

b) Maatregelen 

• Plaats gevoelige bestemmingen op voldoende afstand van bronnen van geluid en trillingen. 
Hoe groter de afstand, hoe lager de blootstelling. (Deze situatie blijft ongewijzigd) 

• Wanneer het (gecumuleerde) geluidsniveau op de gevel hoger ligt dan de 
gezondheidskundige advieswaarde verdient het nemen van bron- en overdrachtsmaatregelen 
de voorkeur. Dit kan bijvoorbeeld zijn een grotere afstand tussen (spoor)weg en gevoelige 
bestemming, lagere snelheden, een ander type wegdek, geluidsschermen etc. (Op dit 
moment vinden er nog onderzoeken plaats (geluidsbelasting van de nieuwe weg) en op basis 
daarvan worden conclusies getrokken en eventuele maatregelen genomen. Hierbij wordt 
opgemerkt dat een grotere afstand tot de weg niet te realiseren is omdat we te maken hebben 
met een bestaande situatie. Wel wordt een ander type wegdek (geluid reducerend) of 
maatregelen aan de gevel overwogen.  

• Lukt het met bron- en overdrachtsmaatregelen niet om onder de gezondheidskundige 
advieswaarde te blijven, dan wordt een geluidsniveau binnen van maximaal 33dB Lden als 
acceptabel beoordeeld. Dit is te bereiken door het nemen van isolatiemaatregelen. 

• Bij het bouwen van nieuwe gevoelige bestemmingen wordt geadviseerd ervoor te zorgen dat 
elke gevoelige bestemming op een door verkeer/spoorweg belaste plek beschikt over 
minimaal één geluidsluwe zijde. Situeer de buitenruimte/tuinen van een gevoelige 
bestemming aan de meest verkeersluwe kant. Dit geldt ook voor bijvoorbeeld de 
slaapvertrekken. (niet van toepassing het is bestaande bouw) 

• Onderzoek de mogelijkheden om trillinghinder te voorkómen. Tref daarbij bij voorkeur bron- of 
overdrachtsmaatregelen. (dit is pas bij de uitvoering aan de orde) Bij nieuwbouw: kies voor 
een zo goed mogelijke fundering of vloerconstructie die de trillingen dempen. (niet van 
toepassing het is bestaande bouw) 

• Bundel en orden verkeer: doorgaande routes voor gemotoriseerd verkeer gaan om wijken of 
kernen heen, niet er doorheen. Voor fietsers en voetgangers is dit juist andersom. 

• Stimuleer het gebruik van fietsen of wandelen. Door autogebruik te ontmoedigen, wordt niet 
alleen de blootstelling van omwonenden aan geluid en trillingen beperkt maar ook de 
gezondheid gestimuleerd door extra beweging.(fietsroutes hebben een plaats in het project 
Verbindingsweg gekregen) 

• Binnen loopafstand (500m) van elke gevoelige bestemming is een rustige, aangename plek te 
vinden. (Er is een landschappelijke inpassing voorzien met verblijfsmogelijkheden) 

5. Bodem 
Een bodemverontreiniging (grond en grondwater) kan alleen een gezondheidsrisico opleveren als je 
met de stof in contact komt (de blootstelling). In de meeste gevallen is de blootstelling van mensen 
aan een bodemverontreiniging zo laag, dat er geen nadelige gevolgen voor de gezondheid verwacht 

https://www.infomil.nl/onderwerpen/ruimte/omgevingsthema/trillingen/tril-beleid-w/#h44b68430-e60e-4bd7-b9fc-0edc17b57e77
https://www.infomil.nl/onderwerpen/ruimte/omgevingsthema/trillingen/tril-beleid-w/#h44b68430-e60e-4bd7-b9fc-0edc17b57e77
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worden. Bij blootstelling aan bodemverontreiniging zijn de aard en mate van verontreiniging en 
gebruik van de bodem bepalend voor de eventuele gezondheidsrisico’s. Als de interventiewaarde 
wordt overschreden, dan is het verstandig om te laten beoordelen of er sprake is van 
gezondheidsrisico’s. De interventiewaarde geeft aan bij welke concentratie sprake is van een 
(dreigende) ernstige vermindering van de functionele eigenschappen van de bodem voor mens, plant 
of dier. Voor de meeste stoffen geldt dat de interventiewaarde is gebaseerd op ecologische risico’s en 
niet op risico’s voor de mens (de ecologie is veelal gevoeliger dan de mens, dus als de ecologie 
beschermd is, is de mens dat ook). Lood vormt hierop een uitzondering, daarvoor geldt dat er ook 
onder de interventiewaarde sprake is van gezondheidsrisico’s. De gezondheidskundige 
advieswaarden liggen lager. 

Bewoners kunnen op verschillende manieren met een bodemverontreiniging in contact komen. De 
belangrijkste opnameroutes zijn: 

• Inslikken van gronddeeltjes, 
• het eten van op verontreinigde bodem geteelde gewassen, 
• het inademen van verontreinigde binnenlucht doordat vluchtige stoffen vanuit de bodem 

(grond en grondwater) in een pand uitdampen. Bij uitdamping in de buitenlucht verdunnen de 
stoffen zeer snel en treedt in het algemeen geen relevante blootstelling op. 

a) Advieswaarden 

• Voor gevoelige bodemfuncties (wonen met tuin, moestuin, plaats waar kinderen spelen) kan 
getoetst worden aan de achtergrondwaarden (waarde zoals die van nature voorkomt in de 
bodem). Is de concentratie in de bodem lager dan deze waarde, dan zijn er geen maatregelen 
nodig. Is de concentratie hoger, dan kan getoetst worden aan de tussen- en interventiewaarde 
volgens de bodemwet- en regelgeving. Bij overschrijding van de interventiewaarden toetsen of 
er risico is voor de humane gezondheid. Is dit het geval: dan maatregelen nemen. De 
gezondheidsambitie is dat de bodem in woongebieden ten minste voldoet aan de kwaliteit 
wonen. 

  

https://wetten.overheid.nl/BWBR0033592/2013-07-01#Bijlage1
https://wetten.overheid.nl/BWBR0033592/2013-07-01#Bijlage1
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• Lood heeft al bij een hele kleine hoeveelheid een effect op de ontwikkeling van kinderen. En 
juist kinderen kunnen de stof tijdens het spelen op vervuilde grond makkelijk binnenkrijgen. 
Daarom adviseert de GGD om een bodemverontreiniging met lood te toetsen aan 
onderstaande gezondheidskundige risicowaarden. 

 

b) Maatregelen 

• Als er sprake is van een bodemverontreiniging met risico op negatieve gezondheidseffecten, 
dan is het advies om te saneren. De uitvoering daarvan kan op verschillende manieren, 
bijvoorbeeld het uitgraven van de verontreiniging of het aanbrengen van een schone leeflaag 
van tenminste 100 cm dikte. 

• Realiseer gevoelige bestemmingen zoveel mogelijk op grond met gezondheidskundig 
voldoende bodemkwaliteit voor lood. Wanneer er lood in de bodem aanwezig is, adviseert de 
GGD om het volgende naar de bewoners te communiceren: 

• Laat kinderen in een zandbak met schoon speelzand spelen. Leg (kunst)gras, tegels of een 
schone laag grond aan op plekken waar kinderen spelen. 

• Kweek groenten in bakken met schone teeltaarde. 
• Let vooral bij jonge kinderen extra op hygiëne (handen wassen na het buitenspelen). 
• Ga de inloop van grond in huis tegen (schoenen uitdoen, regelmatig stofzuigen of dweilen). 
• Laat bij het aantreffen of vermoeden van asbesthoudend materiaal in de bodem door een 

gecertificeerd bedrijf een asbestbodemonderzoek uitvoeren. Wanneer er asbest wordt 
aangetroffen boven de interventiewaarden, dan is het belangrijk dat er een saneringsplan 
wordt opgesteld en dat een gecertificeerd asbestsaneringsbedrijf de bodem saneert. 

• Wanneer er sprake is van grondwaterverontreiniging wordt geadviseerd te beoordelen of er bij 
het gebruik van het grondwater risico’s zijn voor de mens. Als dit het geval is, zal een 
saneringsplan opgesteld moeten worden. Het verbieden van het oppompen van grondwater 
kan hier een onderdeel van zijn. 
 

 Bovenstaande is niet van toepassing binnen het project Verbindingsweg Tolberg. We gaan de 
verbindingsweg wel landschappelijk inpassen, en voegen daardoor meer groen, natuur en bos 
toe. Dit bevordert o.a. de leefbaarheid. 
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6. Elektromagnetische velden (straling) 
Elektromagnetische velden (in de volksmond ‘straling’) is overal om ons heen. Denk aan 
communicatiesignalen van radio en telefonie, het zichtbare licht, UV-straling, enzovoorts. Er zijn veel 
verschillende type straling, elk met een ander type (gezondheids)effect. We beschrijven op dit portaal 
alleen de adviezen over elektromagnetische velden als bijproduct van stroomtransport 
(hoogspanningslijnen, transformatorhuisjes, enzovoorts), omdat deze voor vraagstukken over een 
gezonde inrichting van de leefomgeving het meest relevant zijn (afstandsadviezen uit voorzorg). 

Gezondheidsvragen of -zorgen van burgers over straling kunnen echter ook gaan over andere 
bronnen, zoals zendmasten; betrek dan de informatie en adviezen op GGD leefomgeving (informatie 
voor burgers) en het Kennisplatform Elektromagnetische Velden (diepgaandere informatie). 

 (niet van toepassing voor het project Verbindingsweg Tolberg) 

7. Klimaat, groen & water 
Het klimaat verandert over de hele wereld. Dit kan overlast van hitte, zware regenval en droge 
periodes veroorzaken en heeft impact op de leefomgeving en op de gezondheid van de inwoners. 
Hogere gemiddelde temperaturen leiden tot een langer en heviger pollenseizoen. Daardoor zullen 
meer mensen (langer) te maken krijgen met hooikoorts en daarmee samenhangend ziekteverzuim. 
Daarnaast leiden nattere winters tot meer huisstofmijt en schimmels in woningen, wat de kans op 
allergieën vergroot. Mensen zijn tijdens warme dagen meer buiten en daarmee neemt de blootstelling 
aan Uv-straling toe. Uv-straling vergroot het risico op huidkanker en staar. Hitte kan ook leiden tot 
(tijdelijke) gezondheidsklachten. Door klimaatverandering kunnen veranderingen optreden bij diverse 
soorten planten en dieren. Dat heeft ook gevolgen voor de risico’s op infectieziekten. Dit zijn vooral 
infectieziekten die worden overgedragen via dieren (o.a. muggen), of via (besmet) water. Tijdens een 
warme periode kan de waterkwaliteit van oppervlaktewater en recreatiewater verslechteren. Ook 
contact met water dat langer op straat staat door extreme regen levert gezondheidsrisico’s op 

Groen en water in de leefomgeving hebben een positief effect op het klimaat. Het aanleggen van 
voorzieningen voor tijdelijke waterberging en groene daken kunnen wateroverlast en verdroging 
voorkomen. Meer groen draagt in perioden van extreme hitte bij aan minder hitteoverlast in steden, 
door onder andere het verkoelende effect en schaduwvorming. Daarnaast wordt water (soms 
opnieuw) in steden geïntegreerd om het hitte-eilandeffect te reduceren en verkoeling te 
bewerkstelligen. Is er sprake van een hitte-eiland? De Klimaat-effect-atlas geeft inzicht hierin, 
aangevuld met klimaatgerelateerde risico’s zoals wateroverlast, droogte en overstromingen. 

Naast een positief effect op het klimaat hebben groen en water in de leefomgeving ook een positief 
effect op gezondheid. Een groene leefomgeving is goed voor: de sociaalemotionele ontwikkeling van 
kinderen, minder overgewicht bij kinderen en volwassenen, mentale gezondheid en welzijn, hart- en 
vaatziekten bij oudere volwassenen. Verder zorgt een groene leefomgeving voor: verbeterde 
luchtkwaliteit, verminderde hittestress, verbeterd functioneren van het immuunsysteem, verminderde 
chronische mentale stress, stimulatie lichamelijke activiteit, faciliteren positieve sociale contacten. 

 Hier is rekening mee gehouden bij het project verbindingsweg Tolberg, door oa.a. de weg 
landschappelijk in te passen. Dit draagt bij aan de leefomgeving. 

  

https://ggdleefomgeving.nl/straling/
https://www.kennisplatform.nl/
http://www.ruimtelijkeadaptatie.nl/nl/klimaateffectatlas
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Biodiversiteit 
Naast dat de leefomgeving groen is, is het ook belangrijk om de omgeving biodivers in te richten. 
Biodiversiteit kan een positief effect hebben op gezondheid. Een biodiverse leefomgeving kan 
luchtverontreiniging, hitte en geluidsoverlast verminderen door bijvoorbeeld het creëren van 
schaduwplekken en het afvangen van geluid. Een aandachtspunt bij het inrichten van omgevingen is 
het voorkomen van blootstelling aan infectieziekten en allergenen, want die veroorzaken juist 
gezondheidseffecten. Biodiversiteit zorgt ervoor dat de natuur tegen een stootje kan en zich kan 
aanpassen aan bijvoorbeeld klimaatverandering. 

a) Aandachtspunten 
In de Brabantse Omgevingsscan (BrOS) kun bij het thema hitte zien of er sprake is van een hitte- 
eiland effect en of inwoners voldoende plekken voor verkoeling ervaren. 

• Geeft bij het ontwerp de volgende richtlijnen mee: 
o Afstand tot koelte: Iedere woning moet zich voldoende dicht bij een aangename en 

aantrekkelijke koele verblijfsplek bevinden (voorstel: binnen 300 m). 
o Percentage schaduw op belangrijke looproutes en in buurten: Er is op het heetst van 

de dag voldoende schaduw (voorstel minimaal 40%) op belangrijke looproutes, zodat 
essentiële functies in de stad voor iedereen bereikbaar blijven. Ook is er op het heetst 
van de dag op loopgebieden in buurten voldoende schaduw (voorstel minimaal 30%), 
zodat de buurten aantrekkelijk blijven. 

o Percentage groen per buurt: Er moet zoveel groen zijn dat er verdamping kan 
optreden en de gemiddelde luchttemperatuur wordt beperkt (voorstel afhankelijk per 
wijktype) 

• Een vuistregel voor de hoeveelheid groen in een wijk is de 3-30-300 regel: 3 bomen te zien 
vanaf een gevoelige bestemming, wijkniveau is er een bladerdek van 30%, niemand mag 
meer dan 300 meter van een park of groene ruimte wonen. 

o Bekijk de handreiking natuurinclusief bouwen voor 10 groene maatregelen die een 
positief effect hebben op gezondheid. 

• Houd rekening bij de keuze van de beplanting met mogelijke overlast in de vorm van 
plaagdieren, teken en allergieën. Ga voor een biodiverse plantenkeuze om overlast te 
beperken. Maak gebruik het Bomenkompas | LUMC. 

• Is er bij het initiatief sprake van een natuur-waterspeelplaatsen, pierenbadjes, fonteinen, 
bedriegertjes, wadi’s of een waterplein? Gebruik de waterkwaliteitscheck.  

• Nieuwe huizenblokken kunnen zo gebouwd worden dat de wind warmte beter kan afvoeren 
vanuit binnenplaatsen en straten. Ook is er een verkoelend effect te bereiken door donkere, 
zonlicht absorberende oppervlakken zoals daken, pleinen of wegen lichter te maken zodat ze 
meer zonlicht reflecteren. Gevelgroen en groene daken hebben een isolerende werking; ’s 
zomers werkt een begroeide muur verkoelend en ’s winters beschermen groenblijvende 
klimplanten een gebouw tegen kou en slagregens. Zet in op goede zonwering. Meer 
informatie vind je in de handreiking hitte voor bestaande woningen. 

• Zet in op goede communicatie met omwonenden en participatie. Om echt van meerwaarde te 
zijn voor gezond leven is het daarom essentieel dat in het ontwerp en bij de inrichting goed 
wordt aangesloten bij de wensen van bewoners en gebruikers van het gebied. 
 

 Hier voldoen we aan bij het project verbindingsweg Tolberg, door o.a. de weg landschappelijk 
in te passen. Dit draagt bij aan de leefomgeving. Verwijzing naar: het document inpassing 
Groencompensatie van Arcadis; 

 

 

* Onder gevoelige bestemmingen verstaat de GGD (anders dan in ‘besluit gevoelige bestemmingen’) niet alleen 
kinderdagverblijven, scholen en verzorgings- en verpleegtehuizen, maar ook (voormalige bedrijfs- en plattelands-) woningen. 

 

https://brabantscan.nl/dashboard/brabantse-omgevingsscan--bros-/hitte
https://www.allesisgezondheid.nl/wp-content/uploads/2023/06/Natuurinclusief-bouwen-voor-gezonde-bewoners_.pdf
https://www.lumc.nl/over-het-lumc/maatschappelijke-rol/bomenkompas/
https://waterkwaliteitscheck.nl/home
https://klimaatverbond.nl/actueel/nkwk-onderzoek-hitte-in-bestaande-woningen-2-0/
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BIJLAGE 2 TRILLINGEN 
  



Tolberg, gecumuleerde geluidbelasting alle wegen ihkv goede RO

Naam Omschrijving Hoogte Lden Totaal Lden 63 Lden 125 verschil Lden - Lden 63 verschil Lden - Lden 125
01a_A Oostlaarsestraat 28 (oostgevel) 1,5 67,6 44,9 48,8 22,7 18,8
01a_B Oostlaarsestraat 28 (oostgevel) 4,5 69,4 45,8 49,0 23,6 20,4
01b_A Oostlaarsestraat 28 (zuidgevel) 1,5 66,0 43,3 47,6 22,7 18,4
01b_B Oostlaarsestraat 28 (zuidgevel) 4,5 68,0 44,7 48,2 23,3 19,8
02_A Bulkenaarsestraat 10 (oostgevel) 1,5 55,3 35,9 35,0 19,4 20,3
02_B Bulkenaarsestraat 10 (oostgevel) 4,5 56,1 35,6 35,0 20,5 21,1
03_A Huijbergseweg 34 (oostgevel) 1,5 51,6 31,6 31,6 20,0 20,0
03_B Huijbergseweg 34 (oostgevel) 4,5 53,1 31,8 31,4 21,3 21,7
04_A Huijbergseweg 45 (oostgevel) 1,5 53,4 34,1 32,5 19,3 20,9
04_B Huijbergseweg 45 (oostgevel) 4,5 54,6 33,9 32,6 20,7 22,0
05a_A Rietgoorsestraat 36 (noordgevel) 1,5 55,5 35,4 35,6 20,1 19,9
05a_B Rietgoorsestraat 36 (noordgevel) 4,5 57,0 36,3 35,6 20,7 21,4
05b_A Rietgoorsestraat 36 (westgevel) 1,5 51,7 33,4 32,2 18,3 19,5
05b_B Rietgoorsestraat 36 (westgevel) 4,5 53,5 34,0 32,2 19,5 21,3
06a_A Thorbeckelaan 264 (zuidgevel) 1,5 58,4 37,1 38,2 21,3 20,2
06a_B Thorbeckelaan 264 (zuidgevel) 4,5 59,6 37,8 38,4 21,8 21,2
06b_A Thorbeckelaan 264 (westgevel) 1,5 61,5 40,1 41,3 21,4 20,2
06b_B Thorbeckelaan 264 (westgevel) 4,5 62,5 40,7 41,3 21,8 21,2
07_A Thorbeckelaan 215 (zuidgevel) 1,5 53,7 34,6 33,9 19,1 19,8
07_B Thorbeckelaan 215 (zuidgevel) 4,5 55,4 35,2 33,9 20,2 21,5
08_A Jagersberg 30 (zuidgevel) 1,5 50,6 32,4 31,0 18,2 19,6
08_B Jagersberg 30 (zuidgevel) 4,5 51,8 32,4 30,4 19,4 21,4
09_A Jagersberg 32 (zuidgevel) 1,5 50,5 32,2 30,8 18,3 19,7
09_B Jagersberg 32 (zuidgevel) 4,5 51,8 32,3 30,2 19,5 21,6
10_A Jagersberg 44 (zuidgevel) 1,5 50,1 32,4 30,6 17,7 19,5
10_B Jagersberg 44 (zuidgevel) 4,5 51,3 32,1 29,8 19,2 21,5
11_A Jagersberg 46 (zuidgevel) 1,5 49,8 32,2 30,3 17,6 19,5
11_B Jagersberg 46 (zuidgevel) 4,5 50,9 31,7 29,4 19,2 21,5
12_A Jagersberg 60 (zuidgevel) 1,5 50,0 32,0 30,4 18,0 19,6
12_B Jagersberg 60 (zuidgevel) 4,5 51,2 31,8 29,6 19,4 21,6
13_A Jagersberg 62 (zuidgevel) 1,5 50,5 32,3 30,9 18,2 19,6
13_B Jagersberg 62 (zuidgevel) 4,5 51,9 32,2 30,3 19,7 21,6
14_A Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 1,5 52,1 33,0 32,2 19,1 19,9
14_B Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 4,5 53,6 33,2 32,1 20,4 21,5
14_C Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 7,5 54,0 33,5 33,4 20,5 20,6
15_A Jakobijnberg 18 (zuidgevel) 1,5 44,4 26,7 23,3 17,7 21,1
15_B Jakobijnberg 18 (zuidgevel) 4,5 45,0 26,3 22,8 18,7 22,2
16a_A Jakobijnberg 12 (zuidgevel) 1,5 44,5 26,2 23,0 18,3 21,5
16a_B Jakobijnberg 12 (zuidgevel) 4,5 45,1 26,3 23,1 18,8 22,0
16b_A Jakobijnberg 12 (westgevel) 1,5 49,2 30,8 26,8 18,4 22,4
16b_B Jakobijnberg 12 (westgevel) 4,5 49,8 30,7 27,7 19,1 22,1
17_A Huijbergseweg 37 (zuidwestgevel) 1,5 51,3 33,0 30,2 18,3 21,1
17_B Huijbergseweg 37 (zuidwestgevel) 4,5 52,4 32,7 30,5 19,7 21,9
200_A Thorbeckelaan 248 (oostgevel) 1,5 59,6 37,8 39,0 21,8 20,6
200_B Thorbeckelaan 248 (oostgevel) 4,5 60,0 38,1 38,9 21,9 21,1
200_C Thorbeckelaan 248 (oostgevel) 7,5 59,9 38,1 39,1 21,8 20,8
201_A Thorbeckelaan 250 (oostgevel) 1,5 59,3 37,1 38,5 22,2 20,8
201_B Thorbeckelaan 250 (oostgevel) 4,5 59,6 37,5 38,4 22,1 21,2
201_C Thorbeckelaan 250 (oostgevel) 7,5 59,4 37,4 38,6 22,0 20,8
202_A Thorbeckelaan 252 (oostgevel) 1,5 59,1 37,3 38,4 21,8 20,7
202_B Thorbeckelaan 252 (oostgevel) 4,5 59,7 37,6 38,4 22,1 21,3
202_C Thorbeckelaan 252 (oostgevel) 7,5 59,6 37,6 38,7 22,0 20,9
203a_A Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 1,5 56,3 35,5 35,9 20,8 20,4
203a_B Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 4,5 57,3 36,0 36,0 21,3 21,3
203a_C Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 7,5 57,4 36,2 36,7 21,2 20,7
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203b_A Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 1,5 55,7 35,3 35,5 20,4 20,2
203b_B Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 4,5 57,0 35,9 35,6 21,1 21,4
203b_C Thorbeckelaan 254 (oostgevel) 7,5 57,1 36,1 36,5 21,0 20,6
203c_A Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 1,5 53,3 33,6 33,2 19,7 20,1
203c_B Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 4,5 54,7 34,0 33,2 20,7 21,5
203c_C Thorbeckelaan 254 (zuidgevel) 7,5 54,9 34,2 34,3 20,7 20,6
204a_A Jagersberg 72 (westgevel) 1,5 55,8 36,7 36,4 19,1 19,4
204a_B Jagersberg 72 (westgevel) 4,5 57,0 37,3 36,3 19,7 20,7
204a_C Jagersberg 72 (westgevel) 7,5 57,2 37,4 37,1 19,8 20,1
204b_A Jagersberg 72 (zuidgevel) 1,5 53,4 33,7 33,3 19,7 20,1
204b_B Jagersberg 72 (zuidgevel) 4,5 54,7 34,1 33,1 20,6 21,6
204b_C Jagersberg 72 (zuidgevel) 7,5 55,0 34,3 34,2 20,7 20,8
205_A Jagersberg 64 (westgevel) 1,5 50,7 32,6 31,4 18,1 19,3
205_B Jagersberg 64 (westgevel) 4,5 52,4 33,4 31,4 19,0 21,0
206a_A Jagersberg 62 (westgevel) 1,5 51,3 32,7 31,6 18,6 19,7
206a_B Jagersberg 62 (westgevel) 4,5 52,9 33,3 31,5 19,6 21,4
206b_A Jagersberg 62 (zuidgevel) 1,5 50,7 32,3 31,0 18,4 19,7
206b_B Jagersberg 62 (zuidgevel) 4,5 52,1 32,4 30,5 19,7 21,6
207_A Jagersberg 60 (zuidgevel) 1,5 50,1 32,0 30,4 18,1 19,7
207_B Jagersberg 60 (zuidgevel) 4,5 51,3 31,8 29,7 19,5 21,6
300a_A Rietgoorsestraat 36 (noordgevel) 1,5 55,9 35,6 35,9 20,3 20,0
300a_B Rietgoorsestraat 36 (noordgevel) 4,5 57,3 36,4 35,9 20,9 21,4
300b_A Rietgoorsestraat 36 (westgevel) 1,5 57,8 35,8 37,2 22,0 20,6
300b_B Rietgoorsestraat 36 (westgevel) 4,5 58,6 36,2 36,8 22,4 21,8
301_A Thorbeckelaan 264 (westgevel) 1,5 61,5 40,1 41,2 21,4 20,3
301_B Thorbeckelaan 264 (westgevel) 4,5 62,4 40,7 41,2 21,7 21,2
302_A Everlandwegje 2 (westgevel) 1,5 46,2 29,9 26,5 16,3 19,7
302_B Everlandwegje 2 (westgevel) 4,5 47,2 29,5 25,9 17,7 21,3
303_A Thorbeckelaan 284 (westgevel) 1,5 57,2 37,2 37,5 20,0 19,7
303_B Thorbeckelaan 284 (westgevel) 4,5 58,9 38,4 37,8 20,5 21,1
304_A Thorbeckelaan 215 (oostgevel) 1,5 64,0 41,9 43,4 22,1 20,6
304_B Thorbeckelaan 215 (oostgevel) 4,5 64,4 42,1 43,2 22,3 21,2
305_A Jagersberg 20 (oostgevel) 1,5 46,9 30,4 27,5 16,5 19,4
305_B Jagersberg 20 (oostgevel) 4,5 48,1 29,9 26,7 18,2 21,4
306_A Jagersberg 28 (oostgevel) 1,5 48,2 31,0 28,9 17,2 19,3
306_B Jagersberg 28 (oostgevel) 4,5 49,5 30,7 28,1 18,8 21,4
307_A Jagersberg 30 (zuidoostgevel) 1,5 50,5 32,3 30,9 18,2 19,6
307_B Jagersberg 30 (zuidoostgevel) 4,5 51,8 32,3 30,3 19,5 21,5
400_A Fagotberg 10 (zuidgevel) 1,5 49,3 31,4 29,8 17,9 19,5
400_B Fagotberg 10 (zuidgevel) 4,5 50,8 31,5 29,2 19,3 21,6
401_A Fagotberg 12 (zuidgevel) 1,5 53,7 34,5 34,0 19,2 19,7
401_B Fagotberg 12 (zuidgevel) 4,5 55,3 35,2 33,9 20,1 21,4
402_A Fagotberg 14 (zuidgevel) 1,5 55,7 35,8 35,8 19,9 19,9
402_B Fagotberg 14 (zuidgevel) 4,5 57,4 36,6 36,0 20,8 21,4
403a_A Fazantberg 23 (zuidgevel) 1,5 56,3 35,7 36,4 20,6 19,9
403b_A Fazantberg 23 (oostgevel) 1,5 60,2 39,3 40,3 20,9 19,9
404_A Fazantberg 21 (oostgevel) 1,5 60,9 39,9 41,0 21,0 19,9
405_A Fazantberg 19 (oostgevel) 1,5 61,4 40,2 41,4 21,2 20,0
406_A Distelberg 22 (zuidgevel) 1,5 58,4 38,5 38,7 19,9 19,7
406_B Distelberg 22 (zuidgevel) 4,5 59,9 39,3 38,7 20,6 21,2
407_A Distelberg 20 (zuidgevel) 1,5 57,4 37,9 37,8 19,5 19,6
407_B Distelberg 20 (zuidgevel) 4,5 59,2 38,9 37,9 20,3 21,3
408_A Distelberg 18 (zuidgevel) 1,5 56,2 37,2 36,5 19,0 19,7
408_B Distelberg 18 (zuidgevel) 4,5 58,0 38,0 36,5 20,0 21,5
409_A Distelberg 16 (zuidgevel) 1,5 56,5 37,1 36,7 19,4 19,8
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409_B Distelberg 16 (zuidgevel) 4,5 58,2 37,9 36,7 20,3 21,5
410_A Damastberg 7 (zuidgevel) 1,5 42,2 33,2 29,2 9,0 13,0
411_A Damastberg 5 (zuidgevel) 1,5 57,8 38,3 38,0 19,5 19,8
412_A Damastberg 3 (zuidgevel) 1,5 42,4 33,4 29,6 9,0 12,8
413_A Damastberg 1 (zuidgevel) 1,5 57,4 37,0 36,9 20,4 20,5
414_A Damastberg 17 (zuidgevel) 1,5 54,9 36,9 35,5 18,0 19,4
414_B Damastberg 17 (zuidgevel) 4,5 56,2 36,8 35,4 19,4 20,8
415_A Damastberg 2 (zuidgevel) 1,5 58,4 37,8 38,0 20,6 20,4
415_B Damastberg 2 (zuidgevel) 4,5 59,6 38,1 38,0 21,5 21,6
416_A Damastberg 4 (zuidgevel) 1,5 56,6 36,9 36,6 19,7 20,0
416_B Damastberg 4 (zuidgevel) 4,5 58,3 37,3 36,8 21,0 21,5
417_A Damastberg 6 (zuidgevel) 1,5 55,5 36,4 35,7 19,1 19,8
417_B Damastberg 6 (zuidgevel) 4,5 57,5 36,8 35,9 20,7 21,6
418_A Damastberg 8 (zuidgevel) 1,5 54,4 35,9 34,9 18,5 19,5
418_B Damastberg 8 (zuidgevel) 4,5 56,6 36,5 35,2 20,1 21,4
419_A Damastberg 10 (zuidgevel) 1,5 53,5 35,6 34,2 17,9 19,3
419_B Damastberg 10 (zuidgevel) 4,5 55,9 36,1 34,5 19,8 21,4
420_A Damastberg 12 (zuidgevel) 1,5 52,8 35,5 33,7 17,3 19,1
420_B Damastberg 12 (zuidgevel) 4,5 55,3 35,8 34,1 19,5 21,2
421_A Damastberg 14 (zuidgevel) 1,5 51,5 35,0 32,9 16,5 18,6
422_A Damastberg 16 (zuidgevel) 1,5 50,7 34,2 32,1 16,5 18,6
422_B Damastberg 16 (zuidgevel) 4,5 53,1 34,8 32,2 18,3 20,9
423_A Damastberg 18 (zuidgevel) 1,5 51,6 34,7 32,8 16,9 18,8
423_B Damastberg 18 (zuidgevel) 4,5 54,1 35,2 32,8 18,9 21,3
424_A Damastberg 20 (zuidgevel) 1,5 52,3 34,9 33,3 17,4 19,0
424_B Damastberg 20 (zuidgevel) 4,5 54,5 35,3 33,2 19,2 21,3
425_A Damastberg 22 (zuidgevel) 1,5 52,6 34,9 33,5 17,7 19,1
425_B Damastberg 22 (zuidgevel) 4,5 54,8 35,4 33,4 19,4 21,4
426_A Damastberg 24 (zuidgevel) 1,5 53,1 35,1 33,9 18,0 19,2
426_B Damastberg 24 (zuidgevel) 4,5 55,1 35,5 33,6 19,6 21,5
427_A Damastberg 26 (zuidgevel) 1,5 53,3 35,2 34,0 18,1 19,3
427_B Damastberg 26 (zuidgevel) 4,5 55,3 35,7 33,8 19,6 21,5
428_A Damastberg 28 (zuidgevel) 1,5 53,5 35,4 34,2 18,1 19,3
428_B Damastberg 28 (zuidgevel) 4,5 55,5 35,7 33,9 19,8 21,6
429_A Damastberg 30 (zuidgevel) 1,5 53,7 35,5 34,4 18,2 19,3
429_B Damastberg 30 (zuidgevel) 4,5 55,5 35,7 33,9 19,8 21,6
430_A Damastberg 32 (zuidgevel) 1,5 53,6 35,4 34,3 18,2 19,3
430_B Damastberg 32 (zuidgevel) 4,5 55,5 35,7 33,9 19,8 21,6
431_A Damastberg 34 (zuidgevel) 1,5 52,9 34,8 33,7 18,1 19,2
431_B Damastberg 34 (zuidgevel) 4,5 54,8 35,3 33,4 19,5 21,4
432_A Damastberg 36 (zuidgevel) 1,5 53,0 34,7 33,5 18,3 19,5
432_B Damastberg 36 (zuidgevel) 4,5 55,0 35,3 33,3 19,7 21,7
433_A Damastberg 38 (zuidgevel) 1,5 53,0 34,6 33,5 18,4 19,5
433_B Damastberg 38 (zuidgevel) 4,5 54,9 35,2 33,2 19,7 21,7
434_A Damastberg 40 (zuidgevel) 1,5 53,5 34,8 33,8 18,7 19,7
434_B Damastberg 40 (zuidgevel) 4,5 55,3 35,4 33,5 19,9 21,8
435_A Damastberg 42 (zuidgevel) 1,5 52,8 35,1 33,8 17,7 19,0
435_B Damastberg 42 (zuidgevel) 4,5 55,1 35,5 33,6 19,6 21,5
436_A Damastberg 44 (zuidgevel) 1,5 47,2 33,0 30,6 14,2 16,6
436_B Damastberg 44 (zuidgevel) 4,5 50,6 33,6 30,9 17,0 19,7
437_A Damastberg 46 (zuidgevel) 1,5 48,7 33,1 31,0 15,6 17,7
437_B Damastberg 46 (zuidgevel) 4,5 51,6 33,7 31,2 17,9 20,4
438_A Damastberg 48 (zuidgevel) 1,5 49,3 33,1 31,2 16,2 18,1
438_B Damastberg 48 (zuidgevel) 4,5 52,1 33,9 31,4 18,2 20,7
439_A Damastberg 50 (zuidgevel) 1,5 48,8 33,8 31,3 15,0 17,5
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439_B Damastberg 50 (zuidgevel) 4,5 52,3 34,1 31,4 18,2 20,9
440_A Damastberg 52 (zuidgevel) 1,5 46,6 33,4 30,4 13,2 16,2
440_B Damastberg 52 (zuidgevel) 4,5 51,2 33,7 30,9 17,5 20,3
440_C Damastberg 52 (zuidgevel) 7,5 54,9 34,3 33,0 20,6 21,9
441_A Damastberg 54 (zuidgevel) 1,5 46,7 33,8 30,8 12,9 15,9
441_B Damastberg 54 (zuidgevel) 4,5 51,4 34,0 31,3 17,4 20,1
441_C Damastberg 54 (zuidgevel) 7,5 54,6 34,6 33,4 20,0 21,2
442_A Damastberg 56 (zuidgevel) 1,5 46,0 33,8 31,0 12,2 15,0
442_B Damastberg 56 (zuidgevel) 4,5 50,7 33,6 31,0 17,1 19,7
443_A Dadelberg 2 (zuidgevel) 1,5 44,8 33,9 30,1 10,9 14,7
443_B Dadelberg 2 (zuidgevel) 4,5 47,9 32,9 29,8 15,0 18,1
443_C Dadelberg 2 (zuidgevel) 7,5 50,4 33,6 31,8 16,8 18,6
444_A Dadelberg 4 (zuidgevel) 1,5 46,6 34,3 30,6 12,3 16,0
444_B Dadelberg 4 (zuidgevel) 4,5 49,7 33,7 30,6 16,0 19,1
444_C Dadelberg 4 (zuidgevel) 7,5 51,4 34,1 32,3 17,3 19,1
445_A Dadelberg 6 (zuidgevel) 1,5 45,2 33,0 29,0 12,2 16,2
445_B Dadelberg 6 (zuidgevel) 4,5 48,8 32,8 29,5 16,0 19,3
445_C Dadelberg 6 (zuidgevel) 7,5 50,4 33,9 31,7 16,5 18,7
446_A Dadelberg 8 (zuidgevel) 1,5 45,8 35,0 31,2 10,8 14,6
446_B Dadelberg 8 (zuidgevel) 4,5 49,0 33,8 30,5 15,2 18,5
446_C Dadelberg 8 (zuidgevel) 7,5 50,9 34,3 32,1 16,6 18,8
447_A Dadelberg 10 (zuidgevel) 1,5 44,4 34,8 30,4 9,6 14,0
447_B Dadelberg 10 (zuidgevel) 4,5 47,6 33,3 30,0 14,3 17,6
447_C Dadelberg 10 (zuidgevel) 7,5 49,3 33,9 31,3 15,4 18,0
448_A Dadelberg 12 (zuidgevel) 1,5 43,9 35,0 30,5 8,9 13,4
448_B Dadelberg 12 (zuidgevel) 4,5 47,0 33,5 30,3 13,5 16,7
448_C Dadelberg 12 (zuidgevel) 7,5 49,1 34,0 31,4 15,1 17,7
449_A Dadelberg 14 (zuidgevel) 1,5 41,4 34,8 30,0 6,6 11,4
449_B Dadelberg 14 (zuidgevel) 4,5 44,7 33,2 29,9 11,5 14,8
449_C Dadelberg 14 (zuidgevel) 7,5 47,2 33,6 30,9 13,6 16,3
450_A Dadelberg 16 (zuidgevel) 1,5 44,2 35,2 30,5 9,0 13,7
450_B Dadelberg 16 (zuidgevel) 4,5 46,2 33,3 30,1 12,9 16,1
450_C Dadelberg 16 (zuidgevel) 7,5 48,2 33,6 31,1 14,6 17,1
451_A Dadelberg 18 (zuidgevel) 1,5 44,4 35,2 30,5 9,2 13,9
451_B Dadelberg 18 (zuidgevel) 4,5 46,0 33,4 30,2 12,6 15,8
451_C Dadelberg 18 (zuidgevel) 7,5 48,0 33,5 31,0 14,5 17,0
452_A Dadelberg 20 (zuidgevel) 1,5 44,2 35,0 30,5 9,2 13,7
452_B Dadelberg 20 (zuidgevel) 4,5 45,8 33,3 30,1 12,5 15,7
452_C Dadelberg 20 (zuidgevel) 7,5 47,8 33,3 30,9 14,5 16,9
453_A Dadelberg 22 (zuidgevel) 1,5 43,2 34,8 30,2 8,4 13,0
453_B Dadelberg 22 (zuidgevel) 4,5 46,8 33,7 30,8 13,1 16,0
453_C Dadelberg 22 (zuidgevel) 7,5 49,0 33,8 31,5 15,2 17,5
454_A Dadelberg 24 (zuidgevel) 1,5 40,7 35,2 30,4 5,5 10,3
454_B Dadelberg 24 (zuidgevel) 4,5 46,2 33,8 31,1 12,4 15,1
454_C Dadelberg 24 (zuidgevel) 7,5 49,4 33,7 31,4 15,7 18,0
455a_A Dadelberg 26 (zuidgevel) 1,5 42,5 35,3 31,8 7,2 10,7
455a_B Dadelberg 26 (zuidgevel) 4,5 48,3 33,8 31,2 14,5 17,1
455a_C Dadelberg 26 (zuidgevel) 7,5 50,6 34,0 32,0 16,6 18,6
455b_A Dadelberg 26 (oostgevel) 1,5 38,1 31,8 28,0 6,3 10,1
455b_B Dadelberg 26 (oostgevel) 4,5 46,8 30,8 27,5 16,0 19,3
455b_C Dadelberg 26 (oostgevel) 7,5 47,7 30,8 29,1 16,9 18,6
456_A Amberberg 103 (zuidgevel) 1,5 46,3 36,3 33,1 10,0 13,2
456_B Amberberg 103 (zuidgevel) 4,5 50,3 36,1 33,6 14,2 16,7
457_A Amberberg 101 (zuidgevel) 1,5 42,1 35,3 31,8 6,8 10,3
457_B Amberberg 101 (zuidgevel) 4,5 47,9 35,5 32,7 12,4 15,2
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457_C Amberberg 101 (zuidgevel) 7,5 52,8 36,2 34,6 16,6 18,2
458_A Amberberg 99 (zuidgevel) 1,5 42,8 35,7 32,3 7,1 10,5
458_B Amberberg 99 (zuidgevel) 4,5 48,7 36,0 33,3 12,7 15,4
458_C Amberberg 99 (zuidgevel) 7,5 54,5 36,9 35,6 17,6 18,9
459_A Amberberg 97 (zuidgevel) 1,5 43,1 35,9 32,6 7,2 10,5
459_B Amberberg 97 (zuidgevel) 4,5 49,4 36,2 33,6 13,2 15,8
459_C Amberberg 97 (zuidgevel) 7,5 55,2 37,0 36,1 18,2 19,1
460_A Amberberg 95 (zuidgevel) 1,5 43,8 36,0 33,0 7,8 10,8
460_B Amberberg 95 (zuidgevel) 4,5 50,3 36,6 34,1 13,7 16,2
460_C Amberberg 95 (zuidgevel) 7,5 56,1 37,3 36,7 18,8 19,4
461_A Amberberg 93 (zuidgevel) 1,5 45,6 36,4 33,9 9,2 11,7
461_B Amberberg 93 (zuidgevel) 4,5 52,4 37,1 35,0 15,3 17,4
462_A Amberberg 91 (zuidgevel) 1,5 50,2 38,0 36,7 12,2 13,5
462_B Amberberg 91 (zuidgevel) 4,5 59,3 39,1 38,6 20,2 20,7
463_A Amberberg 43 (zuidgevel) 1,5 52,8 38,3 37,5 14,5 15,3
463_B Amberberg 43 (zuidgevel) 4,5 59,9 39,5 39,1 20,4 20,8
464_A Almberberg 41 (zuidgevel) 1,5 56,6 38,3 38,1 18,3 18,5
464_B Almberberg 41 (zuidgevel) 4,5 59,7 39,3 38,8 20,4 20,9
465_A Almberberg 39 (zuidgevel) 1,5 57,2 38,3 38,2 18,9 19,0
465_B Almberberg 39 (zuidgevel) 4,5 59,8 39,4 38,8 20,4 21,0
466_A Almberberg 37 (zuidgevel) 1,5 58,5 38,7 38,9 19,8 19,6
466_B Almberberg 37 (zuidgevel) 4,5 60,3 39,8 39,3 20,5 21,0
467_A Almberberg 35 (zuidgevel) 1,5 58,6 38,7 38,9 19,9 19,7
467_B Almberberg 35 (zuidgevel) 4,5 60,3 39,8 39,3 20,5 21,0
468_A Almberberg 33 (zuidgevel) 1,5 58,7 38,8 39,1 19,9 19,6
468_B Almberberg 33 (zuidgevel) 4,5 60,4 39,9 39,4 20,5 21,0
469_A Almberberg 31 (zuidgevel) 1,5 60,2 39,9 40,3 20,3 19,9
469_B Almberberg 31 (zuidgevel) 4,5 61,4 40,7 40,3 20,7 21,1
470_A Almberberg 29 (zuidgevel) 1,5 59,2 39,1 39,4 20,1 19,8
470_B Almberberg 29 (zuidgevel) 4,5 60,7 40,2 39,7 20,5 21,0
471_A Almberberg 27 (zuidgevel) 1,5 59,3 39,2 39,6 20,1 19,7
471_B Almberberg 27 (zuidgevel) 4,5 60,9 40,3 39,9 20,6 21,0
472_A Almberberg 25 (zuidgevel) 1,5 59,4 39,3 39,7 20,1 19,7
472_B Almberberg 25 (zuidgevel) 4,5 61,0 40,4 40,1 20,6 20,9
473_A Almberberg 23 (zuidgevel) 1,5 59,6 39,3 39,8 20,3 19,8
473_B Almberberg 23 (zuidgevel) 4,5 61,2 40,5 40,3 20,7 20,9
474a_A Amberberg 21 (zuidgevel) 1,5 60,1 39,6 40,2 20,5 19,9
474a_B Amberberg 21 (zuidgevel) 4,5 61,6 40,7 40,7 20,9 20,9
474b_A Amberberg 21 (oostgevel) 1,5 59,0 38,2 38,9 20,8 20,1
474b_B Amberberg 21 (oostgevel) 4,5 60,3 39,3 39,4 21,0 20,9
475_A Amberberg 19 (zuidgevel) 1,5 58,9 38,2 38,8 20,7 20,1
475_B Amberberg 19 (zuidgevel) 4,5 60,1 39,2 39,2 20,9 20,9
476_A Ambrozijnberg 12 (zuidgevel) 1,5 49,8 36,9 35,5 12,9 14,3
476_B Ambrozijnberg 12 (zuidgevel) 4,5 56,2 37,3 36,6 18,9 19,6
477_A Ambrozijnberg 14 (zuidgevel) 1,5 50,1 38,6 37,5 11,5 12,6
477_B Ambrozijnberg 14 (zuidgevel) 4,5 59,5 39,4 39,0 20,1 20,5
478_A Ambrozijnberg 54 (zuidgevel) 1,5 49,7 38,9 38,1 10,8 11,6
478_B Ambrozijnberg 54 (zuidgevel) 4,5 60,0 39,7 39,4 20,3 20,6
479_A Ambrozijnberg 1 (zuidgevel) 1,5 56,6 36,5 36,2 20,1 20,4
479_B Ambrozijnberg 1 (zuidgevel) 4,5 57,4 36,8 36,3 20,6 21,1
479_C Ambrozijnberg 1 (zuidgevel) 7,5 57,5 36,9 36,8 20,6 20,7
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Verslag Hoorzitting 
Hoorcommissie Ruimtelijke ordening d.d. 3 juli 2024 
 
 
 
Aanwezig: 
 
 Commissie:    Dhr. mr. H.G.J. Norbart (voorzitter); 

                Mw. H. Claassen (notulist Notuleerservice Nederland) 
 

Reclamanten aanwezig:   
     
      
Ambtelijke ondersteuning:    
      
Raadsleden aanwezig:   Mw. A. Gepkens (GroenLinks) 

Dhr. S. Hamans (CDA) 
     Dhr. J. Heeren (VLP Roosendaal) 

Dhr. P. Klaver (PvdA)  
Dhr. T. Jochems (VLP Roosendaal) 
Mw. C. van Leerzem (FvD)  
Dhr. J. Wezenbeek (Vitaal Liberaal) 

 
Burgerraadslid aanwezig:  Dhr. K. Kraak (Vitaal Liberaal) 
 
Toehoorders:    Diversen 
 
  

 
De voorzitter opent de hoorzitting/ beeldvormende raadsvergadering om 20.30 uur. Hij stelt zichzelf en 
de notulist voor en meldt de aanwezigheid van ambtelijke ondersteuning. Nadat de raadsleden zich 
hebben voorgesteld kunnen de vier agendapunten behandeld worden. 
 

1. Bestemmingsplan terugdringen horeca en detailhandel 
 
De voorzitter stelt vast dat de inspreker, de heer, niet aanwezig is. In het geval deze later  
arriveert, kan hij alsnog zijn zienswijze toelichten. 
 

2. Bestemmingsplan Spoor C 
 
Toegelichte zienswijze 
De heer,       milieucoördinator bij Sensus, geeft aan dat Sensus is geïnformeerd over de inzet van de 
gemeente Roosendaal op de realisatie van de woon/recreatiewijk Spoor C in de nabijheid van het 
Sensus-terrein. Voor Sensus loopt sinds eind 2020 een aanvraagtraject voor een revisie van de 
Omgevingsvergunning. 
Op 29 juni heeft overleg plaatsgevonden tussen vertegenwoordigers van de gemeente, de 
Omgevingsdienst en een geurspecialist over het conceptplan voor de nieuwe wijk en de vergunde en 
opnieuw aangevraagde geurcontour. Sensus heeft toen haar zorgen over de nabije, nieuwe woonwijk 
geuit vanwege de (vergunde) emissie van geluid en geur door Sensus. Tijdens dit overleg heeft de 
gemeente gevraagd of de aangevraagde geurcontour heroverwogen en herberekend kan worden ten 
gunste van de nieuwe wijk. Volgens Sensus zou dit echter verstrekkende gevolgen voor de 
bedrijfsvoering kunnen hebben in relatie tot de toekomstige bewoners. 
Als vervolg op de door Sensus op 26 januari 2024 ingediende zienswijze heeft in april 2024 verder 
overleg plaatsgevonden over onder andere de zienswijze. 
 
Sensus vraagt naar aanleiding van de zienswijze en het overleg aandacht voor een viertal aspecten. 
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1. Afstanden ten aanzien van geur 
Sensus stelt dat Cosun al lange actief is op de huidige fabriekslocatie en over een SBI-code beschikt 
voor suikerverwerkende activiteiten, die men niet wil verwijderen of vervangen vanwege de huidige en 
mogelijke, toekomstige activiteiten. Volgens de regels bij het concept-bestemmingsplan dienen de 
activiteiten van Sensus op basis van die SBI-code op een afstand van 500 tot 1000 meter tot een 
woonwijk plaats te vinden en in het geval van een gemengd gebied op een afstand van 300 tot 700 
meter. De afstand van Sensus tot de dichtstbijzijnde nieuwbouw bedraagt echter maar 135 meter. Deze 
geurafstanden dienen te worden heroverwogen, maar niet in het nadeel van Sensus. 

2. Aanvaardbare geurwaarden 
Sensus verwijst naar de Milieuparagraaf, een van de bijlagen van het ontwerpbestemmingsplan, die is 
opgesteld door de OMWB. Hierin staat dat door Sensus aan de (geur)waarde wordt voldaan en dat deze 
aanvaardbaar wordt geacht. Ook meent de OMWB dat dit niet tot een negatief oordeel zal leiden bij 
toekomstige klachten. Sensus wil graag aansluiten bij deze uitkomst, hetgeen inhoudt dat de vergunde 
en opnieuw aangevraagde geurcontour acceptabel is in relatie tot de toekomstige wijk. 

3. Geluid 
Volgens de OMWB worden er geen problemen verwacht. Sensus leidt daaruit af dat mogelijke 
toekomstige klachten niet ontvankelijk worden verklaard mits de geluidswaarden binnen de 
Omgevingsvergunning vallen.  In de huidige en ook de aangevraagde Omgevingsvergunning is geen 
sprake van overschrijding van grenswaarden. 

4. Nabije en verre toekomst 
De gemeente Roosendaal is voornemens om toekomstige bewoners te informeren over het wonen in 
nabijheid van een industrieterrein. Sensus onderschrijft deze benadering maar vraagt zich af of deze 
communicatieclausule ook gewaarborgd blijft bij volgende generaties bewoners. 
 
Sensus verzoekt om de toelichting op de zienwijze te betrekken in het definitieve bestemmingsplan 
Spoor C en aldus rekening te houden met de huidige en toekomstige bedrijfsvoering van Sensus. 
 
Vragen raad: 
Mevrouw Van Leerzem zegt dat de punten 2, 3 en 4 een positieve reactie vormen op de ontwikkelingen. 
Zij vraagt welke voorkeur bij Sensus bestaat over de afstand tot de bebouwing. 
De heer Koole antwoordt dat de afstanden vastliggen in een tabel. Wanneer er sprake is van een goede 
relatie met de buurt hoeft de afstand van 135 meter geen probleem te vormen. Voor de toekomst blijft de 
afstand echter een precair punt. 
 
De heer Klaver vraagt of de intentie van de heer Koole is om het bedrijf op de huidige locatie te houden.  
De heer      laat weten dat hij het bedrijf in goede staat wil achterlaten voor zijn opvolgers. 
De heer Klaver vraagt ook welke vorm van communicatie naar volgende generaties bewoners de 
voorkeur heeft en of een kettingbeding een optie is. 
De heer     ziet graag dat de tekst bewaard blijft dat toekomstige bewoners/huurders erop gewezen 
worden dat ze in de nabijheid van een industrieterrein wonen en dat dit hinder kan veroorzaken. 
 
Van ambtelijke zijde wordt bevestigd dat de toelichting van de heer      het eerder besprokene goed 
weergeeft. 
 
De voorzitter verzoekt de zienswijze te betrekken bij de vaststelling van het bestemmingsplan. De 
reactie van het college wordt via de Nota van Zienswijzen ter vaststelling aan de gemeenteraad 
aangeboden. 
 
De voorzitter verwijst bij het bestemmingsplan Terugdringen horeca en detailhandel naar de ingebrachte 
zienswijze aangezien inspreker niet is verschenen. De zaak wordt als behandeld beschouwd. 
 

3. Bestemmingsplan Essenseweg 59 
 
Toegelichte zienswijze 
De heer      , adviseur van de heer     , geeft aan dat het zwaarste punt van de zienswijze is dat de 
eigenaar niet op de hoogte van was van de terinzagelegging van het ontwerpbestemmingsplan. De 
locatie Essenseweg 59 ontbrak op de lijst met projecten die conform de oude procedure worden 
afgewerkt en niet volgens de nieuwe Omgevingswet. 
De huidige bestemming is Horeca 4. Het voorstel tot wijziging in een agrarische bestemming raakt niet 
aan de gebiedsvisie of aan een ander ruimtelijk document. Tijdens een bezoek van de wethouder in 
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november 2022 is de locatie nog als mogelijke woningbouwlocatie aangemerkt. Het is vreemd dat de 
locatie wijzigt zonder onderliggende motivatie. Eind 2023 is uit overleg met het bestuur van het 
Bewonersplatform Nispen naar voren gekomen dat er behoefte bestaat aan zorg en wonen. Op basis 
hiervan is het eerste voorstel voor de bouw van zorgappartementen ingediend. De reactie van de 
Omgevingskamer hierop was dat zorg ongewenst is op die locatie maar dat wonen wel mogelijk is. Twee 
weken geleden is een voorstel hiervoor ingediend. 
Inspreker hoopt dat de bestemmingsplanprocedure wordt ingetrokken omdat er nu overleg met de 
gemeente is over het toevoegen van de functie wonen aan de locatie. Het doorlopen van de procedure 
vormt een bedreiging voor dit plan. De potentiële waarde van de huidige functie vermindert fors door 
omzetting naar de agrarische bestemming. 
Inspreker ziet op basis van de zienswijze graag dat de lopende procedure wordt stopgezet en dat de 
dialoog met de gemeente over een woonfunctie op de locatie wordt voortgezet . 
 
De voorzitter deelt mee dat er naar aanleiding van de zienswijze een reactie komt op het voorgenomen 
bestemmingsplan. Hij vraagt waarom om het stopzetten van de procedure wordt gevraagd. 
De heer       geeft aan vraagtekens te zetten bij het tegelijk toestaan van twee procedures. 
 
Vragen raad: 
Er zijn geen vragen. 
 
De voorzitter deelt mee dat dat de reactie van het college samen met de bijbehorende stukken ter 
vaststelling aan de gemeenteraad wordt voorgelegd. 
Van ambtelijke zijde wordt toegevoegd dat bekeken wordt of de procedure wordt voortgezet wanneer er 
een woningbouwontwikkeling gaat plaatsvinden. 
 

4. Bestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg 
 
Toegelichte zienswijzen: 
Zienswijze 1 (Dhr.         ): 
De heer         spreekt op persoonlijke titel maar vertegenwoordigt ook de Stichting Natuurlijk betrokken 
Tolberg. Beide zienswijzen komen nagenoeg overeen, de stichting heeft extra punten toegevoegd. 
Hij merkt op dat voor de mogelijke toekomstige weg allerlei benamingen worden gebruikt, hetgeen tot 
misvattingen in de pers en bij de raadsleden heeft geleid. Inspreker spreekt over de Zuidelijke Ontsluiting 
Tolberg (ZOT). Het nieuwe ziekenhuis heeft een eigen ontsluitingsweg.  
Als het standpunt van B&W op de zienswijzen bekend zou zijn zou dat tot meer transparantie en 
participatie kunnen leiden. De gevolgde procedure is eigenlijk niet juist. 
 
De heer Hermans geeft een toelichting op een aantal punten aangaande de zienswijze. 

1. De kwestie van een extra ontsluiting van Tolberg speelt al jaren. De aanleg van tunnel(s) kan 
een goedkopere oplossing vormen voor het probleem van de spoorwegovergangen in de Willem 
Dreesweg. 

2. De begroting voor de ontsluitingsweg is van 19 naar 35 miljoen euro gestegen. Raadsvragen 
hierover konden niet worden beantwoord. 

3. Omdat er verwarring bestaat of de ontsluitingsweg nodig is voor de ontsluiting van het nieuwe 
ziekenhuis dient de procedure ZOT gestopt te worden totdat het bestemmingsplan Bulkenaar 
onherroepelijk is. 

4. Zes bewonersgroepen hebben in 2021 alternatieven aangedragen voor de ZOT. De gemeente 
heeft in 2021 een QuickScan beloofd maar de resultaten zijn nog steeds niet bekend. Een 
vergadering op 1 juli werd door de gemeente afgezegd. Toch is het ontwerpbestemmingsplan 
ZOT al in procedure gebracht. Alternatieven zijn zodoende niet aan bod gekomen. De raad 
heeft het ontwerpbestemmingsplan onder druk van de wethouder voor de inwerkingtreding van 
de Omgevingswet goedgekeurd zonder dat er een oplossing is voor de flessenhals aan de 
Thorbeckelaan. 

5. Er is niet onderzocht en ook niet in rapporten aan raad en belanghebbenden vermeld of de 
eventuele ontsluiting nog nodig en mogelijk is als: een tunnel wordt aangelegd onder de Willem 
Dreesweg; de bestaande wegenstructuur door diverse maatregelen wordt aangepast; de 
gegevens van de tracé-studie representatief zijn; de uitslag van de QuickScan bekend is; als de 
locatie Bulkenaar niet onherroepelijk wordt; de omvang van de financiële tegenvallers in de 
begroting; een meer op de toekomst gericht plan wordt gerealiseerd; 

6. De MER: de gemeente heeft toegezegd een MER-procedure toe te passen maar vindt dat nu 
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niet nodig. Omdat gelijktijdige ontwikkeling van de gebiedsvisies Bulkenaar en ZOT plaatsvindt 
moeten de cumulatieve effecten in beeld worden gebracht en moet de omvang van het 
studiegebied worden aangepast. De toegezegde analyse van de milieugezondheidsrisico’s is 
niet uitgevoerd. Ook is de voorgestelde oplossing niet beoordeeld op de effecten voor de 
landeigenaren. Daarnaast vindt aantasting van de waardevolle landschappelijke waarden 
plaats. Verder is het fauna-onderzoek niet volledig. Tot slot is het gevaar van de te verwachten 
toename van het sluipverkeer niet onderzocht. 

De heer       spreekt de hoop uit een antwoord op de gemaakte opmerkingen te ontvangen. 
 
De voorzitter geeft aan dat het college reageert op de zienswijze. Het staat inspreker vrij om raadsleden 
hierover te benaderen. Er vindt geen nieuwe hoorzitting meer plaats. Inspreker kan gebruik maken van 
het beroepsrecht op het voorstel van het college. 
 
Vragen raad: 
De heer Klaver vraagt of er een nieuwe afspraak is gemaakt voor het recent afgezegde overleg over de 
QuickScan. 
De heer     antwoordt dat dit niet het geval is aangezien de gemeente nog niet gereed is met de 
voorbereidingen. In 2023 heeft de nieuwe wethouder dit punt uit 2021 opgepakt. Daarna is er een grote 
discussie ontstaan over de vraagstelling aan het ingenieursbureau. Er lag een afspraak dat gemeente en 
bewonersgroepen samen de opdracht aan het bureau zouden formuleren. Dit is echter misgegaan. 
Telkens weer is er geen sprake van participatie. 
De heer Klaver vraagt of de heer      uitgenodigd wil worden door een commissie van raadsleden die zich 
met deze kwestie bezighoudt. 
De heer       geeft aan hiervan graag gebruik te maken samen met de heer         aangezien ze samen 
een grote groep sympathisanten vertegenwoordigen. 
De heer Klaver zegt toe de vraag aan de groep raadsleden voor te leggen om beide heren uit te 
nodigen. 
 
Zienswijze 2 (de heer              ) 
De heer         start zijn toelichting met de opmerking vraagtekens te hebben bij de door de gemeente 
gehanteerde openbaarheid aangezien de aankondiging van deze hoorzitting niet openbaar is 
gepubliceerd.  
Spreker is het niet eens met het ontwerpbestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg en licht dit toe.  

1. Hij heeft nooit een (inhoudelijke) reactie ontvangen op zijn inspraakreactie van 27 juli 2023.  
2. De alternatieven zijn onvoldoende onderzocht. Door gezamenlijke belangengroepen is in januari 

2021 een rapport aan het college en de gemeenteraad overlegd waarin varianten en 
alternatieven op het plan zijn opgenomen. Vervolgens is afgesproken om minimaal een 
QuickScan op dit rapport uit te voeren. Dit is tot op heden echter niet gedaan, ondanks gedane 
toezeggingen en de aanbeveling van de Commissie Ombudsman. Het in de Nota Inspraak en 
vooroverleg geschetste beeld van nader onderzoek naar aanvullende mogelijkheden is onjuist. 
Verder onderzoek naar de aangedragen varianten en alternatieven blijft gewenst.  

3. De verkeersstudie waarop het bestemmingsplan is gebaseerd dateert uit 2009 en is daarmee 
verouderd. Ook de verkeerstellingen zijn verouderd. Daarom is herberekening van de 
verkeersgeneratie gewenst. 

4. Het plan voldoet niet aan artikel 3.46 van de Interim Omgevingsverordening Brabant (I.O.V.). In 
de toelichting wordt de noodzaak van de aanleg van de weg onvoldoende inzichtelijk gemaakt. 
Ook hierbij is weer een oud rapport gebruikt. In het vastgestelde bestemmingsplan Bulkenaar 
van 2022 wordt gesteld dat er ook met de komst van het ziekenhuis voldoende afwikkeling van 
verkeer is. Met klem wordt de gemeenteraad verzocht om aanvullend onderzoek te verrichten.  

5. Er is ten onrechte geen Milieu Effect Rapportage (MER) opgesteld, hetgeen wel dient te 
gebeuren bij de aanleg van een autoweg. 

6. De gezondheidsrisico’s voor omwonenden als gevolg van het plan en ook voor de varianten en 
alternatieven zijn niet onderzocht ondanks hierover gemaakte afspraken tussen 
bewonersgroepen, gemeente en GGD. 

7. De raad is onvoldoende geïnformeerd over de kosten van de aanleg van de verbindingsweg en 
over de lagere kosten van varianten en alternatieven. Zorgvuldige voorlichting hierover is 
gewenst. 

8. Planschade is te voorkomen door aanpassing van het plan. 
9. Inspreker blijft bereid om met de gemeente mee te denken over een andere oplossing. 
10. Tijdens de raadsvergadering van 8 november 2023 was slechts een beperkte 
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inspraakmogelijkheid. Het was niet toegestaan om een reactie te geven op het voorontwerp. Op 
21 december 2023 was slechts inspraak op een raadsmededeling mogelijk. Tijdige 
communicatie over de inspraakmogelijkheid bij de gemeenteraad is gewenst zodat inspreker 
daarvan gebruik kan maken. 

Inspreker verzoekt het bestemmingsplan niet vast te stellen. Hij vervolgt met een toelichting op de gang 
van zaken. Hij blijft zich inzetten om de beste oplossing te vinden maar is van mening dat het 
Participatie- en Co-creatieproces is mislukt. Ook gaat er veel mis in het proces aangaande de 
Gebiedsvisie Bulkenaar. De gemeente lijkt onvoldoende lering te trekken uit het proces en komt met de 
bewonersgroepen gemaakte afspraken niet na, zoals over de QuickScan. De bewonersgroepen hebben 
de laatste maanden allerlei relevante informatie aan de gemeente verstuurd. Een inhoudelijke 
beantwoording blijft echter structureel ontbreken. Dit geldt ook voor de beantwoording van relevante 
raadsvragen. De oorspronkelijke raming voor de zuidelijke ontsluiting bedroeg 19 miljoen euro maar 
intussen is de raming gestegen naar liefst 35 miljoen euro. Het geprognosticeerde verlies voor beide 
projecten uit de Gebiedsvisie, de verbindingsweg Tolberg en Bravis/Bulkenaar, bedroeg eind 2023 zelfs 
65 miljoen euro. Openheid en transparantie over deze dossiers is dan ook uitdrukkelijk gewenst. De 
burger heeft het recht om te weten of de inkomsten en uitgaven voor beide grote projecten rechtmatig, 
doelmatig en doeltreffend zijn. Nader onderzoek door de Rekenkamer is gerechtvaardigd voordat 
besluitvorming plaatsvindt. Inspreker is bereid hieraan mee te werken. 
 
Vragen raad: 
Mevrouw Van Leerzem vraagt of een nieuw onderzoek naar de verkeersbewegingen een significant 
verschil oplevert. 
De heer          antwoordt dat in 2019 geen nieuwe cijfers zijn gepresenteerd. De cijfers, waarop deze 
cijfers zijn gebaseerd, zijn evenwel verouderd. Ook is door bureau StaB en bureau Baan geconstateerd 
dat de cijfers onjuist zijn. Daarom dient nieuw onderzoek naar de cijfers plaats te vinden. 
De heer Klaver vraagt of de uitspraken van bureau StaB en bureau Baan zijn gedaan in het kader van 
de procedure bij de Raad van State. 
De heer        geeft aan dat bureau StaB in opdracht van de Raad van State onderzoek heeft verricht. Het 
rapport van bureau Baan zit in de procedure van het bestemmingsplan Bulkenaar en ligt ook bij de Raad 
van State. 
De heer Klaver vraagt of er al zicht is op de behandeling bij de Raad van State. 
De heer        zegt geen zicht te hebben op Bravis/Bulkenaar. Hij acht de kans klein dat de Raad van 
State in 2024 tot behandeling overgaat. Deze schatting wordt van ambtelijke zijde bevestigd. 
De heer Klaver vraagt of de heer        bereid is deel te nemen aan een vervolg op het Mariadaloverleg. 
De heer       laat weten daar zeker toe bereid te zijn. 
De heer         meldt dat bureau StaB uitsluitsel heeft gegeven aan het college dat een aantal punten uit 
de zienswijze terecht zijn. Het college heeft met de Herstelwet de gelegenheid gekregen om dit aan te 
passen. Telkens weer gaat het college echter zijn eigen weg en wordt er geen terugkoppeling aan de 
indieners van de zienswijze gegeven. 
De voorzitter geeft aan dat bij de behandeling in Den Haag zal blijken of het college voldoende heeft 
aangepast op basis van de Herstelwet. 
De heer        stelt dat de behandeling bij de Raad van State langer gaat duren omdat ook naar de inhoud 
wordt gekeken. 
 
Zienswijze 3 (de heer     ) 
De heer       , bewoner aan de ‘flessenhals’ vraagt zich over het gedrag van de gemeente Roosendaal af 
hoe het mogelijk is dat mensen die ten dienste staan van de inwoners van Roosendaal alles lijken te 
doen om het tegenovergestelde te bereiken. In de raadsvergadering van december 2023 is een motie 
over de flessenhals ingediend om nader onderzoek te doen naar een optimalisering van de inrichting 
van een stukje Thorbeckelaan in de ZOT. De voorgestelde inrichting voldoet namelijk niet om de functies 
Verblijven, Ontsluiten en Doorstromen op een rijbaan te kunnen combineren. Daarom is de optie van 
een ventweg besproken. Dit leek een stap in de goede richting. Verder zou de toegezegde QuickScan 
eindelijk worden uitgevoerd. Ook deed de Ombudsman in januari 2024 een uitspraak waardoor alsnog 
de onderbouwing van de ZOT als ontsluiting van Tolberg zou worden toegelicht. Omdat het erop leek 
dat de gemeente met de bewonersgroepen in overleg zou gaan, heeft inspreker in eerste instantie 
afgezien van een inspraakreactie. Aangezien een aantal zaken anders is gelopen heeft hij alsnog samen 
met zijn vrouw op 21 januari 2024 een zienswijze ingediend. Het overleg over de QuickScan heeft alleen 
maar tot verwarring en onduidelijkheid geleid. Ook is er geen inzicht in de voortgang van het onderzoek. 
Een mogelijke oplossing voor de flessenhals is de aanleg van een ventweg. Het huidige voorstel lijkt op 
de derde variant van Arcadis, waarvan eerder is geconcludeerd dat deze variant ongewenst is op grond 
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van verkeersveiligheid. Uit niets blijkt enige visie. De bewoners zijn zwaar teleurgesteld. De boodschap 
in de zienswijze is om te stoppen met het millimeterwerk en een goede oplossing voor de toekomst te 
realiseren. Intussen is de toegezegde afspraak voor de toelichting op de onderbouwing van de ZOT 
recent weer afgezegd, 
Voor de toekomst is de aanleg van een toekomstbestendige meervoudige ontsluiting gewenst. Daartoe 
dient een QuickScan te worden uitgevoerd als basis voor de plannen. Het huidige bestemmingsplan 
Verbindingsweg kan voorlopig even terzijde worden gelegd. 
 
Vragen raad: 
Er zijn geen vragen. 
 
De voorzitter stelt vast dat alle insprekers hebben gereageerd op ontwerpbestemmingsplan en om 
contact hebben gevraagd. Het college is nu aan zet om een reactie te geven op de zienswijzen. Deze 
reactie wordt voorgelegd aan de gemeenteraad in combinatie met het (aangepaste) ontwerpplan. 
Van ambtelijke zijde wordt aangegeven dat behandeling naar verwachting in september kan 
plaatsvinden. 
De heer Hermans adviseert de raad om eerst de resultaten van de QuickScan af te wachten en pas later 
het definitieve plan ter visie te leggen. 
 
Sluiting 
 
De voorzitter geeft aan dat alle insprekers hun zienswijze hebben kunnen toelichten. Het college is nu 
aan zet om een reactie te geven. De raad heeft de gelegenheid om contact te zoeken met de insprekers. 
 
De voorzitter bedankt voor de gegeven toelichtingen en sluit de vergadering rond 21.50 uur. 
 
 
 
 
 
 
 
De hoorcommissie Ruimtelijke Ordening, 
 
De secretaris,    De voorzitter,         
 
 
 
 
 
Mr. J. Verpaalen    Mr. H.G.J. Norbart. 
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	4. Zes bewonersgroepen hebben in 2021 alternatieven aangedragen voor de ZOT. De gemeente heeft in 2021 een QuickScan beloofd maar de resultaten zijn nog steeds niet bekend. Een vergadering op 1 juli werd door de gemeente afgezegd. Toch is het ontwerpb...
	5. Er is niet onderzocht en ook niet in rapporten aan raad en belanghebbenden vermeld of de eventuele ontsluiting nog nodig en mogelijk is als: een tunnel wordt aangelegd onder de Willem Dreesweg; de bestaande wegenstructuur door diverse maatregelen w...
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	De heer       spreekt de hoop uit een antwoord op de gemaakte opmerkingen te ontvangen.
	De voorzitter geeft aan dat het college reageert op de zienswijze. Het staat inspreker vrij om raadsleden hierover te benaderen. Er vindt geen nieuwe hoorzitting meer plaats. Inspreker kan gebruik maken van het beroepsrecht op het voorstel van het col...
	Vragen raad:
	De heer Klaver vraagt of er een nieuwe afspraak is gemaakt voor het recent afgezegde overleg over de QuickScan.
	De heer     antwoordt dat dit niet het geval is aangezien de gemeente nog niet gereed is met de voorbereidingen. In 2023 heeft de nieuwe wethouder dit punt uit 2021 opgepakt. Daarna is er een grote discussie ontstaan over de vraagstelling aan het inge...
	De heer Klaver vraagt of de heer      uitgenodigd wil worden door een commissie van raadsleden die zich met deze kwestie bezighoudt.
	De heer       geeft aan hiervan graag gebruik te maken samen met de heer         aangezien ze samen een grote groep sympathisanten vertegenwoordigen.
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	De heer         start zijn toelichting met de opmerking vraagtekens te hebben bij de door de gemeente gehanteerde openbaarheid aangezien de aankondiging van deze hoorzitting niet openbaar is gepubliceerd.
	Spreker is het niet eens met het ontwerpbestemmingsplan Verbindingsweg Tolberg en licht dit toe.
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	2. De alternatieven zijn onvoldoende onderzocht. Door gezamenlijke belangengroepen is in januari 2021 een rapport aan het college en de gemeenteraad overlegd waarin varianten en alternatieven op het plan zijn opgenomen. Vervolgens is afgesproken om mi...
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	7. De raad is onvoldoende geïnformeerd over de kosten van de aanleg van de verbindingsweg en over de lagere kosten van varianten en alternatieven. Zorgvuldige voorlichting hierover is gewenst.
	8. Planschade is te voorkomen door aanpassing van het plan.
	9. Inspreker blijft bereid om met de gemeente mee te denken over een andere oplossing.
	10. Tijdens de raadsvergadering van 8 november 2023 was slechts een beperkte inspraakmogelijkheid. Het was niet toegestaan om een reactie te geven op het voorontwerp. Op 21 december 2023 was slechts inspraak op een raadsmededeling mogelijk. Tijdige co...
	Inspreker verzoekt het bestemmingsplan niet vast te stellen. Hij vervolgt met een toelichting op de gang van zaken. Hij blijft zich inzetten om de beste oplossing te vinden maar is van mening dat het Participatie- en Co-creatieproces is mislukt. Ook g...
	Vragen raad:
	Mevrouw Van Leerzem vraagt of een nieuw onderzoek naar de verkeersbewegingen een significant verschil oplevert.
	De heer          antwoordt dat in 2019 geen nieuwe cijfers zijn gepresenteerd. De cijfers, waarop deze cijfers zijn gebaseerd, zijn evenwel verouderd. Ook is door bureau StaB en bureau Baan geconstateerd dat de cijfers onjuist zijn. Daarom dient nieuw...
	De heer Klaver vraagt of de uitspraken van bureau StaB en bureau Baan zijn gedaan in het kader van de procedure bij de Raad van State.
	De heer        geeft aan dat bureau StaB in opdracht van de Raad van State onderzoek heeft verricht. Het rapport van bureau Baan zit in de procedure van het bestemmingsplan Bulkenaar en ligt ook bij de Raad van State.
	De heer Klaver vraagt of er al zicht is op de behandeling bij de Raad van State.
	De heer        zegt geen zicht te hebben op Bravis/Bulkenaar. Hij acht de kans klein dat de Raad van State in 2024 tot behandeling overgaat. Deze schatting wordt van ambtelijke zijde bevestigd.
	De heer Klaver vraagt of de heer        bereid is deel te nemen aan een vervolg op het Mariadaloverleg.
	De heer       laat weten daar zeker toe bereid te zijn.
	De heer         meldt dat bureau StaB uitsluitsel heeft gegeven aan het college dat een aantal punten uit de zienswijze terecht zijn. Het college heeft met de Herstelwet de gelegenheid gekregen om dit aan te passen. Telkens weer gaat het college echte...
	De voorzitter geeft aan dat bij de behandeling in Den Haag zal blijken of het college voldoende heeft aangepast op basis van de Herstelwet.
	De heer        stelt dat de behandeling bij de Raad van State langer gaat duren omdat ook naar de inhoud wordt gekeken.
	Zienswijze 3 (de heer     )
	De heer       , bewoner aan de ‘flessenhals’ vraagt zich over het gedrag van de gemeente Roosendaal af hoe het mogelijk is dat mensen die ten dienste staan van de inwoners van Roosendaal alles lijken te doen om het tegenovergestelde te bereiken. In de...
	Voor de toekomst is de aanleg van een toekomstbestendige meervoudige ontsluiting gewenst. Daartoe dient een QuickScan te worden uitgevoerd als basis voor de plannen. Het huidige bestemmingsplan Verbindingsweg kan voorlopig even terzijde worden gelegd.
	Vragen raad:
	Er zijn geen vragen.
	De voorzitter stelt vast dat alle insprekers hebben gereageerd op ontwerpbestemmingsplan en om contact hebben gevraagd. Het college is nu aan zet om een reactie te geven op de zienswijzen. Deze reactie wordt voorgelegd aan de gemeenteraad in combinati...
	Van ambtelijke zijde wordt aangegeven dat behandeling naar verwachting in september kan plaatsvinden.
	De heer Hermans adviseert de raad om eerst de resultaten van de QuickScan af te wachten en pas later het definitieve plan ter visie te leggen.
	Sluiting
	De voorzitter geeft aan dat alle insprekers hun zienswijze hebben kunnen toelichten. Het college is nu aan zet om een reactie te geven. De raad heeft de gelegenheid om contact te zoeken met de insprekers.
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